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اقتصاد    ی ، اجتماعی ، سیاسی
روزنامه صبح ایران

M A M L E K A T

نقدِ »مملکت«

گویا عمر حضور سروش صحت در برنامه محترم »کتاب باز« 
به پایان رســیده است و او به جرم روشنفکر بودن دیگر حق 
اجرای این برنامه را ندارد. شنیدن این خبر درگوشی از اهالی 
رسانه البته زیاد عجیب نیست؛ این رسم صداوسیماست که در 

خروج را به آدم های محبوب و مقبول نشان دهد.
صداوسیمای ایران شاید عجیب ترین سازمان در جهان است. 
سازمانی که به دنبال رقابت با رقبایی است که سعی می کنند، 

هرچه او نمی تواند نشان دهد را نشان می دهند.

پایان سروش صحت 
در تلویزیون؛ صداوسیما 

سرمایه هایش را دوست ندارد

مصطفی داننده

محمد حیدری 

ادامه در صفحه 2

سرمقاله

دوســتی حکایتی را نقل می کرد که خواندنش خالی از 
لطف نیست و البته پیدا کردن چنین آدم هایی هم سخت 
شده است.زندگی روزمره مان پر شده از خیانت و نامردی 
و نامرادی و یافتن آدم های از جنس نور متاسفانه بسیار 
سخت شده است.شــاید روزگار امروزمان را به انتخاب 
هایمان باخته باشیم اما همواره می توان خوبی ها را دید 
و رصد کرد و ترویج نمود تا شاید فردایمان با امروزمان 
متفاوت باشد.دوســتم تعریف می کرد: تبلتی داشتم که 
خراب شــده بود برای تعمیر آن به مغازه داری مراجعه 

کردم

ازهزاران یکنفر اهل دل اند

ادامه در  صفحه2

سخنگوی دولت :

آمریکا به شکست سیاسی و نظامی از ایران عادت کرده  است
ســخنگوی دولت گفت: آمریکا و ســایر بدخواهان 
مردم ایران سال هاســت که به شکســت سیاسی و 
نظامــی از ایران عادت کرده انــد، اگر عبرت گیرنده 

باشند.
به گزارش خبرگزاری مهــر، علی بهادری جهرمی 
سخنگوی دولت در یادداشتی با عنوان »از شکست 
در صحرا تا شکســت تحریم ها« نوشت: »مأموریت 

کارتر برای نجات گروگان ها در درون شــعله ها فرو 
رفت. برای کارتر به طــور خاص و برای آمریکا به 
طور عــام، ماجرای طبس یک شکســت نظامی و 

سیاسی بود.
وی در ادامه این یادداشت آورده است: یک بار ارتش 
پرقدرتش در ویتنــام در حالی که از پای می افتاد و 
به خــود می پیچد به زبونی و بیچارگی افتاد، و حالا 

به نظر رســید که قادر نیســت حتی زمانی که هیچ 
دشمنی نمی داند که آنها در آنجا هستند و علی رغم 
چهار ماه تمرین مــداوم، نمی توانند هواپیماها را از 
برخورد با یکدیگر حفــظ کنند«. این اعتراف مجله 
تایم در ۵ می ۱۹۸۰ در مقاله ای با عنوان »شکست 
در صحرا« است.ســخنگوی دولت بــا بیان اینکه 

»شن ها مامور خدا بودند«.
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انجمن وارد کنندگان :

 واردات آیفون ممنوع نیست

 همه در ظاهر موافق
 واردات خودرو؛ پس مشکل 

کجاست؟
در حالــی یکی از نمایندگان مجلس شــورای 
اســامی به وزیــر صنعت، معــدن و تجارت 
)صمت( هشــدار داده اســت که »اگر تا پایان 

اردیبهشت ماه واردات از...

  صنایع تولیدی 
 سپر پرداخت مالیات 

بخش غیرمولد
یک کارشناس بازارسرمایه پیشنهاد کرد که دستگاه های 
دولتی بهتر است به جای دریافت مالیات از شرکت های 
صادرات محور، مکانیزم هایی را به منظور اخذ مالیات از 

بخش غیرمولد راه اندازی کنند.

 دلایل تغییرات گسترده تیم اقتصادی دولت سیزدهم؛

از وعده های بزرگ تا خداحافظی در ابتدای راه
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خبرآناین نوشــت؛ اگر الان، جلــوی ضرر را 
نگیریم، طی دو ، سه سال آینده باید بابت ادامه 
کار دولت ناکارآمد هزینه های بســیار سنگینی 

پرداخت کنیم.
به گزارش مملکت آناین، پرستو بیرانوند ـ هر 
اندازه که فریاد نمایندگان منتقد برای استیضاح 
وزرا، نتیجه ملموسی ندارد، پیامدهای ناگوار تورم 
و گرانی برای مردم، کاماً، ملموس است و آنان 

روزبه روز، دشوارتر شدن تأمین حداقل نیازهای 
معیشتی شان را با بهت و نگرانی، تجربه می کنند 
و واقعیت تلخ تر، این اســت کــه امیدی هم به 

کارآمدی دولت و نقش نظارتی مجلس ندارند.
انفعال قوه مقننه در قبال قوه مجریه و زیر سؤال 
رفتن اعتبار بهارســتان نزد مــردم، پدیده قابل 
کتمانی نیســت. اما چرا مجلسی که قرار بود در 

»رأس امور« باشد، تا این حد...

 قطب آبادی:

 طرح »عدم کفایت«
رییس جمهور را کلید زدم

جیب خالی مردم برای جبران 
افزایش تعرفه های پزشکی
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اختافات ریشــه ای ممکن  از طریق حــل 
است

ایران و عربستان  بین  هانی زاده: تنش زدایی 
تنها از طریق حل اختافات ریشه ای ممکن 

است
یک کارشناس مســائل خاورمیانه در گفتگو 
با خبرآناین با اشــاره به اینکه عربســتان 
وارد گفتگو  تاکتیکــی  به صورت  ســعودی 
بــا ایران شــده و باید ثابت کنــد که واقعا 
بــه دنبال کاهش تنش هاســت و قدم های 
عملی بردارد گفت: ریاض باید به این مساله 
پاســخ دهد کــه آیا همچنــان دنبال حذف 
انصارالله و حوثی ها از ســاختار قدرت یمن 

است یا خیر.
مهســا مژدهی: عربستان ســعودی و ایران 
بــرای پنجمیــن بار و بعد از یــک وقفه بار 
دیگر بر ســر میز مذاکره با یکدیگر نشستند. 
این بازگشــت در فضایی رخ داده که ریاض 
اتش بس یک طرفه ای در یمن اعام کرده 
و زمزمــه ها بــرای پایان جنــگ یمن بالا 
گرفته اســت. به نظر می رسد که دور پنجم 
مذاکرات تهــران و ریاض، در فضای مثبتی 
پیش رفته است. با این حال مشخص نیست 
کــه روابط دیپلماتیک دو طــرف چه زمانی 

عادی شــود. به نظر می رســد که کشورها 
حالا تصمیــم گرفته اند که کم کم دیپلمات 
هــا را هم وارد گفتگوها کنند. این اقدام می 
 توانــد در ادامــه به بهبود وضعیت ســرعت 

ببخشد. بهتری 
در خبرآناین با حســن هانی زاده کارشناس 

نشسته ایم: گفتگو  به  خاورمیانه  مسائل 
مدتی قبل گفتگوهای بین ایران و عربستان 
به حالت تعویق در آمد اما می شود گفت که 
در مــدت زمان کوتاهی ایــن وقفه به پایان 
رسید و دور تازه ای از مذاکرات از سر گرفته 
شــد. اختافاتی که باعث شده این گفتگوها 

نتیجه نرسند چیست؟ به  امروز  تا 
مذاکرات ایران و عربســتان از اردیبهشــت 
ماه ســال گذشــته و پس از بروز اختافات 
بیــن تیم جو بایــدن و محمد بن ســلمان 
بین دو کشــور در بغداد و بــا نظارت دولت 
عراق اغاز شــد. با توجه به این که سعودی 
احساس کردند یک ســری اختافاتی با جو 
بایــدن و تیم او در رابطه با مســائل منطقه 
و موضوعــات داخلــی مثل حقوق بشــر یا 
پرونــده قتل جمال خاشــقچی و جنگ یمن 
 پیــدا خواهند کرد، ســیگنال هایــی را به 
ســمت ایران ارســال کردند که عربســتان 

عاقه دارد مشــکات خــود را با ایران حل 
کند. مذاکرات یک ســال است که اغاز شده 
و  پنــج دوره از آن انجام شــده و در اخرین 
دور یک ســری پیشرفت هایی گزارش شده. 
به هر حال مســائل عمده ای بین دو کشور 
وجود دارد. یک ســری اختافات ریشه ای 
هســتند. ریاض ســعی می کند بــه عنوان 
یــک بازیگر در دو حــوزه مهم جهان عرب 
و جهان اســام ایــران را منزوی کرده و از 
قدرت تاثیرگــذاری مــا در منطقه و جهان 
بکاهد. از ابتدای انقاب تاکنون عربســتان 
ســعی کرده که تهران را منزوی و نفوذش 
را کاهــش دهد. از دیدگاه آنهــا نفوذ ایران 
موجب تضعیف عربســتان در جهان عرب و 
اســام خواهد شد.عربستان سعودی  جهان 
به عنوان یک بازیگر تخریبی فعالیت خود را 
علیه محور مقاومت اغاز کرد. آنها با داشــتن 
رســانه های قدرتمند ســعی کردنــد علیه 
ایــران و هم پیمانانش جریان ســازی کند. 
اختافات دو کشور بر سر مساله تشیع، نفوذ 
ایران در منطقه و محور مقاومت اســت. به 
همین دلیل آنها نقش تخریبی را در ســوریه 

و عراق و یمن ایفا کردند. 
ادامه در صفحه ۸

ســخنگوی صنعــت برق گفــت: تمام تاش 
وزارت نیرو بر این اســت که مشکات احداث 
نیروگاه هــا را در کوتاه مــدت برطرف کند تا 
در زمان مقرر و در تابســتان ســال جاری در 
مدار تولید قــرار گیرند و از این طریق بتوانیم 
برق بیشتری برای مشــترکان در سال جاری 

کنیم. تامین 
به گــزارش مملکت آنایــن، مصطفی رجبی 
مشــهدی ســخنگوی صنعــت بــرق درباره 
صحبت های اخیر معاون اول رییس جمهوری 
و همــکاری وزارت نیرو با بانک های عامل در 
توسعه زیرســاخت نیروگاه های برق به منظور 
پیشگیری از قطعی برق در دوران اوج مصرف 
فصل گرمــا گفــت: اگرچه احــداث نیروگاه 
امری زمان بر اســت اما تاش ما این است تا 
نیروگاه هایی را قبا در برنامه بوده و یا جدیدا 
در برنامه قرار گرفته اند، با ااقداماتی برای قرار 

گرفتن در مدار تولید برق تســریع ببخشیم. 
وی افزود: از جمله اقدامات ما در این راســتا 
احداث یــک واحد ۱۸۳ مگاواتی در ســمنان 
است که توسط بخش صنعت انجام می شود و 
بــرای اولین بار یک رکورد کوتاه مدت تری را 
به ثبت می رســاند و البته این موضوع را باید 
در نظر گرفت که زیرســاخت آن فراهم بوده 
و ما از سازنده نیروگاه درخواست کرده ایم که 
اقداماتی را بــرای تامین تجهیزات و همچنین 
نصب و اجــرا انجام بدهد تــا زودتر در مدار 
با  برق  بگیرد.ســخنگوی صنعت  قــرار  تولید 
بیان اینکه برای ســال جاری تا پیش از آغاز 
دوران اوج مصرف تا ۶ هزار مگاوات افزایش 
ظرفیــت از طریق احداث نیروگاه های جدید یا 
ارتقــای نیروگاه های موجود برنامه ریزی کرده 
بودیــم، توضیح داد: خوشــبختانه تا به امروز 
اقدامات مناســبی انجام گرفته و ان شــا الله 

نیروگاه ها بر اســاس برنامه زمان بندی شــده 
در مدار قرار خواهنــد گرفت و تاش وزارت 
نیرو بر این اســت تا مشــکاتی را که بر سر 
احداث ایــن نیروگاه ها وجود دارد برطرف کند 
تا در زمــان مقرر در تابســتان در مدار تولید 
باشــند و بتوانیم برق بیشتری در سال جاری 
تامین کنیم. وی در پاســخ به این سوال که از 
برنامه هــای در نظر گرفته شــده چه اندازه را 
قابل تحقق می دانیــد؟ عنوان کرد: از ۶ هزار 
مــگاوات، ۴۲۰۰ مگاوات را برای نیروگاه های 
حرارتــی در نظر گرفته ایــم و ۱۱۱۳ مگاوات 
به ارتقای نیروگاه های موجود مربوط می شــود 
کــه بــه چهــار روش از جمله سیســتم های 
خنک کننده هــوای ورودی و یا ارتقای واحد 
نیروگاهــی انجــام می شــود؛ همچنین ۵۰۰ 
مگاوات هم به نیروگاه های تجدیدپذیر مربوط 

و جمع آنها ۶ هزار مگاوات می شود.

چشم انداز مذاکرات تهران و ریاض در بغداد؛ تاکتیکی یا راهبردی؟

هانی زاده: تنش زدایی بین ایران و عربستان تنها 
از طریق حل اختلافات ریشه ای ممکن است

سخنگوی صنعت برق:
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شماره شناسه ۱۳۰۸۰۵۳

نوبت اول

قیمت طا امروز دوشــنبه نزدیک به پایین ترین سطح 
دو هفته اخیر کاهش یافــت زیرا افزایش ارزش دلار 
آمریکا به فشــار بر تقاضا برای شــمش با قیمت دلار 

ادامه داد.
به گزارش ایســنا، بهای هــر اونس طا با ۶.۷ درصد 
کاهش به ۱۹۲۵ دلار و ۶۰ ســنت رســید و در بازار 
معامــات آتی آمریکا نیــز بهای هــر اونس طا با 
۰.۳۵ درصــد کاهــش بــه ۱۹۲۶ دلار و ۶۰ ســنت 
رســید.دلار به بالاترین میزان خود در دو ســال اخیر 

نزدیک شــد و باعث شــد طا برای دارندگان ســایر 
ارزها جذابیت کمتری داشــته باشد.قیمت طا در روز 
جمعــه به پایین ترین حد خود از هفتم آوریل رســید و 
کاهش هفتگی را نشــان داد زیرا نشانه هایی از تشدید 
سیاست های سریع تر فدرال رزرو آمریکا باعث افزایش 
بازدهی خزانه داری و دلار شــد. بــا این حال، بازدهی 
خزانه داری ۱۰ ســاله ایالات متحــده از بالاترین رقم 
اخیر پاییــن آمد و زیان طای با بازده صفر را محدود 
کرد.بر اســاس گزارش کیتکو، طا نسبت به افزایش 

بازدهی  و  ایالات متحــده  بهــره کوتاه مدت  نرخ های 
بالاتر بسیار حساس است که هزینه فرصت نگهداری 
شــمش بدون بازده را افزایش می دهد. با این حال، به 
عنوان یک ذخیره امن ارزش در بحران های اقتصادی 
و سیاســی نیز در نظر گرفته می شــود.در بازار ســایر 
فلزات ارزشمند، هر اونس نقره با ۰.۲ درصد کاهش به 
۲۴.۱۰ دلار رســید، پاتین ۰.۲ درصد کاهش یافت و 
به ۹۲۸ دلار و ۷۷ سنت رسید و پالادیوم با ۲.۳ درصد 

کاهش به ۲۳۱۹ دلار و ۷۸ سنت رسید.

تردید طلا برای بالا یا پایین آمدن؟



سه شنبه 6 اردیبهشت 1401    سال چهارم   شماره 1052   Tuesday    2022 26 April      www.mamlekatonline.ir
سرمقالهسیاست

نقدِ »مملکت«

 پایان سروش صحت 
در تلویزیون؛ صداوسیما 

سرمایه هایش را دوست ندارد
ادامه از صفحه یک

تلویزیون ایران اما ستاره هایی دارد که مردم حاضر هستند 
 VOD برای دیدن آنها در سینما و سایت های ارائه فیلم
پول پرداخت کنند اما به هزار دلیل از آنها استفاده نمی کند. 
البته به نظر می رسد ۹۹۹ دلیل آن برای مردم قابل قبول 

نیست و بیشتر حاصل مدیریت سلیقه ای است.
یادمان نرفته است که عادل فردوسی پور، مجری نامحبوب 
مدیــران تلویزیون با ارائه برنامــه ای در فضای مجازی، 
میلیون ها بیننده داشت یا رضا عطاران که مردم در عید و 
ماه رمضان پای ثابت سریال های او بودند، پول ساز ترین 
بازیگر سینمای ایران است.فیلم های او جزءپرفروش ترین 

فیلم های تاریخ سینمای ایران است.
مخالفان جمهوری اســامی هم دوشنبه شب های پای 
صداوسیما می نشستند و »نود« را می دیدند اما حضور یک 
مدیر جوان با منطقی خاص باعث شد که نود به تاریخ به 
پیوندد و برنامه بی  مخاطبی مثل » فوتبال برتر« جانشین 
آن شــود که برخاف نود هیچگاه نظر مثبت مردم را به 

خود جلب نکرد.
در تمــام دنیا، شــبکه های تلویزیونی ســعی می کنند 
ســرمایه های خود را نگه دارند و اجــازه ندهند آن ها به 
رقبایش به پیوندند اما صداوســیما به راحتی چشم خود 
را به روی کســانی که برای آن ها زحمت کشیده است تا 
نامدار شوند، می بندد و هیچ تاشی برای نگه داشتن آن ها 
نمی کند.یکی مثل عادل سعی می کند با این شرایط کنار 
بیاید و منتظر بنشیند تا شاید دوباره مردم او را در قاب نود 
ببینند و دیگری مثل مزدک میرزایی، شــرایط را تحمل 

نمی کند و چمدان ها را می بندد و راهی لندن می شود.
کدام برنامه را با محوریت کتاب سراغ داشتید که مردم پای 
آن بنشــینند و به حرف های مهمان ها گوش کنند. چقدر 
افراد بعد از دیدن این برنامه به کتاب عاقه مند شــدند. 
برنامه صداوسیما فعا قدرت دادن به افرادی خاص است. 
حضوری مجری هایی کــه نزدیکی زیادی به یک تفکر 
سیاسی که در سپهر سیاســت ایران به تندروی معروف 

هستند به خوبی حکایت از این معنا دارد.
البته بماند که تلویزیون فعا رقابت در ماهواره در پخش 
آگهی بین برنامه ها می بیند. هر کسی آگهی بیشتر پخش 

کند برنده است.

ازهزاران یکنفر اهل دل اند
ادامه از صفحه یک

توی مغازه کامپیوتری گفتم: ببخشــید این تبلت من 
یهویی خاموش شد.

مغــازه د ار گفت: بله حتما یــه نگاهی بهش میندازم، 
ممکنه ال ســی دی اش سوخته باشه. اگه سوخته بود 

عوضش کنم؟
گفتم بله لطفاً، خیلی احتیاج دارم

گفت فردا بعد از ظهر بیایید تحویل بگیرین.
روز بعدش رفتم و تبلت را سالم بهم تحویل داد.

هزینه ش را پرســیدم گفت: هیچی، چیز مهمی نبود 
فقط کابل فلشش شل شده بود، سفت کردم همین.

تشکر کردم و اومدم بیرون... نشستم تو ماشین ولی 
دلم طاقت نیاورد. می تونســت هر هزینه ای را به من 

اعام کنه! خودم را آماده کرده بودم...
کنار پاســاژ یک شــیرینی فروشــی بود. یک بسته 
شــکات گرفتم و دوباره رفتم پیشــش. گذاشتم رو 

پیشخوان و بهش گفتم:
دنیا به آدم هایی مثل شــما نیاز داره... لطفاً هیچوقت 

عوض نشو
از بالای عینکش یه نگاهــی بهم انداخت و متوجه 
موضوع شــد. لبخندی زد و گفت: عین جمله پدرم را 
تکــرار کردید، حیف که ماه پیش بخاطر کرونا از دنیا 
رفت... تسلیت گفتم و ازش خداحافظی کردم. در راه 
برگشــت به این فکر می کردم که تغییر در آدم ها به 

تدریج اتفاق می افته. 
تنها چیزی که می تونه ما را در مســیر درستکاری و 
امانت داری حفظ کنه یک جمله ساده از عزیزترین آدم 

زندگیمونه.. آدمِ خوب! هیچ وقت عوض نشو..
ازهزاران، یکنفر اهل دل اند

مابقی تندیسی از آب و گِل اند
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

باید منافع ملت ایران در توافق 
هسته ای دیده شود

یک عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس با تأکید بــر لزوم در نظر گرفتن خطوط قرمز 
نظام در مذاکرات هسته ای گفت: توافقی خوب است 
که منافع ملت ایران وانتفاع اقتصادی کشورمان دیده 

شده و صنعت هسته ای به مسیر خود ادامه دهد.
زهره الهیان در گفت وگو با ایسنا تأکید کرد: باید قانون 
اقدام راهبردی برای لغــو تحریم ها ماک مذاکرات 
باشــد و تصمیمات هــم بر مبنای آن گرفته شــود. 
همچنین گزارش مذاکرات به مجلس و کمیسیون داده 

شده تا مجلس درباره آن نظر دهد. 
وی با بیان اینکــه مجلس مذاکرات را رصد می کند، 
گفت: تأکید نمایندگان بر رعایت خطوط قرمز نظام در 
مذاکرات است. قطعا نتیجه مذاکرات هر چه باشد باید 
نفع اقتصادی برای ملت ایران به همراه داشته باشد. ما 
موافق مذاکره برای مذاکره نیستیم بلکه باید تحریم ها 
لغو شده و امکان سرمایه گذاری در ایران ایجاد شود. 

الهیان توضیح داد: باید شرایط به گونه ای پیش رود که 
ایران بتواند نفت خود را راحت و آزادانه به فروش برساند 
و پول ناشی از فروش نفت را به داخل کشور برگرداند. 
اگر چنین چیزی از مذاکرات به دســت نیاید و منافعی 

عاید ملت ایران نشود، ادامه مذاکرات معقول نیست. 
این عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس در پایان گفت که تأکید مجلس بر رسیدن به 
توافق خوب بدان معناست که منافع ملت ایران دیده 
شــده و صنعت هسته ای ایران همچنان پابرجا و پویا 

مسیر خود را در روند صلح آمیز ادامه دهد.

توضیحات خضریان درباره 
چرایی ممنوعیت واردات آیفون

سخنگوی کمیسیون اصل نود مجلس شورای اسامی 
به ارائــه توضیحاتی درباره علــت ممنوعیت واردات 

کالاهای لوکس همچون گوشی برند اپل پرداخت.
علی خضریــان در گفت و گو با ایســنا در خصوص 
موضــوع ممنوعیــت واردات کالاهــای لوکس در 
کمیســیون اصل نود مجلس گفت: در شــرایطی که 
درگیر جنگ اقتصادی و کمبود منابع ارزی هســتیم 
و بــرای تامین ارز مورد نیاز کالاهای اساســی و دارو 
دچار مشکاتی هســتیم، منطقی نیست که ما برای 
واردات کالاها و ازجمله گوشی های لوکس ارز نیمایی 
مصرف کنیم.وی افزود: سال گذشته حدود سه میلیارد 
دلار برای دارو ارز اختصاص پیدا کرده است. در حالی 
که تنها برای واردات گوشی های لوکس نزدیک یک 
میلیارد دلار ارز نیمایی مصرف شده و حتما اختصاص 
این حجــم ارز برای کالاهای لوکس به نفع کشــور 
نیســت و در این جهت وزیر صنعت، معدن و تجارت 
نیز سال گذشته به کمیسیون دعوت شد.نماینده تهران، 
ری، شمیرانات، اسامشهر و پردیس در مجلس ادامه 
داد: وزیر صمت در این جلسه وعده داده است که این 
موضوع را بررسی و در ستاد تنظیم بازار تصمیم لازم را 
اتخاذ کنند. آنچه مطالبه کمیسیون اصل نود است عدم 
اختصاص ارز نیمایی به کالاهای لوکس در مرحله اول 
و سپس بررسی ضرورت ورود اینگونه کالاها حتی با 

ارز غیر دولتی در شرایط کمبود ارز است.
عضو هیات رییســه کمیسیون اصل نود تصریح کرد: 
موضــوع ممانعت از اختصاص ارز نیمایی به کالاهای 
لوکس و همچنین گوشــی های لوکس، مختص یک 
کالا یا نشان خاص نیست؛ بلکه در هر شرکتی می تواند 
بخشی از محصولات لوکس و بخشی غیر لوکس باشد 
که می بایســت مصادیق آن توسط دولت با معیارهای 
دقیق و شفاف تعیین شــود.خضریان افزود: براساس 
بررسی ها حدود چهار درصد بازار تلفن همراه در اختیار 
این کالاها اســت. اما ۲۵ درصد ارز صرف واردات آن 
می شود و اختصاص ارز نیمایی به گوشی هایی که مورد 
استفاده کمتر از ۵ درصد از جامعه است، ضرورتی ندارد 
و باید دولت در این خصــوص تصمیم بگیرد و اقدام 
جدی کند.وی در پایان تاکید کرد: دغدغه کمیسیون 
اصل نود این اســت که در شــرایط جنگ اقتصادی، 
یارانــه ای از جیب عموم مردم صرف واردات کالاهای 

لوکس و غیر ضرور نشود. 

آمریکا به شکست سیاسی و 
نظامی از ایران عادت کرده  

است
سخنگوی دولت گفت: آمریکا و سایر بدخواهان مردم 
ایران سال هاست که به شکست سیاسی و نظامی از 

ایران عادت کرده اند، اگر عبرت گیرنده باشند.
به گــزارش خبرگزاری مهر، علــی بهادری جهرمی 
ســخنگوی دولت در یادداشتی با عنوان »از شکست 
در صحرا تا شکســت تحریم ها« نوشت: »مأموریت 
کارتر برای نجات گروگان ها در درون شــعله ها فرو 
رفــت. برای کارتر به طور خــاص و برای آمریکا به 
طــور عام، ماجــرای طبس یک شکســت نظامی و 

سیاسی بود.
وی در ادامه این یادداشت آورده است: یک بار ارتش 
پرقدرتــش در ویتنام در حالی کــه از پای می افتاد و 
به خود می پیچد به زبونــی و بیچارگی افتاد، و حالا 
به نظر رســید که قادر نیســت حتی زمانی که هیچ 
دشــمنی نمی داند که آنها در آنجا هستند و علی رغم 
چهار مــاه تمرین مداوم، نمی تواننــد هواپیماها را از 
برخــورد با یکدیگر حفظ کننــد«. این اعتراف مجله 
تایم در ۵ می ۱۹۸۰ در مقاله ای با عنوان »شکســت 
در صحــرا« است.ســخنگوی دولت با بیــان اینکه 
»شــن ها مامور خدا بودنــد«. این امــداد غیبی به 
تعبیر امام خمینی )ره(، واقعیت انکارناپذیری اســت 
که در طول تاریخ اســام بارها و بارها تکرار شــده 
اســت، تاکید کرد: هرجا که کار جامعه اسامی گره 
می خورد، دســت امداد الهی از جایی که حتی تصور 
هم نمی شــود، گره گشــایی می کند. یک نمونه اش 
همیــن عملیات طبــس بود که گروه ویــژه نیروی 
زمینی آمریکا موسوم به دلتا را در اولین عملیاتش با 
عنوان پنجه عقاب، در ۵ اردیبهشت ۱۳۵۹ مفتضحانه 
زمین گیر کرد.بهادری جهرمی خاطرنشان کرد: با این 
رســوایی بود که شکست کارتر در دور دوم انتخابات 
ریاســت جمهوری آمریکا در بیابان های طبس و در 
یک انقاب نوپای اســامی رقم خورد. البته تحمیل 
شکســت هایی این چنینی، امدادهای الهی و پیش برد 
امور به دســت انســان ها، ولی به خواست پروردگار، 
وعده قطعی خداوند اســت: »وَ ما رَمَیْتَ إذِْ رَمَیْتَ وَ 
لکِنَّ الَله رَمی«.وی با اشــاره به اینکه یکی از دلایل 
مهم شکست های متعدد آمریکا از ملت ایران و به هم 
ریختگی محاســباتی آن ها، ایمان مردم ما و حراست 
الهی از جامعه اســامی است، نوشت: دفاع مقدس و 
مقاطع پس از آن مملو است از نشانه هایی که شکست 
قطعی محاسبه شــده را، به پیروزی حتمی ملت ایران 
تبدیل کرده اســت. یــک نمونه حــی و حاضر آن 
شکســت تحریم ها است.سخنگوی دولت تاکید کرد: 
پیش تر از این خود آمریکایی ها بارها اعام کردند که 
با وضع تحریم های بی ســابقه، جامعه ایران از درون 
فرو می پاشــد. آن ها حتی در میتینگ های مشترک با 
منافقین تروریســت، تاریخ و نقشه فتح تهران را هم 
کشــیده بودند! اما کار این تحریم های ظالمانه که در 
طول تاریخ سابقه نداشــته است، در نهایت به جایی 
رسید که حالا دیگر خود غربی ها هم به شکست آن 
معترفند. فقط در یک نمونه، »ند پرایس« سخنگوی 
وزارت امور خارجه آمریکا اعتراف کرد که کارزار فشار 
حداکثری علیه تهران یک شکست فاحش بوده است.
بهادری جهرمی در پایان یادداشت خود آورده است: 
آمریکا و ســایر بدخواهان مردم ایران سال هاست که 
به شکست سیاسی و نظامی از ایران عادت کرده اند، 

اگر عبرت گیرنده باشند.

کرده  اعام  دولت  هر چند ســخنگوی 
است خروج محسن رضایی از کمیسیون 
اقتصادی دولت به درخواســت وی بوده 
اما همچنــان برخی این گمانه را مطرح 
می کنند که گام اول برای بازســازی و 
ترمیم تیم اقتصادی کابینه برداشته شد. 
به گزارش مملکــت آناین، زهرا علی 
اکبری- تیم اقتصادی کابینه ســیزدهم 
روســای  با  ناهمگون  تیمــی  بایــد  را 

متفاوت و مدعیان بزرگ دانست.

در حالی که محســن رضایــی، معاون 
اقتصــادی کنونی رییــس جمهوری در 
جریان انتخابات ســال ۱۴۰۰، در قامت 
کاندیدا وعده هــای اقتصادی بزرگی را 
مطرح و از بیمه زنان خانه دار و افزایش 
یارانه های نقدی سخن گفت. این نامزد 
انتخابات ریاســت جمهــوری همچنین 
در بحث تامین مســکن گفت: هر زوج 
جوان با ۱۰ درصــد آورده و ۹۰ درصد 
وام بانکی با اقســاط ۴۰ تا ۵۰ ســاله 
زمین  شــوند.  خانه  صاحب  می تواننــد 
این طــرح هم ارزان قیمــت یا رایگان 
این زوج هــا در طرح نهضت  اختیار  در 
خانه ســازی ایرانیان قــرار می گیرد و با 
اجرای این ســه طرح، بخش عظیمی از 
معیشت از روی دوش مردم برداشته می 
شــود. اما حالا از ترکیب تیم اقتصادی 
کابینه بیرون رفته اســت تا روشن شود 
فعا وزنه ســنگین در دســتان محمد 

مخبر است .
فرمانده چه کسی است؟

وقتی محســن رضایی به عنوان معاون 

اقتصادی دولت معرفی شــد، بســیاری 
وی را فرمانــده تیم اقتصــادی کابینه 
دانســتند اما محمد مخبر چنین حکمی 
را از رییــس جمهــوری دریافت کرد تا 
دوگانه ای مهم اینجا شــکل گیرد. این 
امــا پایــان کار نبــود . در ترکیب تیم 
اقتصــادی کابینــه نام هایی به چشــم 
فرماندهی  می خورد که همگــی مدعی 
بودند. شــاید مســعود  اقتصادی  تیــم 
از مهمترین  میرکاظمی را بتــوان یکی 

مدعیان در این عرصه دانست .
وی کــه پیش از ایــن در دولت نهم و 
و  بازرگانی  وزارت  ، ســکان دار  دهــم 

وزارت نفت بود، حــالا در قامت رییس 
ســازمان برنامه و بودجــه برنامه هایی 
ویژه را برای اصاح ســاختار اقتصادی 
مطرح می کند که البتــه تطابق چندانی 
با اهداف و برنامه های تعریف شــده از 
دارایی  و  اقتصادی  امور  وزارت  ســوی 

ندارد.
درخواســت شــخصی یــا اختافــات 

ساختاری؟
احســان خاندوزی نیز کــه برای اولین 
بار ردای وزارت را بــر تن کرده، پیش 
از ایــن در قامت کارشــناس و نماینده 
مجلــس، منتقد جدی دولــت دوازدهم 

تلقی می شــد اما در این دوره کاری که 
مهمی چون  وزارت  تجربه ســکانداری 
وزارت امــور اقتصــادی و دارایی را در 
کارنامــه کاری خود جای داده اســت، 
هنوز نتوانســته اقدامی موثر و جدی در 

این عرصه به نمایش بگذارد.
عــدم ســامان یافتن وضعیــت بورس، 
تداوم رشــد تورم در کنار دفاع مقامات 
ایــن وزارتخانــه از وضعیــت موجود و 
انتشــار گزارش های عریض و طویل در 
خصوص موفقیــت در عرصه مهار تورم 
و بهبــود حکمرانی همگــی ، انتقاداتی 
جــدی را متوجه ایــن وزارتخانه کرده 

است.
در کنــار این چهــار نفــر، حجت الله 
عبدالملکی، که پیش از رسیدن به اتاق 
وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعی در 
پیشین  دولت  منتقد  تئوریســینی  قامت 
حضور داشــت، نیز داعیــه آن را دارد 
که در عرصــه اقتصاد می تواند موجبات 

تغییر را رقم بزند.
فارس  اصولگرای  خبرگزاری  حتی  حالا 
نیز در گزارش هایــی این ادعا را مطرح 
کرده اســت که اختاف مخبر و رضایی 
اقتصادی  تیم  از  موجبات خروج رضایی 

کابینه را رقم زده است.
بی تردیــد ایــن همــه ماجرا نیســت . 
شــاید فشــار افکار عمومی بر دولت و 
مطالبــه چرایی عدم تحقق شــعارهای 
بلندپروازنــه در خردادماه ســال ۱۴۰۰ 
سبب شــده اســت، دولت پا در وادی 
بگذارد.  کابینــه  اقتصادی  تیــم  ترمیم 
اســتیضاح دو وزیر  آنکه طرح  خصوصا 
صنعــت، معدن و تجارت و وزیر تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی جدی تر از گذشــته 

مطرح است .
اعتقادند که  این  بر  برخی کارشناســان 
آســتانه یک  دولت ســیزدهم حالا در 
سالگی ورودش به پاستور ضرورت یک 
اصــاح در عرصه اقتصاد را درک کرده 
اســت. آیا این ضرورت موجبات خروج 
بلندپروازان از کابینه را فراهم می کند و 
به شکل گیری انسجام بیشتر منجر می 
شود یا طرفداران شعارهای بزرگ جای 
پای ســفت تری را از آن خود می کنند . 

باید منتظر ماند و دید.

 دلایل تغییرات گسترده تیم اقتصادی دولت سیزدهم؛

از وعده های بزرگ تا خداحافظی در ابتدای راه

خبرآناین نوشــت؛ اگر الان، جلوی ضرر را نگیریم، 
طی دو ، ســه ســال آینده باید بابت ادامه کار دولت 

ناکارآمد هزینه های بسیار سنگینی پرداخت کنیم.
به گزارش مملکت آناین، پرستو بیرانوند ـ هر اندازه 
که فریاد نمایندگان منتقد برای استیضاح وزرا، نتیجه 
ملموســی ندارد، پیامدهای ناگوار تورم و گرانی برای 
مردم، کاماً، ملموس است و آنان روزبه روز، دشوارتر 
شدن تأمین حداقل نیازهای معیشتی شان را با بهت و 
نگرانی، تجربه می کنند و واقعیت تلخ تر، این است که 
امیدی هم به کارآمدی دولت و نقش نظارتی مجلس 

ندارند.
انفعال قوه مقننه در قبال قوه مجریه و زیر سؤال رفتن 
اعتبار بهارستان نزد مردم، پدیده قابل کتمانی نیست. 
اما چرا مجلســی که قرار بود در »رأس امور« باشد، 
تا این حد به حاشــیه رانده شده و جز انتقادهای ریز و 
درشــت پشت تریبونی و رسانه ای و گاهی فریادهای 
چند نماینده منتقد، صدایی از بهارستان شنیده نمی شود 
و اقدامی جدی از بهارســتان نشینان دیده نمی شود؟ 
علت ناکامی طرح های استیضاح وزرا چیست؟ نمایشی 
بودن تهدیدکنندگان وزرا یا سد هیات رئیسه یا ترکیبی 

از این دو؟
با انگیزه بررسی آخرین وضع و موانع استیضاح وزرا و 
»نگاه از درون« به موضوع، سراغ عضو هیات رئیسه 
کمیســیون صنایع و معادن رفتیم تا دیدگاه او را جویا 

شویم.
مصطفی رضاحسینی قطب آبادی، اما نه فقط دلیل و 
حتی توجیهی برای فضای کنونی بهارستان ارائه نداد، 
بلکه پا را فراتر گذاشت و ناامید از تعامل سازنده دولت 
و اراده هیات رئیســه برای پذیرش نقش نظارتی قوه 
مقننه، از اقدام عجیب خود، ســخن می گوید و خبر 
می دهد: »طرح »عدم کفایت« رئیس جمهور را مکتوب 
کرده ام و روی سیســتم بهارستان گذاشته ام« و البته 
می افزاید: »تــا الآن، فقط یک نماینده، طرح را امضا 

کرده است«.
نماینده شــهر بابک که آبــان ۱۳۹۹ در اعتراض به 
رباخواری بانک ها و وضعیت دشوار معیشت مردم در 
دفترش در مجلس اعتصاب غذا کرد و خبرســاز شد، 
با نگاهی واقع بینانه، امید چندانی به فرجام تاش خود 
ندارد اما درعین حال، تأکید می کند که جلوی ضرر را از 

هر جا بگیریم، منفعت است.
گفت وگــوی خبرآنایــن با مصطفی رضاحســینی 

قطب آبادی را در ادامه بخوانید:
هیات رئیسه اراده »اعام وصول« استیضاح ندارد

 بــا توجه به این که از امضاکنندگان اســتیضاح وزیر 
صمت هستید؛ اطاع دارید این طرح در چه وضعیت و 

مرحله ای قرار دارد؟
استیضاح وزیر صمت، مدت هاست، تقدیم هیات رئیسه 
شده اما آنان اراده ای برای »اعام وصول« ندارند و به 

نظر می رسد، نمی خواهند استیضاح به صحن برسد.

 »اعام وصول« نکردن اســتیضاح از ســوی هیات 
رئیسه، علت خاصی دارد؟

احتمال زیاد، فشارهای دولت بر هیات رئیسه در ایجاد 
چنین روندی مؤثر است. همچنین تفکر هیات رئیسه، 
تعامل حداکثری با کابینه است، بنابراین، مانع استیضاح 

می شوند.
البته من هم معتقدم، اســتیضاح وزیر صمت و هر وزیر 
دیگری، فایده ای ندارد. اما از زاویه و استدلالی متفاوت 
با حامیان دولت. مثاً، وزیر صمت، فرد جوان و پرکاری 
هستند که قصد فعالیت و خدمت دارند اما ایشان، اختیاری 
از خــود ندارد و دیگران، به جــای او تصمیم می گیرند. 
افرادی از جای مشخصی می آیند و در وزارتخانه منصوب 
می شوند و تعاملی هم با مجلس برقرار نیست. بعد، دولت، 
یک طرفه اعام می کند که با مجلس تعامل داریم و این 
در حالی است که ما مجلسی ها چنین تعامل ادعایی را 

ندیده ایم و تجربه نکرده ایم.
در چنیــن رونــدی، حتی اگر وزرا هــم، تغییر کنند، 
مشکات حل نمی شــوند و پابرجا می مانند. درواقع، 
مشکل از وزرا نیست، از جای دیگری است و تنها چاره 
کار، طــرح »عدم کفایت« اجرایی آقای رئیس جمهور 

است.
»عدم کفایت« رئیســی؟! مگــر اراده ای در مجلس 
دیده اید که چنین طرح و پیشنهادی را مطرح می کنید؟

طرح »عدم کفایت« رئیس جمهور را مکتوب کرده ام و 
روی سیستم بهارستان گذاشته ام، تا الآن، فقط یک 
نماینــده، طرح را امضا کرده ، ســایر نمایندگان، هر 
کدام به دلایل مختلــف مانند احتیاط، بی اعتقادی یا 
مصلحت اندیش هستند، موافق طرح »عدم کفایت« 

نیستند.
نظرشــان محترم اما شخصاً، معتقدم، مسائل اساسی 
کشــور، اصاً، قابل اغماض نیســت و نباید مشمول 
مماشات و مرور زمان شــود. زیرا مردم، سرمایه ها و 
پایه های اصلی کشور و نظام هستند و بی توجهی به 
مطالبات و خواست منطقی و قانونی مردم، درنهایت، 
کشور و نظام را با چالش مواجه می کند. من نگران بروز 

این چالش هســتم، یگانه ماک من، مردم است و با 
کسی هم، عهد اخوت نبسته ام.بنابراین، تاش می کنم 
از ورد شدن آسیب های بیشــتر به مردم، پیشگیری 

کنم..
چرا و چگونه به این جمع بندی رسیدید؟

یک نامزد از جناح خاصی، روانه پاســتور شده ، حالا 
می خواهنــد او را نگه دارنــد ولی چهار ســال دیگر، 
سرنوشت او همانند روسای جمهوری قبلی خواهد شد. 
دولت یازدهم و دوازدهم را گفتند که دولت خوبی نبوده 
و ضرر به کشــور و مردم زده و بیت المال را هدر داده، 
دولت روحانی هم بــه دولت پیش از خود، اتهام های 

مشابهی زد. و این رویه همچنان ادامه خواهد یافت.
واقعیت این است که علت اصلی ناکارآمدی دولت ها در 
یک نکته خاصه می شود و آن هم چنبره زدن بر قدرت 
اجرایی کشور است که بحث اصاح طلب و اصولگرا ، 
راه انداخته و نــگاه تمامیت خواهانه به قدرت دارند و 
شایسته ها را به جرم همسو نبودن، حذف می کنند. اگر 
این خودمحوری ها نبود و اراده ای جدی برای اولویت 
دادن به مطالبات مردم وجود داشت، شناسایی و حل 

چالش های اصلی مردم، کار نشدنی نبود.
مقام معظم رهبری در تمامی این سال ها، راهکار ارائه 
دادند و از تمامی دولت ها حمایت کردند ولی خب، این 
دولت ها، خودشان نخواستند از نظرها و پیشنهادهای 

سازنده رهبری و دیگران کارشناسان استفاده کنند.
می دانید عدم کفایــت رئیس جمهور به چند امضا نیاز 

دارد؟
برای تمامی طرح های مجلــس بالای ۱۵ امضا نیاز 
است اما برای امر مهمی مانند عدم کفایت رئیس جمهور 
نیاز است که تعداد امضاها بیشتر شود. طبق آئین نامه، 
تقاضای رأی بــه »عدم کفایــت« رئیس جمهور، با 
حداقل، امضای یک ســوم نماینــدگان، قابل طرح در 
مجلس است که رقم بالایی است. این تقاضا باید کتباً 
در جلسه علنی به رئیس مجلس تقدیم شود و چنانچه 
تعداد امضاهای طرح به حدنصاب برسد، باید در اولین 
جلســه قرائت و از طریق رسانه های گروهی به مردم 

اطاع رسانی شود.
همان طور که اشــاره کردید، آرای لازم برای پیشبرد 
طرح »عدم کفایت«، زیاد است. فکر می کنید، بتوانید 
امضای یک سوم نمایندگان را پای طرح عدم کفایت، 

بنشانید؟
بعید می دانم نمایندگان حاضر به امضای چنین طرحی 
شوند، البته نه به این علت که به رئیس جمهور و دولت 
انتقاد ندارند، بلکه به دلیل پرهیز از بحث های حاشیه ای 

امضا نخواهند کرد.
امــا همه علت امضــا نکردن طــرح را نمی توان در 
ماحظه کاری فردی نمایندگان، خاصه کرد.، دولت 
تازه فعالیت خود را شروع کرده و هنوز بیشتر از ۹ ماه 
از عمر کابینه نمی گذرد. طبیعی است، افکارعمومی و 
نمایندگان، خیلی مجاب نشــوند با لحاظ کارنامه این 
مدت کوتاه، از اقدام تند »عدم کفایت« رئیس جمهور، 
حمایت کنند و منطقی است، بخواهند مجال بیشتری 

به رئیسی و کابینه اش بدهند ...
من با توجه به روند موجود، نگران آینده ایران هستم. 
اگر الآن، جلوی ضرر را نگیریم، طی دو ، ســه سال 
آینده باید بابت ادامــه کار دولت ناکارآمد هزینه های 
بسیار سنگینی پرداخت کنیم و همان اتفاق هایی که 
برای دولت قبلی افتاد برای این دولت نیز تکرار خواهد 
شد. اما اگر همین حالا بحث عدم کفایت مطرح شود دو 
اتفاق رخ خواهد داد، یا تغییرات لازم برای کارآمدسازی 
دولت، اعمال و روند نگران کننده فعلی، اصاح می شود 

و یا وضعیت مملکت مشخص می شود.
یکی از شــیوه های اصاح روند که مدنظر شماست، 
تعامل دولت و مجلس اســت. درواقع، همان اهداف 
هشداردهنده طرح عدم کفایت را می توان با ابزار تعامل 
و مثاً در نشســت های مشــترک دولت و مجلس، 
به دســت آورد. ارزیابی تــان از تعامل دو قوه و میزان 

تأثیرگذاری نشست های مشترکشان چیست؟
اطاعی ندارم، چون اساساً در این نشست ها شرکت 
نمی کنم حتی در افطاری که تحت عنوان نشســت 
مشــترک دولت و مجلس و به میزبانی رئیس جمهور 
برگزار شد نیز شرکت نکردم. نامه ای هم برای آقای 
رئیسی ارسال و تأکید کردم نوشتم تا زمانی که همه 
مردم ایران، قادر به افطار کردن شایســته نباشند به 

افطاری های دولتی نخواهم رفت.
دولــت انقابی و مردمی، پــول افطاری ها را از کجا 

می دهد؟
 جای تعجب دارد دولتی که خود را انقابی نام نهاده و 
دیگران را از این مسائل نهی می کرد، چگونه از ابتدای 
مــاه رمضان، از وزرا و مدیــران گرفته تا خود دولت، 
جلســاتی تحت عنوان افطاری برگــزار می کنند و از 
بیت المال افطاری می دهند؟ دولت باید به افکارعمومی 
پاسخگو باشــد که آقای رئیســی با همه شعارهای 
مردمی که داده اند و هنوز هم تکرار می کند، پول این 

افطاری ها را از چه محل و منبعی تأمین می کند؟

 قطب آبادی:

طرح »عدم کفایت«رییس جمهور را کلید زدم

 راهکارهای پیشنهادی 
 وزارت اقتصاد

 برای جلوگیری از 
قاچاق گندم

در جلسه ســتاد اقتصادی دولت به ریاست رئیس 
جمهور پیشــنهاد وزارت امــور اقتصادی و دارایی 
مورد بررســی قرار گرفت که به موجب آن، قیمت 
گنــدم و نان بــرای مصرف کننده هیــچ تغییری 

نمی کند.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از پایگاه اطاع 
رسانی ریاســت جمهوری، راهکارهای پیشنهادی 
وزارت امــور اقتصادی و دارایی بــرای جلوگیری 
از قاچاق گندم به کشــورهای همسایه و ضرورت 

بهینه ســازی مصرف نان در کشور، در جلسه ستاد 
هماهنگــی اقتصــادی دولت مورد بررســی قرار 

گرفت.
در این جلســه که به ریاست حجت الاسام سید 
ابراهیم رئیســی برگزار شــد، پیشنهادی از وزارت 
امور اقتصادی و دارایی مورد بررســی قرار گرفت 
که بر اســاس آن قیمت گندم و نان برای مصرف 
کننــده هیچ تغییــری نمی کند.بر اســاس تصمیم 
اعضای ستاد، مقرر شــد با توجه به اهتمام دولت 

بــر کنترل قیمت نان و جلوگیری از افزایش بهای 
آن، جوانب گوناگون این طرح توسط دستگاه های 
مســئول بررســی و نتیجه برای تصمیم گیری به 

ارائه شود. جلسات آینده ستاد 
در این جلســه همچنین مسئله خروج ارز به شکل 
ســرمایه از کشــور مورد بحث قرار گرفت و مقرر 
شــد دســتگاه های متولی موضوع، سیاســت های 
پیشــگیرانه لازم را در این زمینــه طراحی و ارائه 

کنند.



اخبار

۳
سه شنبه 6 اردیبهشت 1401    سال چهارم   شماره 1052   Tuesday    2022 26 April      

سياست
w w w . t e j a r a t o n l i n e . i r

روزنامه صبح ايران

2Wed 26November 2014 345 چهارشنبه 5آذر 1393 شماره

خبر

پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 
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نگرانی در خصوص اعمال 
نرخ های جدید کرایه تاکسی 

وجود ندارد
معــاون نظــارت و امور مناطق ســازمان مدیریت 
و نظارت بر تاکســیرانی شــهر تهــران از اجرایی 
شــدن افزایش نرخ کرایه تاکسی ها از روز نخست 

اردیبهشت ماه خبر داد.
به گزارش خبرگزاری مهر، وحید سرلک از اجرایی 
شــدن افزایش نرخ کرایه تاکسی ها از روز نخست 
اردیبهشــت ماه خبر داد و گفت: برای جلوگیری از 
سردرگمی مســافران و نیز تضییع حق تاکسیران و 
مسافران، فرآیند توزیع و الصاق برچسب های تعبیه 
شــده در خصوص افزایش نرخ کرایه تاکسی ها در 
کلیه تابلوهای خطوط و پایانه های تاکســیرانی در 

کوتاه ترین زمان ممکن صورت پذیرفت.
وی با اشاره به اینکه فرآیند نصب برچسب های بارکد 
دار دو بعدی )۳ برچسب( در داخل تاکسی های خطی 
در حال انجام اســت و برچسب های جدید عاوه بر 
اعام نرخ کرایه از قابلیت پوشش دادن دیگر خدمات 
هم برخوردار است، گفت: مسافران می توانند با اسکن 
بارکدهای برچسب تعبیه شده داخل خودرو، عاوه 
بر اطــاع از میزان کرایه و پرداخت آن، به خدمات 
دیگری نظیر مشاهده اطاعات راننده تاکسی، امکان 
ثبت پیام تقدیر و تشــکر، انتقاد و پیشنهاد و دیگر 
موضوعــات در نظر گرفته شــده به این منظور نیز 

دسترسی داشته باشند.
سرلک در ادامه با تاکید بر این نکته که برچسب های 
جدید مقدمه تحقق نرخ شناور و پرداخت الکترونیکی 
را فراهم می آورد، از شــهروندان تهرانی درخواست 
کرد تا در صورت مشــاهده تاکسی های خطی فاقد 
این برچســب ها با ســامانه ۱۸۸۸ تماس گرفته، و 
اینگونه موارد را به ســازمان تاکسیرانی شهر تهران 

اعام کنند.
برچســب های دوبعدی جدید در ۳ محل در داخل 
خودرو )شیشــه جلــو روبروی صندلی شــاگرد – 
شیشه های مثلثی کناری صندلی عقب خودرو( نصب 

می شود.

800 واحد تولیدی غیرفعال 
تهران مجدد فعال می شود

معاون اســتاندار تهران از تاش برای احیای ۸۰۰ 
واحد تولیدی راکد در ســطح استان تهران خبر داد 
و گفت: در راستای تحقق احیای واحدهای تولیدی 
استان تهران از همکاری دســتگاه های اجرایی و 

بانک های عامل بهره خواهیم گرفت.
حشمت اله عسگری در گفت وگو با ایسنا، در تشریح 
روند احیای واحدهای تولیدی راکد در سطح استان 
تهران گفت: در سال گذشته موفق شدیم ۴۰۴ واحد 
راکد و غیرفعال را با همکاری دستگاه های اجرایی 
و بانک های عامل احیا کنیم. البته حدود ۸۰۰ واحد 
تولیدی راکد دیگر در اســتان وجود دارد که از سال 

های گذشته غیر فعال شده است.
وی ادامــه داد: در هدف گذاری های صورت گرفته 
در قالب جلســات ستاد تسهیل و رفع موانع تولید و 
همچنین کمیتــه اقدام اقتصادی و مقابله با تحریم 
ها در راستای احیای واحدهای تولیدی راکد استان 
تهران اقدام خواهد شــد.وی افــزود: یکی از هدف 
گذاری های اقتصادی استان تهران در سال ۱۴۰۱ 
حرکت در راســتای احیاء واحدهــای تولیدی راکد 
استان، تکمیل و افزایش ظرفیت واحدهایی است که 
به دلیل مسائل و مشکاتی از قبیل نیاز به سرمایه 
درگردش و اســتهاک ماشین آلات و تجهیزات از 

تمام ظرفیت خود استفاده نمی کنند.

تجزیه پسماندهای پلاستیکی 
300 سال زمان می برد

مدیر کل محیط زیســت و توسعه پایدار شهرداری 
تهران بر ضرورت آگاه سازی شهروندان از مخاطرات 
محیط زیستی استفاده از کیسه های پاستیکی تاکید 
کرد و گفت: برای حفظ ســامت ومحیط زیست، 
می بایست مصرف کیسه های پاستیکی و ظروف 
یکبار مصرف را کاهش داد و از کیسه های پارچه ای 

و جایگزین های پایدار استفاده کرد.
به گزارش ایسنا شینا انصاری در آیین »هفته زمین 
پاک « که صبح امروز با حضور مســعود رنجبریان 
- شهردار منطقه ۶ - در بوستان لاله برگزار شد، با 
تاکید بر اینکه نیمی از پسماندهای پاستیکی فقط 
یکبار مصرف شده اند، گفت: پسماندهای پاستیکی 
برای زمیــن غیرقابل هضم هســتند چراکه زمان 
بســیار زیادی )بالغ بر ۳۰۰ سال( برای تجزیه آن ها 
نیاز است.مدیر کل محیط زیســت و توسعه پایدار 
شــهرداری تهران به نقش آموزش و فرهنگسازی 
در این زمینه اشاره کرد و گفت: فعالیت کانون های 
محیط زیستی، خانه های محیط زیست و تشکل های 
مردم نهاد در این زمینه بسیار اثرگذار و سازنده است.

مدیرکل محیط زیســت و توســعه پایدار شهرداری 
تهران با بیان اینکه باید قبل از هر چیز از نظر فرهنگی 
تاش کنیم تا مصرف پاستیک های یکبار مصرف 
کاهش پیدا کند، اظهارکرد: عمر هر کیسه پاستیکی 
فقط ۱۲ دقیقه برآورد شده است و هر خانواده ایرانی 
به طور متوسط روزانه سه تا پنج کیسه پاستیکی وارد 
چرخه مصــرف می کند که نیمی از آنها فقط یک بار 
مورد اســتفاده قرار می گیــرد و در صورتی که وارد 
خیابان و انهار شهری نشود به مکان های دفن انتقال 
پیدا می کنند.وی با اشــاره به اینکه حجم زیادی از 
پسماندهای شهری را پاستیک ها تشکیل می دهند، 
گفت:  آنالیز فیزیکی پســماندها در شهر تهران، از 
برتری دو تا ســه برابری وزن و درصد پســماندهای 
کیســه های پاستیکی در مقایســه با پسماندهای 

فلزات، چوب و شیشه حکایت دارد.

BA2 سویه غالب کرونا در ایران 
دبیر کمیته علمی کشوری مقابله با کرونا با بیان اینکه بیش 
از ۸۱ درصد سویه در گردش کرونا در کشورمان زیر سویه 
BA۲ از خانواده امُیکرون است، گفت: البته هنوز در برخی 
کشورهای اطراف ما مانند ترکیه تقریبا سه درصد سویه در 
گردش شان دلتا اســت، بنابراین این نگرانی وجود دارد که 
باتوجه به رفت وآمدها و مراودات میان کشور ما و کشورهای 
اطراف از جمله ترکیه، ممکن است دوباره دلتا بیاید و منجر 
به ایجاد زیرسویه هایی مانند XD و XF شود، اما واقعیت 

این است که هنوز چنین موردی را تجربه نکردیم.
دکتر حمیدرضا جماعتی در گفت وگو با ایسنا، درباره وضعیت 
کرونا در کشور، گفت: آنچه که در حال حاضر در کشورمان 
اتفاق افتاده، این اســت که مانند تمامی کشورها ما هم از 
نظر میزان بســتری و هم از نظر میزان مرگ و میر ناشی 
از کرونا یک شــیب نزولی را داریم کــه تقریبا به صورت 
خطی درآمده اســت. به طوری کــه منحنی که به صورت 
صعودی بالا رفته بود، اکنون پایین آمده و به صورت خطی 
درآمده است. بنابراین در حال حاضر در تمام کشورهای دنیا، 
میزان بستری و مرگ ومیر تقریبا سیر نزولی داشته و حتی 
در کشــورهایی مانند چین و هنگ کنگ که میزان موارد 
بالا رفته بود نیز شــاهد سیر نزولی هستیم. کشور ما هم از 
سایر کشورها مستثنی نیست.وی درباره سویه غالب کرونا در 
کشور نیز گفت: در مطالعه اخیری که در کشور ما انجام شد، 
سویه  غالبی که در کشور وجود دارد، بیش از ۸۱ درصد زیر 
سویه BA۲ از خانواده امُیکرون است. بنابراین آن سویه ای 
که انتظار داشــتیم که ممکن اســت منجر به ایجاد پیک 
جدیدی شود، فعا چنین  نشد و موج جدیدی را از BA۲ در 
کشورمان شاهد نبودیم.جماعتی درباره پیش بینی ها از روند 
کووید ۱۹ در کشــورمان طی هفته های آتی، گفت: باتوجه 
به شــرایطی که در حال حاضر دیده می شود، اگر با مشکل 
جدید و زیر سویه جدیدی در کشورهای دیگر برخورد نکنیم، 
 به نظر می رسد که در ماه های آینده حداقل تا فصول سرد، 
خیلی با پیک مهم و موج جدیدی برخورد نکنیم. اگرچه یک 
جای نگرانی وجود دارد؛ آن هم اینکه گفته شده که تقریبا 
هنوز در برخی کشورهای اطراف ما مانند ترکیه سه درصد 
سویه در گردش شــان دلتا است، شاید این جای نگرانی را 
بگذارد که باتوجه به رفت وآمدها و مراوداتی که بین کشور 
ما و کشورهای اطراف از جمله ترکیه است، ممکن است که 
 XD دوباره دلتا بیاید و منجر به ایجاد زیرسویه هایی مانند
و XF شود، اما واقعیت این است که هنوز چنین چیزی را 
تجربه نکردیم و از آنجایی که در کشــورهای دیگر هم با 
پیک جدیدی مواجه نشدند، به نظر نمی رسد که حداقل در 
فصل تابستان با مشکل جدی مواجه شویم. بر این اساس 
مانند پیش بینی که در سایر کشورهای دنیا مطرح شده،   اگر 
قرار باشد با پیکی مواجه شویم، ممکن است در فصول سرد، 
یعنی در پاییز و زمســتان باشد و با موجی از ویروس کرونا 
با زیرسویه های دیگر مواجه شویم، اما به نظر نمی رسد که 

حداقل تا چند ماه آینده با موج جدید و جدی مواجه باشیم.
 XF و XD وی درباره وضعیت شناســایی زیرسویه های
در کشور، گفت: شناســایی این زیر سویه ها بر اساس ژن 
سکوئنسینگ است که خوشبختانه در کشور ما دستگاه هایی 
که بتوانیم  با اســتفاده از آن ها، ویروس ها را از نظر ژنتیکی 
بررسی کنیم، وجود دارد که به صورت فعال در حال ارزیابی 
 XE، هستند. بر این اساس اگر زیرسویه های ترکیبی مانند
XD،   XF یا زیر ســویه های دیگری که ممکن اســت 
به صورت ترکیبی وجود بیایند، اگر ببینیم که با مشــکل و 
پیک جدیدی مواجهیم، به سرعت می توانیم ارزیابی کرده 
و مشــخص کنیم که چه زیرسویه ای است. بنابراین جای 
نگرانی در این باره وجود نــدارد. زیرا اگر با تهدید جدیدی 
مواجه شــویم، با دســتگاه هایی که داریم و با ارزیابی ژنی 
می توانیم این بررســی ها را به سرعت در کشورمان انجام 
دهیم.جماعتــی درباره احتمال افزایش مــوارد بیماری در 
کشــور باتوجه به سفرهای نوروزی و دید و بازدیدها، اظهار 
کرد: اگر تعطیات، رفت و آمدها و مسافرت ها می خواست 
مشــکل جدی را در میزان بستری و مرگ ومیر ایجاد کند، 
شاید تاکنون می توانست خودش را به صورت چشمگیری 
نشان دهد. اگرچه طی یکی دو هفته قبل مختصری افزایش 
میزان مراجعین ســرپایی و به دنبــال آن مقداری افزایش 
بستری را داشــتیم، اما باتوجه به اینکه روند افزایشی ادامه 
پیدا نکرد و ســیر صعودی ایجاد نشد، به نظر نمی رسد که 
با موج جدید مواجه باشیم.وی درباره تاثیر بازگشایی مدارس 
بر روند بیماری در کشــور نیز گفت: باید شرایط مختلف را 
در نظر بگیریم؛ شرایطی مانند واکسیناسیون که انجام شد، 
به ویژه در کودکان و دســتورالعملی که به تمامی کارکنان 
مدارس داده شد تا واکسیناسیون شان را کامل کنند، رعایت 
پروتکل های بهداشتی و اینکه تعداد زیادی از افراد در کشور 
ما به ویروس کرونا مبتا شــدند و ایمنی ذاتی که در بدن 
افراد ایجاد شد، باعث شــد که حداقل در هفته های بعد از 
بازگشایی مدارس، خیلی آثار چشمگیری در جامعه نبینیم. 
ان شاءالله که مشــکل جدی در رابطه با بازگشایی مدارس 
در جامعه دیده نشود.جماعتی در پاسخ به سوال ایسنا درباره 
شرایط کرونا در شانگهای و قرنطینه هایی که در این شهر 
انجام شده و اطاعات جدید از آنچه در شانگهای شایع شده 
اســت، گفت: آنچه که وجود دارد، این اســت که در برخی 
کشورها مانند چین، هنگ کنگ و برخی کشورهای دیگر 
مانند کانادا و استرالیا و... پیکی با زیرسویه های امُیکرون دیده 
شد، اما خوشبختانه در همان کشورها هم باتوجه به اقداماتی 
که انجام دادند، به خصوص کره جنوبی، هنگ کنگ، چین 
و ... میزان بســتری و مرگ ومیرشــان سیر نزولی داشته و 
نویدبخش است که اقدامات کنترلی که در آن کشورها انجام 
شــده، توانسته تا حدود زیادی به کاهش موارد کمک کند.
وی ادامه داد: در کشــور ما هم علی رغم اینکه میزان افراد 
مبتا و بستری کاهش پیدا کرده که جای خوشحالی دارد، 
امــا یک نگرانی هم که وجود دارد و ممکن اســت از نظر 
اپیدمیولوژی مورد نظر قرار بگیرد، این اســت که RE ما 
هنوز به یک و زیر یک نرســیده است که به این معناست 
که احتمال اینکه ویروس در گردش باشــد و با هر اقدامی 
اعــم از ترکیب ویروس ها یا اقداماتی که می تواند منجر به 
چرخش بیشتر ویروس شود، ممکن است در کشور ما ایجاد 
خطر کند. بنابراین توصیه ما این است که برای جلوگیری 
از مساله باتوجه به اینکه RE ما به یک و زیر یک نرسیده 
است، مردم همانطور که سازمان های علمی دنیا و سازمان 
بهداشت جهانی هم مطرح کرده، باید پروتکل های بهداشتی 

را با جدیت تمام پیش برند. 

وزیر بهداشــت گفت: در مقوله سامت و 
تامین ســامتی، همه بخش های کشور 
دخیل هســتند و اولین حلقه این زنجیره، 

مربوط به خودِ فرد و خودمراقبتی است.
بــه گزارش ایرنا از وبــدا، دکتر بهرام عین 
اللهــی، در آیین رونمایی از پوســتر هفته 
ســامت که با حضور معاونیــن و مدیران 
وزارت بهداشــت و در ستاد مرکزی وزارت 
بهداشــت برگزار شــد، بیان کرد: مفهوم 
ســامت قبل از شــیوع کرونا برای مردم 
آنچنان ملموس نبود و بعداز کرونا مشخص 
شــد که ســامت در تمام ابعــاد زندگی 
تاثیرگذار بوده و اگر مردم سالم نباشند، تمام 
فعالیت ها متوقف می شود. بنابراین، سامت 

پایه و بنیاد هر فعالیتی است.
وی با بیان اینکه تامین سامت مردم فقط 
بر عهده وزارت بهداشــت نبــوده و نیاز به 
همکاری های بین بخشــی دارد، گفت: در 
مقوله سامت و تامین سامتی، همه بخش 
های کشور دخیل هستند و اولین حلقه این 
زنجیــره، مربوط به خودِ فرد و خودمراقبتی 
است. بنابراین، افراد باید در وهله اول بدانند 
که چه اقداماتی برای ســامتی شان مفید 
بوده و کدام عــادات و رفتارها می تواند به 

سامتی شان لطمه وارد کند؛ این مراقبت 
هم باید از دوران کودکی تا دوران سالمندی 
ادامه داشــته و فرد در طول زندگی سبک 
زندگی اش را مطابق با شــرایط سنی اش 

تنظیم کند.
وزیر بهداشــت در ادامه درخصوص مولفه 
هــای اجتماعی موثر بر ســامت، عنوان 
کرد: عوامل اجتماعی مانند نوع شغل افراد، 
وضعیــت آب و هوا و آلاینــده ها، کیفیت 
تغذیه مردم، اســترس های بیرونی که به 
طرق مختلف سامت روان مردم را تحت 
الشــعاع قرار می دهد، پسماندها و... نیز بر 
سامت مردم تاثیر بسیار زیادی دارد که باید 

روی آنها کار کرد.
دکتر عین اللهی تصریح کرد: یکی از عواملی 
که سامت مردم را به مخاطره می اندازد، 
حوادث ترافیکی اســت کــه دومین عامل 
مرگ و میر در کشورمان محسوب می شود. 
در این زمینه نیــز در درجه اول خودِ فرد و 
بعد، عوامل مختلــف همچون جاده ها و... 

موثر هستند.
وی گفت: امروزه هر سازمانی باید پیوست 
سامت داشته باشد تا براساس آن سامت 

کارکنان حفظ شود.

دکتر عین اللهی گفت: در دنیا، تشکل های 
مردمی، سمن ها و انجمن ها نیز در جهت 
راهنمایی مردم و کمک به مسئولین، بسیار 

موثر هستند.
وی بیان کرد: ســازمان جهانی بهداشت، 
در ســال جاری شعار »سامت ما، سامت 
سیاره ما« را درنظر گرفته است، یعنی زمانی 
به سامت دست می یابیم که سیاره، کشور، 

شهر و محیط زندگی مان سالم باشد.

وزیر بهداشــت خاطرنشــان کرد: در هفته 
سامت که از ۱۷ اردیبهشت ماه آغاز شده 
و به مدت یک هفته ادامه دارد، شــعار هر 
روز هفته، به یکی از بخش های مربوط به 

سامتی اختصاص داده شده است.
وی درخصوص اســامی روزهــای هفته 
سامت گفت: شعار روز اول، ۱۷ اردیبهشت، 
نقش مردم، مســئولین، سمن  ها در تحقق 
عدالت و تعالی نظام سامت، روز دوم، ۱۸ 

اردیبهشت، نقش مردم، مسئولین، سمن  ها 
در دســتیابی به انرژی پاک، روز سوم، ۱۹ 
اردیبهشت، نقش مردم، مسئولین، سمن  ها 
در مدیریــت حوادث و بایا، روز چهارم ۲۰ 
اردیبهشت، نقش مردم، مسئولین، سمن  ها 
در ارتقای سامت خانواده و جوانی جمعیت، 
روز پنجــم ۲۱ اردیبهشــت، نقش مردم، 
مسئولین، سمن  ها در تولید پاک و مدیریت 
پسماندها، روز ششم ۲۲ اردیبهشت، نقش 
مردم، مسئولین، سمن  ها در تغذیه سالم از 
مزرعه تا سفره و روز هفتم ۲۳ اردیبهشت، 
نقش مردم، مسئولین، سمن  ها در کاهش و 

کنترل مصرف دخانیات، است.
وی در پایان تاکید کرد: خوشــبختانه دکتر 
رییسی، رییس جمهور کشورمان توجه بسیار 
زیادی به مقوله سامت دارند و در سفرهای 
استانی، یکی از نکاتی که مورد ارزیابی قرار 
می دهند، وضعیت سامت مردم و چگونگی 
بهبود عوامل مختلف مربوط به ســامتی 
مردم همچون، وضعیــت مراکز درمانی و 
بهداشتی، سامت آب، محیط، هوا و... است 
و امیدواریم با بهبود شرایط، سامت که حق 
مسلم و طبیعی مردم است، در تمام کشور به 

صورت عادلانه توزیع شود.

وزیر بهداشت: 

سلامت، پایه و بنیاد هر فعالیتی است

وزیر آموزش و پرورش گفت: خیران مدرســه ساز به 
گونه ای عمــل کردند که امروز از هر دو کاس یک 
کاس درس توســط خیران مدرسه ساز احداث شده 

است.
به گــزارش خبرنگار مهر، آئین امضا تفاهم نامه طرح 
توســعه و تحول اجتمــاع محــور ۲۰۲۰ محله کم 
برخوردار کشور در راستای استقرار عدالت آموزشی- 

تربیتی صبح دوشنبه برگزار شد.
یوسف نوری وزیر آموزش و پرورش با اشاره به طرح 
توسعه اجتماعی محور ۲۰۲۰ محله کم برخوردار گفت: 
خیران مدرســه ســاز در یک زمینه مدرسه سازی به 
گونه ای عمــل کردند که امروز از هر دو کاس یک 
کاس درس ســاخته خیران مدرسه ساز است. این 
طرح نیز بــا تأکیدات مقام معظــم رهبری مبنی بر 
عدالت آموزشی شــکل گرفته است؛ تا دانش آموزان 

از فرصت های برابر آموزشی برخوردار نشوند؛ این امر 
محقق نخواهد شــد. اما اگر این عدالت محقق شود 

تولید اشتغال و اشتغال بهینه را خواهیم داشت.
وی بــا بیان اینکــه این طرح ترمیم کننــده عدالت 
آموزشی گفت: اگر وزارت آموزش و پرورش در درون 
انسجام داشته باشــد همان آموزش و پرورش است 
که بتوانیم بگوییم در راســتای عدالت آموزشی بوده 

و مدرسه نیز کانون تربیت محل محور خواهد شد.
وزیــر آموزش و پرورش افزود: از ابتدا به دنبال ایجاد 
یک قرارگاه مبتنی بر عدالت آموزشی بودیم از امروز 
در تــاش خواهیم بود که این قرارگاه عماً وارد کار 
شــود و یکی از کارهایی که داریم و قرارگاه باید آن 
را بــه جد پیگیری کند همین اهتمام بر مدارس ۴۰۰ 

محله کمتر برخوردار است.
نوری ابراز امیدواری کرد تا پایان ماه مبارک رمضان 

آئین نامه و شیوه نامه های اجرایی طرح توسعه اجتماع 
محور ۲۰۲۰ محله کم برخوردار تهیه و تنظیم شود.

در ابتدای این جلســه علی آقامحمدی جانشین وزیر 
کشور در طرح توســعه و تحول اجتماع محور گفت: 
توسعه امکانات آموزشی ۴۰۰ محله را در گام اول و در 
یک فاصله دو ماهه اجرا خواهیم کرد؛ در بیمه سامت 
هم چنین تجربه ای داشتیم که پس از طراحی و تنظیم 
سریع آئین نامه های اجرایی آن را به اجرا گذاشتیم. به 
همین منظور هم در این طــرح حاضر قرارگاهی در 

زمینه عدالت آموزشی تشکیل شده است.
وی افــزود: در طول این مدت جلســاتی را با افراد و 
گروه های مختلف داشــتیم جلســاتی را با مسئولان 
دانشــگاه شــریف و تعدادی از اعضای اتاق اصناف 

داشتیم تا بتوانیم از این طرح حمایت بیشتری کنیم.
آقامحمدی با اشاره به کودکان کار گفت: با همکاری 

معاونت علمی ریاســت جمهوری یک شرکت شتاب 
دهنده در محله دروازه غار و شــهید هرندی مستقر 
شده اســت تا طرح های اســتارت آپی با حضور این 
کودکان شکل گیرد. در همین راستا بود که به دانش 
آموزان این مناطق در صورت نیاز تبلت داده شــد و 
این برنامه ریزی صورت گرفته تا به دقت مشــخص 
شــود که هر دانش آموز در هر درس با چه وضعیتی 

مواجه است.
وی بــا بیان اینکه در جلســات اخیر با مجمع خیران 
مدرسه ســاز نیز جمعی به نام مدرسه یاری با همین 
هدف شکل گرفت، افزود: امیدوارم با پیگیری همه ما 
مدارس، کانون تربیت محل محور شود. همه محات 
حاشیه نشین و یا فرسوده در تمام ایران تحت پوشش 
این طرح هســتند. با طــرح ۲۰۲۰ محله؛ همه نقاط 

مستعد در نظر گرفته شده است.

سرپرســت دبیرخانه شــورای ملی سالمندان گفت: در ســال ۱۴۰۰ برای 
نخستین بار کاهش نرخ رشد جمعیت متوقف شد و این امید را زنده کرد که 

رشد جمعیت ایران به سمت صفر و منفی شدن نرود.
به گزارش خبرگزاری مهر، حسام الدین عامه اظهار داشت: اکنون میانگین 
سنی جمعیت ۳۳ سال است که بهترین سن باروری است. پیش بینی می شد 
در ســال ۱۴۳۰ رشد جمعیت متوقف شده و بعد از آن منفی شود؛ اما با این 

روند با گذشت ۱۰ سال ممکن است رشد جمعیت دیگر متوقف نشود.
وی ادامه داد: قباً پیش بینی شــده که در ســال ۱۴۲۰ نرخ افراد ۶۵ سال 
و بالاتر و زیر ۱۵ ســال ما با هم برابر شــود؛ یعنی تا سال ۱۴۲۵ همچنان 

جمعیت افراد زیر ۱۵ سال ما بیشتر از جمیعت ۶۵ سال و بالاتر است.
سرپرست دبیرخانه شورای ملی سالمندان با یادآوری پیش بینی توقف نرخ 
رشد جمعیت ایران در سال ۱۴۳۰ گفت: نرخ رشد جمعیت ایران حاصل ما 
به تفاوت تعداد موالید منهای تعداد افراد فوت شــده در یک سال تقسیم بر 

جمعیت سال قبل است.
عامه افزود: بالاترین نرخ جمعیت ایران در سال ۱۳۶۵ در حدود ۳.۶ درصد 

بود. نرخ جمعیت در طول ۳۵ ســال گذشته همواره روند کاهشی داشت تا 
اینکه به عدد هفت دهم درصد رســید اما سال گذشته این نرخ با نرخ سال 

قبل خود برابری می کند.

سرپرست دبیرخانه شورای ملی سالمندان گفت: طبق پیش بینی های قبلی 
تا سال ۱۴۲۵، جمعیت بین ۱۵ تا ۶۵ سال کشور بیشتر از دو سوم جمعیت 
است اما ممکن است پنجره جمعیتی چند ســال زودتر از این زمان، بسته 
شــود.عامه خاطرنشان کرد: احتمال بسته شــدن پنجره جمعیتی به دو 
دلیل اتفاق می افتد. نخســت به علت افزایش سن امید به زندگی و بیشتر 
شدن جمعیت سالمندان است. دلیل دوم هم این است که اگر سیاست های 
تشویقی جمعیت اثر کند، موالید در سال های آینده ۱۵ سال طول می کشد 
که وارد سن کار شوند بنابراین ممکن است پنجره جمعیتی زودتر بسته شود؛ 
اما در عوض اگر سیاست های جمعیتی موفق عمل کند، بعد از دوره ۱۵ ساله 

جمعیت مولد بالا می ماند.
وی یادآور شــد: پنجره جمعیتی در سال ۱۳۸۵ باز بود. اهمیت نیروی مولد 
ایران در ســود جمعیتی در اقتصاد طایی و نیروی کار است. یعنی در سال 

۱۳۸۵ بیشتر از دو سوم جمعیت، مولد و نیروی کار بودند.
بــه گفته وی، در حال حاضر جمعیت کل کشــور برابر ۸۴ میلیون و ۹۷۳ 

هزار نفر است.

پرداختــی مردم بابــت تعرفه های پزشــکی، با جیب آنها 
همخوانی ندارد و همین موضوع سبب خواهد شد تا برخی 
بیمــاران قید درمان را بزننــد. در حالی که بیمه ها نیز کنار 

نشسته اند و کاری نمی کنند.
به گزارش خبرنگار مهــر، موضوع افزایش نرخ تعرفه های 
پزشکی، یکی از چالش های نظام سامت کشور است که 
هر سال شاهد تکرار آن هستیم و آن طور که از شواهد امر 
بر می آید، قرار نیست این معضل، یک بار برای همیشه حل 

و فصل شود.
در همه جای دنیا، ســازمان های بیمه گــر یک پای ثابت 
تأمین هزینه های سامت هستند و این موضوع با توجه به 
شرایط اقتصادی کشورها و همچنین سهمی که سامت از 
تولید ناخالص داخلی دارد، متغیر است. به طوری که برخی 
دولت ها، سهم حداکثری را برای سامت در نظر می گیرند 
و برخی دولت ها نیز، حداقل و بعضی نیز، به گونه ای دیگر 

عمل می کنند.
در واقع، ســهم ســامت از تولید ناخالص داخلی یکی از 
شاخص های توسعه نیافتگی کشورها محسوب می شود. این 
شاخص در واقع بیانگر میزان توجه به بخش سامت است.

سهم هزینه های سامت از تولید ناخالص داخلی در ایران 
در سال های ۱۳۸۱ تا ۱۳۹۰، تقریباً روند ثابتی را طی کرده 
استسهم هزینه های سامت از تولید ناخالص داخلی در ایران 
در سال های ۱۳۸۱ تا ۱۳۹۰، تقریباً روند ثابتی را طی کرده 
است. بر این اساس متوســط سهم هزینه های سامت از 
تولید ناخالص داخلی کشــور در ۱۰ سال مورد بررسی ۵٫۸ 

درصد بوده است.
تأمین مالی یکــی از موضوعات چالــش برانگیز در نظام 
ســامت بوده و روش های مختلــف آن، نقش مهمی در 

میزان، توزیع و نحوه دسترســی جامعــه به مجموعه ای از 
خدمات بهداشتی و درمانی مورد نیاز در قیمت های عادلانه 

خواهد داشت.
سهم اعتبارات بخش سامت از بودجه عمومی در سال ۹۲، 
۱۰ درصد بود که در ســال ۹۹ به ۱۷ درصد افزایش یافت. 
همچنین سرانه بهداشت و درمان تأمین شده توسط بودجه 
عمومی دولت در سال ۹۹ نســبت به سال ۹۲ بالغ بر ۴.۳ 

برابر شد.
پرداختی بابت بســتری بیماران شهری در بیمارستان های 
دولتی در ســال ۹۲ بالغ بر ۳۷ درصد بود که در سال ۹۹ به 
۱۰ درصد کاهش یافته است. همین موضوع برای بیماران 

روستایی نیز در سال ۹۹ به ۵ درصد رسید.
بودجه نظام ســامت در لایحه بودجه ۱۴۰۱ افزایش ۲۶ 

درصدی نسبت به سال ۱۴۰۰ داشته است.
۱۲۵ هــزار میلیــارد تومان از کل بودجه امســال ســهم 
دانشگاه های علوم پزشکی است که ۷۱ درصد از کل بودجه 
نظام سامت را شامل می شودکل اعتبارات حوزه سامت 
نزدیک به ۱۷۴ هزار میلیارد تومان است که بر این اساس، 
سهم نظام سامت از بودجه عمومی دولت حدود ۱۱ درصد 

می شود.
حدود ۴۷ درصــد از بودجه نظام ســامت از محل منابع 
عمومی و ۳۵ درصد درآمد اختصاصی دانشــگاه های علوم 
پزشکی و نهادها و سازمان های وابسته به وزارت بهداشت 
تأمین می شود؛ عاوه بر این سهم طرح تملک دارایی های 

سرمایه ای ۱۸ درصد است.
از مجموع ۱۷۴ هزار میلیــارد تومانی که در لایحه بودجه 
۱۴۰۱ برای نظام ســامت در نظر گرفته شده است حدود 
۱۲۵ هزار میلیارد تومان ســهم دانشگاه های علوم پزشکی 

اســت که ۷۱ درصد از کل بودجه نظام ســامت را شامل 
می شود.

از کل ۱۲۵ هزار میلیارد تومانی که به دانشــگاه های علوم 
پزشــکی اختصاص پیــدا کرده حــدود ۶۰ درصد از منابع 
عمومی و ۳۸ درصد از درآمدهای اختصاصی تأمین می شود 
و دو درصــد نیز از ســایر منابع مانند هدفمنــدی یارانه ها 

تخصیص پیدا می کند.
در لایحه بودجه ۱۴۰۱ برای هر کدام از بخش های ســتاد 
وزارت بهداشت و ســازمان بیمه سامت ۲۱ هزار میلیارد 

تومان بودجه در نظر گرفته شده است.
یکی از شــاخص های مهم در نظام سامت، کاهش سهم 
پرداختی مردم بابت هزینه های سامت است که این مهم، 
با توجــه به نقش بیمه ها در حمایت و پوشــش هزینه ها، 

خودنمایی می کند.
متأسفانه ســازمان های بیمه گر بزرگ کشور، یعنی سازمان 
بیمه سامت و ســازمان تأمین اجتماعی، آن طور که باید 
و شــاید نتوانســته اند هزینه های مردم را کاهش دهند و 
همچنان، ۶۰ درصد هزینه ها از جیب مردم پرداخت می شود. 
در حالی که بر اساس قانون بیمه همگانی، سهم پرداختی 

بیمه ها باید ۷۰ درصد باشد.
ایرج خسرونیا رئیس جامعه پزشکان متخصص داخلی ایران، 
در گفتگو با خبرنگار مهــر، با عنوان این مطلب که جامعه 
پزشکی حاضر نیســت ریالی از جیب بیمار پرداخت شود، 
گفت: متأسفانه پوشش بیمه ای خدمات به اندازه ای نیست 

که رضایت بیمار و پزشک را به دنبال داشته باشد.
به گفته وی، بر اســاس قانون بیمــه همگانی، ۷۰ درصد 
هزینه های بیماران را بیمه ها باید پرداخت کنند که در شرایط 

کنونی چنین چیزی را نمی بینیم.

رئیس جامعه پزشکان متخصص داخلی ایران تاکید کرد: در 
حال حاضر وقتی بیمار به مطب می آید، ۸۰ درصد هزینه را 

از جیب پرداخت می کند و این مشکل متوجه بیمه ها است.
وی افزود: این روند پرداخت هزینه های ســامت، ظلم به 

اقشار آسیب پذیر جامعه است.
تعرفه های پزشــکی همواره در شورای عالی بیمه سامت، 
مورد بحث و بررســی قرار می گیرد و بعــد از تصویب، به 
سازمان برنامه و بودجه می رود و بعد از آن، هیأت دولت این 

تعرفه ها را تصویب و اباغ می کند.
اعضای شورای عالی بیمه سامت را سازمان های بیمه گر، 

وزارت بهداشت و سازمان نظام پزشکی تشکیل می دهند.
می توان پیش بینی کرد که شرایط پرداخت از جیب مردم، 
چندان تغییری نخواهد کرد و همچنان این مردم و بیماران 
هستند که باید سهم بیشتری از تعرفه ها را پرداخت کننددر 
واقع، نکته مبهم و مورد ســوال جامعه پزشکی، عدم توازن 
نمایندگان خریدار و فروشنده خدمت در این شورا است که 
باعث شده تا بیمه ها، هر گونه که می خواهند تصمیم گیری 

کنند و وزارت بهداشت نیز در کنار بیمه ها قرار می گیرد.
شــاید مهم ترین چالش در تعیین تعرفه های پزشــکی که 
هر ســال نیز تکرار می شود، سهم مردم از پرداخت ها بابت 
تعرفه ها اســت. به طوری که با افزایــش ۱۹.۵ درصدی 
تعرفه ها در بخش دولتی و ۲۴ درصدی در بخش خصوصی، 
می توان پیش بینی کرد که شرایط پرداخت از جیب مردم، 
چندان تغییری نخواهد کرد و همچنان این مردم و بیماران 
هستند که باید سهم بیشتری از تعرفه ها را پرداخت کنند. در 
حالی که با توجه به نرخ تورم، افزایش قیمت ها و…، مردم 
دیگر پولی بابت هزینه های سامت نخواهند داشت و همین 

مسئله موجب خواهد شد تا قید درمان را بزنند.

وزیر آموزش و پرورش مطرح کرد:

ساخت 50 درصد کلاس های درس توسط خیران مدرسه ساز

سرپرست دبیرخانه شورای ملی سالمندان:

کاهش نرخ جمعیت در سال گذشته متوقف شد

وزارت بهداشت به خاطر بیمه ها کوتاه آمد

جیب خالی مردم برای جبران افزایش تعرفه های پزشکی



در حالی یکی از نمایندگان مجلس شورای اسامی به 
وزیر صنعت، معدن و تجارت )صمت( هشدار داده است 
که »اگر تا پایان اردیبهشــت ماه واردات از سر گرفته 
نشود، به قطع استیضاح وی را به سرانجام می رسانم« 
که پیش از این معاون حمل ونقــل این وزارتخانه به 
صراحت اعام کرده که هر زمان نهادهای بالادستی 
اجــازه دهند، آمــاده واردات خودرو هســتیم. این در 
حالیست که هرنهادی به نوبه خود موافق واردات است 
و بر این اساس مشخص نیست، مخالف اصلی واردات 

خودرو کیست؟
بــه گزارش ایســنا، جــال رشــیدی کوچی-عضو 
کمیســیون امور داخلی و شــوراهای مجلس شورای 
اسامی-  معتقد اســت که افزایش قیمت خودروها 
دهن کجی خودروســازان به نظام است. به گفته وی 
در حال حاضــر بحث از موافق و مخالف گذشــته و 
مجلــس، دولت و مردم تأکیــد می کنند که وضعیت 
خودروسازی نابه سامان و نارضایتی ایجاد کرده است؛ 
لذا امید می رود وزیر صنعت، معدن و تجارت با مدیریت 
واردات هدفمند خودروی خارجی با قیمت مناسبی که 
مردم بتوانند آن را تهیه کنند، به گستاخی خودروسازان 

به مجلس، دولت و نظام پاسخ دهد.
وی صبح امروز در گفت وگو با یک خبرگزاری رسمی، 
ضمن اشاره به اینکه به وزیر صمت اعام کرده ام که 
اگر پایان اردیبهشت واردات انجام نشود، بطور قطع و 
بصورت جدی روی استیضاح او کار خواهم کرد و این 
موضوع را به سرانجام می رسانم، تصریح کرده است: 
منتظر اقدام وزیر صمت تا پایان اردیبهشت )همزمان 
با اتمام مصوبه قبلی سران قوا در خصوص ممنوعیت 
واردات خودرو( هستیم تا ببینیم چه خواهد کرد. فعاً 
تا پایان ماه جاری منتظر واکنش و اقدام وزیر صنعت، 
معدن و تجــارت خواهیم ماند و امیدوارم تا پایان این 

فرصت، واردات انجام شود.
این در حالیســت که قریب به یک ماه و نیم پیش )در 
روزهای پایانی ســال ۱۴۰۰(، سیدرضا فاطمی امین- 
وزیــر صنعت، معدن و تجارت- بــه صراحت و برای 
چندمین بار اعام کرد کــه ممنوعیت واردات خودرو 
دیگر تمدید نخواهد شــد و واردات با ضوابط قبلی از 

سر گرفته می شود.
وی ضمن تاکید براینکه هیچگاه طی سه سال گذشته 
واردات خودرو به دلیل حمایت از صنعت خودرو داخل، 
ممنوع نبــوده و علت اصلی آن مدیریــت تراز ارزی 
کشور بوده است، یادآور شد: »با توجه به حادث شدن 
تحریم ها واردات بالغ بر ۲۰۰۰ قلم کالا ممنوع شــد 
که خودرو نیز یکی از آن ها بود. مهرماه ســال ۱۴۰۰ 
نیز اعام کردم کــه در جایگاه وزیر صمت با واردات 
خودرو مخالف نیستم اما به سبب اینکه واردات یک تا 
دو میلیارد دلار مصارف ارزی برای کشور ایجاد خواهد 
کرد، فعا در شــرایط کنونی واردات به صاح نیست؛ 
اما خوشــبختانه با اقدامات صورت گرفته توسط تجار 
ایرانی و افزایش صادرات، شرایط بهتر شده و بخشنامه 
ممنوعیت واردات که اردیبهشت سال ۱۴۰۱ به اتمام 

می رسد، تمدید نخواهد شــد و واردات همچون روال 
سابق طبق ضوابط قبلی انجام خواهد شد. اما این نکته 
را فراموش نکنیم که واردات خودروهای دســت دوم 

همچنان ممنوع خواهد بود.«
اخیرا نیز منوچهــر منطقی- معاون صنایع حمل ونقل 
وزارت صمــت- صراحتا تاکید و اعــام کرد که »با 
صدور اجازه نهادهای بالادســتی، آماده واردات خودرو 
هستیم«.وی با بیان اینکه نگاه وزارت صنعت، معدن و 
تجارت به واردات خودرو برای تنظیم بازار مثبت است، 
خاطرنشــان کرده که واردات خودرو از جمله مواردی 
اســت که به کاهش تقاضاهای کاذب در بازار خودرو 
می انجامــد؛ لذا بایســتی از ابزارهای قانونی همچون 
واردات اســتفاده شود. قواعد لازم برای واردات خودرو 
نیز در حال تنظیم اســت؛ بنابراین هر زمان نهادهای 

بالادستی اجازه دهند کار را اجرایی خواهیم کرد.
همچنین امروز، جانشــین پلیس راهنمایی و رانندگی 
ناجا ضمن انتقاد از کیفیت برخی خودروهای تولیدی 
داخــل در جایگاه دفــاع از واردات خودروی باکیفیت 
ابراز کرده کــه واردات خودروهای با کیفیت می تواند 
باعث کاهش آمار تصادفات، مصدومان و جانباختگان 
شــود و روند اسقاط خودروهای فرســوده را افزایش 
دهد. با توجه به اینکه اســقاط خودروهای فرسوده از 
جمله شروط شــماره گذاری خودروهای وارداتی است، 
براســاس حجم و مشخصات وســیله نقلیه وارداتی، 
بایســتی یک تا سه دســتگاه وســیله نقلیه فرسوده 
اسقاط شود، اما طی چند سال اخیر به سبب ممنوعیت 
واردات خودرو، اسقاط خودروهای فرسوده نیز کاهش 

چشم گیری داشته است.
از ســوی دیگر نظر مجلس در جایگاه قانون گذار نیز 
مثبت ارزیابی می شــود و اکثریــت نمایندگان موافق 
واردات هستند. برخی نمایندگان موافق  طرح واردات 
خودرو معتقدند که بخاطر تعــداد کمی از نمایندگان 
مخالــف واردات که خــود از اعضای هیــات  مدیره 
خودروســازان داخلی هســتند، نمی توان ۸۰ میلیون 

ایرانی را ناراضی نگه داشت.
فتح الله توسلی- نماینده مردم بهار و کبوتر آهنگ- در 
این رابطه معتقد است: مخالفت با واردات خودرو نشان 
داد که رانت ها و فساد موجود در تولید و توزیع خودرو 
موضوعی غیرقابل کتمان است. علیرغم اینکه دولت 
در جریان تصویب بودجه متعهد شد که پیش از حذف 
ارز ترجیحی، برنامه جامعی برای خودرو ارائه کند، اما 

تاکنون طرح جامعی در این زمینه ارائه نکرده است.
محمد صفایی-عضو کمیسیون اقتصادی مجلس- نیز 
مخالفــت با واردات ۷۰ هزار خــودرو و حذف مصوبه 
را غیرقانونی دانســت و تاکید کرد: مجلس بر اجرای 
مصوبه خود اصــرار دارد و آن را پیگیری خواهد کرد. 
تنها در صورت بروز اختاف بین مجلس و شــورای 
نگهبان و تاکید مجلس بر نظر خودش، یا در هنگامی 
که رهبری ماموریتی را به مجمع تشخیص مصلحت 
بدهند، مجمــع می تواند به موضــوع ورود کند. اگر 
شورای نگهبان با این مصوبه مجلس مخالفت می کرد 
و مجلس نظر شــورا را تامین نمی کرد، در این صورت 
مصوبه مجلس به مجمع تشــخیص مصلحت نظام 
ارجاع داده می شــد و مجمع حق ورود داشــت، اما در 
این مورد که اختافی بین مجلس و شــورای نگهبان 
وجود نداشــت، مجمع نمی توانست ورود کند. واردات 
خودرو به میزانی که باعث شکسته شدن انحصار بازار 
خودرو شــود، اقدام معقولی است و به ارتقای کیفیت 

خودروهای داخلی نیز کمک خواهد کرد.
شایان ذکر است که رئیس مجمع تشخیص مصلحت 
نظام معتقد اســت که »در ماجــرای مصوبه واردات 
خودرو به مجمع، هیات عالی نظارت و اشــخاص جفا 

شده است.«
آیت الله آملــی لاریجانی در این رابطــه اظهار کرد: 
هیات عالی نظارت بر اجرای سیاست های کلی نظام، 
پس از ارجــاع مصوبه مجلس در رابطــه با مضووع 
واردات خــودرو، این مصوبه را با ذکــر چهار ایراد در 
کوتاهترین زمان به شورای نگهبان ارسال کرد. در ۱۰ 

بهمن۱۴۰۰، مجلس مصوبــه دیگری را که متضمن 
اصاحاتــی بوده به تصویب رســاند. این مصوبه، ۱۸ 
بهمن از ســوی ریاست مجلس به شــورای نگهبان 
ارجاع شد. در حالیکه هیات عالی نظارت، دو روز پس 
از مصوبه مجلس )۱۲ بهمن ماه( تشکیل جلسه داده 
و نظر هیات، ۱۹ بهمن به شورای نگهبان ارسال شد 
کــه در واقع هیات عالی نظارت، در کوتاه ترین زمان، 
درخصــوص این طرح نظر خود را ارائه کرده اســت؛ 
بنابراین موج هجمه ها به مجمع و هیات عالی نظارت 
در این رابطه موجب جفا به مجمع تشخیص مصلحت 
نظــام، هیات عالی نظارت و برخی اشــخاص با ایراد 

نسبت های ناروا وارد شده است.
تعلیق واردات خودرو تصمیم درستی بود

علیرغم همه موافقت هــا و تاکیدها بر واردات خودرو، 
امیرحســن کاکایــی- عضو هیات علمی دانشــکده 
خودرو دانشــگاه علم وصنعت تهران- معتقد اســت: 
مشــکل اصلی، واردات خودرو نیست، بلکه ارز است 
و مشکل قانونی ندارد. هر زمان ارز به کشور وارد شد، 
واردات هم آزاد می شــود. صادرات در کشور در وضع 
مطلوبی قرار ندارد تا بتــوان از پرتو آن واردات انجام 
داد. مســائل مهم تری پیش از خودرو سواری به ویژه 
در در بخش های زیرســاختی وجــود دارد که دولت 
باید به آن ها رســیدگی کنــد و انتظار این بود که این 
راهگشایی ها تا ابتدای سال انجام شود و واردات خودرو 

ممکن شود، اما این اتفاق نیفتاد.
وی افزود: با توجه به وضعیت جنگ اقتصادی کشــور 
که در آن قرار گرفته ایم، به نظر بنده در تعلیق واردات 
خودرو تصمیم درستی اتخاذ شد. کشور را با احساسات 
نمی تــوان اداره کرد. اگر تمام موجودی کشــور یک 
میلیارد دلار باشــد، آیا به صرفه اســت که ۵۰ هزار 
دســتگاه خودرو ۲۰ هزار دلاری وارد کنیم یا با همین 
بودجه قطعه خریداری و در داخل ۵۰۰ هزار دســتگاه 
خــودرو تولید کنیم؟ در حالــت اول تنها ۵۰ هزار نفر 
صاحب خودرو شــده اند، اما در حالت دوم برای ۵۰۰ 
هزار نفر خودرو تولید شــده اســت. از طرفی باید دید 
که کدام سمت برای مردم منافع ایجاد می کند. اینکه 
خودرو لوکس برای یک دهــک بالای درآمدی وارد 
شود یا کشور به سمت تولید تیبا و سمند برای قشری 
از مردم یا تارا و شاهین برای قشر دیگر برود که نسبتاً 
قیمت های بالاتری دارند؟ البته بماند که ما خودروی 

خیلی گران هم در کشور تولید نمی کنیم.
در نهایت می تــوان گفت با حذف خودرو از لیســت 
اقام وارداتی در قانون بودجه نهایی شده سال ۱۴۰۱، 
واردکنندگان ضمن اینکه واردات خودرو را در دســته 
معضات دولت می پندارنــد،  معتقدند که طی چهار 
ســال اخیر هر اعام نظر کارشناسی که لازم بوده، به 
سمع و نظر ذی نفعان رسیده است و زین پس هر گُلی 
بزنند، بر سر خود می زنند. در حقیقت اگر مطالبه گری 
عمومی مدنظر باشــد واردات آزاد خواهد شد، اما اگر 
نفع دلالان ارجح باشد، واردات همچنان ممنوع خواهد 

ماند.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

خبراقتصاد ایران

چگونگی واگذاری زمین به 
خانوارهای دارای سه فرزند

وزارت راه و شهرســازی بر اســاس تکلیف قانون 
حمایت از خانواده و جوانی جمعیت، نحوه ثبت نام 
دریافت زمین یا مسکن برای خانوارهای دارای سه 

فرزند یا بیشتر را اعام کرد.
به گزارش ایســنا، پس از آن که اوایل اســفندماه 
سال گذشته در راستای حمایت از افزایش و جوانی 
جمعیت اعام شــد زمین رایگان برای خانوارهای 
دارای سه فرزند و بیشتر در نظر گرفته شده است، 
امروز وزارت راه و شهرسازی اعام کرد متقاضیان 
دارای سه فرزند و بیشتر که فرزند سوم و بیشتر آنها 
از ۲۴ آبان ۱۴۰۰ به بعد متولد شــده برای ثبت نام 
دریافت تسهیات حوزه زمین و مسکن  به سامانه 

saman.mrud.ir مراجعه کنند.
در متــن این اطاعیه آمده اســت: »بــا توجه به 
تکلیف قانون حمایــت از خانواده و جوانی جمعیت 
در خصوص واگذاری زمین یا واحد مســکونی به 
خانوارها پس از تولد فرزند سوم و بیشتر، به اطاع 
می رســاند متقاضیانی که تاریخ تولد فرزند ســوم 
یا بیشــتر آنها بعد از تاریخ ۲۴ آبان ۱۴۰۰ باشــد، 
می توانند با مراجعه به ســامانه طرح های حمایتی 
 http//:saman.mrud.ir به آدرس مسکن 
در بخش نوع سرپرســتی با انتخاب گزینه »قانون 
حمایــت از خانواده و جوانی جمعیت« نســبت به 
ثبت نام اقدام کنند. بدیهی اســت پس از ثبت نام از 
متقاضیان، در صورت واجد شرایط بودن متقاضی، 
سایر اقدامات لازم حسب ضوابط و مقررات مربوطه 

صورت خواهد پذیرفت.«
فعا جزئیات بیشتری درخصوص واگذاری زمین و 
مسکن به خانوارهای واجد شرایط طرح مذکور ارایه 
نشده اما بر اساس اطاعاتی که از قبل در دسترس 
بود، زمین ها کاما رایگان نیســت، اما قیمت آنها 
بســیار ناچیز است و در اقساط هشت ساله دریافت 
می شــود؛ متقاضیان صرفا هزینه های آماده سازی 
از قبیل تســطیح، جدول گذاری، هزینه های تملک 
توســط دولت و دیگر موارد را پرداخت می کنند که 

رقم چندان بالایی نیست.
دو ســال اول اختصاص زمین شامل تنفس خواهد 
بود و نیازی به پرداخت مبلغ نیســت؛ از سال سوم 
متقاضیان به مدت هشت سال اقساط آماده سازی 

این زمینها را پرداخت خواهند کرد.
جزئیات مربوط به تســهیات واگــذاری زمین و 
مسکن در قالب  قانون حمایت از خانواده و جوانی 
جمعیت مصوب ۱۹ آبان مــاه ۱۴۰۰ در ذیل آمده 

است:
ماده ۳- وزارت راه و شهرسازی مکلف است امکان 
اســتفاده مجدد از امکانات دولتی مربوط به تامین 
مسکن خانوار را برای خانواده ها پس از تولد فرزند 
سوم و بیشتر فراهم آورد و این خانواده ها می توانند 
صرفا برای بــار دوم از کلیه امکانات دولتی در این 

خصوص استفاده کنند.
ماده ۴- به منظور تحقق بند »چ« ماده )۱۰۲( قانون 
برنامه پنجساله ششم توسعه اقتصادی، اجتماعی و 
فرهنگی جمهوری اسامی ایران دولت مکلف است 
یک قطعه زمین یا واحد مسکونی حداکثر به میزان 
)۲۰۰( متر مربع منطبق با ضوابط حدنصاب تفکیک 
بر اســاس طرحهای هادی روســتایی و شهری یا 
طرحهای جامع و تفصیلی شــهری مصوب برای 
ساکنین در روســتاها یا شــهرهای کمتر از ۵۰۰ 
هزار نفر پس از تولد فرزند سوم و بیشتر به صورت 
مشــترک و بالمناصفــه به پدر و مــادر، در همان 
محل بر اســاس هزینه آماده سازی فقط برای یک 
بار به صورت فروش اقســاطی با دو سال تنفس و 
هشت ســال اقساط اعطا کند و سند مالکیت، پس 
از پرداخت آخرین قسط، ظرف حداکثر یک ماه، به 

مالکین تحویل داده می شود.
تبصره ۱- برای ساکنین شهرهای بالای ۵۰۰ هزار 
نفر، زمین یا واحد مســکونی با شرایط مقرر در این 
ماده بســته به اعام ظرفیت توسط دولت مبنی بر 
وجود زمین یا واحد مســکونی در شهرهای اطراف 
یا شهرهای جدید یا شهرهای مجاور یا زادگاه پدر 
یا مادر مشــروط به اینکه بالاتــر از ۵۰۰ هزار نفر 
نباشــد، به انتخاب پدر و در صــورت فوت پدر، به 
انتخاب مادر، بر اســاس آیین نامه مذکور در تبصره 

)۳( اختصاص می یابد.
تبصــره ۲- مالکیت زمین یا واحد مســکونی در 
صورت فوت هریک از پدر و مادر بر اساس موازین 

قانونی ارث به ورثه متوفی تعلق می گیرد.
تبصره ۳- وزارت راه و شهرســازی مکلف است با 
همکاری وزارت جهاد کشاورزی آیین نامه موضوع 
ماده فوق را حداکثر سه ماه پس از لازم الاجرا شدن 
این قانــون تهیه و جهت تصویب به هیات وزیران 

ارایه کند.
ماده ۵- به منظور تحقق بند »چ« ماده )۱۰۲( قانون 
برنامه پنج ساله ششم توسعه اقتصادی، اجتماعی و 
فرهنگی جمهوری اســامی ایران دســتگاههای 
اجرایی مکلفند برای تامین و ارتقای کیفیت مسکن، 
پایان کار و عوارض ساخت و ساز، کلیه هزینه های 
تخصیص شبکه، انشــعابات و هزینه های خدمات 
نظام مهندسی را به میزان پنجاه درصد )۵۰%( برای 
خانواده های دارای ســه فرزند زیر بیست سال و به 
میزان هفتاد درصد )۷۰%( برای خانواده های دارای 
حداقل چهار فرزند زیر بیست سال برای یک مرتبه 
و هزینه پروانه و عوارض ساختمانی را به میزان ۱۰ 
درصد برای خانواده های دارای حداقل ســه فرزند 
زیر بیست ســال تخفیف دهد. دولت مکلف است 
صد در صــد )۱۰۰%( تخفیفهای مربوط به پروانه 
ساختمانی را از محل منابع عمومی در بودجه های 
سنواتی پیش بینی کند.تبصره ۱- معافیتهای فوق تا 
متراژ )۱۳۰( متر مربع زیربنای مفید در شهر تهران، 
)۲۰۰( متر مربع زیربنای مفید در شــهرهای بالای 
۵۰۰ هزار نفر و )۳۰۰( متر مربع زیربنای مفید برای 

سایر شهرها و روستاها قابل اعمال است.

خبر حذف ایران از ترانزیت 
منطقه، صحت ندارد

ایــن روزها برخی منابع خارجی از دور زده شــدن ایران 
توسط هندی ها برای صادرات کالا به روسیه خبر داده اند.

به گزارش خبرنگار مهر، این روزها برخی منابع خارجی از 
دور زده شدن ایران توسط هندی ها برای صادرات کالا به 
روسیه خبر داده اند. هندی ها با عبور از دریای سیاه و کانال 
سوئز و ســپس از طریق گرجستان، کالاهای صادراتی 

خود را به روسیه رسانده اند.
این در حالی اســت که ۶ ســال از امضای موافقتنامه 
چابهار میان ایران، هند و افغانســتان می گذرد و نیز قرار 
بود هندی با ســرمایه گذاری ۸۵ میلیون دلاری در بندر 
چابهار، از آن به عنوان هــاب ترانزیتی میان بنادر هند 

با کشورهای آسیای میانه، روسیه و قفقاز استفاده کنند.
اتفاقی که تا کنون رخ نــداده و هندی ها بخش اندکی 
از ســرمایه گذاری لازم را در ایــن بندر هزینه کرده اند؛ 
همچنین شــرکت آی جی پی ال هنــد که اپراتور بندر 
چابهار اســت، تــاش خاصی در خصــوص بازاریابی 
از شــرکت های لاینری بزرگ دنیا بــرای پهلوگیری 

کشتی هایشان در بندر چابهار به خرج نداده است.
وزیر خارجه هند نیز یک ســال قبل خواهان الحاق بندر 
چابهار به کریدور شمال-جنوب شده بود؛ در حال حاضر 
حاضر بندر شهید رجایی مبدأ کریدور شمال-جنوب در 
ایران است و کشتی هایی که به مقصد کشورهای شمال 
یا شرق و غرب دریای خزر از مسیر ترانزیتی ایران، اقدام 
به حمل کالا می کنند، عمدتاً در بندر شهید رجایی متوقف 

می شوند.
با این حال، هندی ها که خود اپراتور بندر شهید بهشتی 
چابهار هستند، در اقدامی عجیب به جای انتخاب ایران 
به عنوان مسیر ترانزیتی کوتاه تر و ارزان تر نسبت به مسیر 
گرجستان برای انتقال کالاهای صادراتی خود به مقصد 

روسیه، سراغ مسیر طولانی تر و گران تر رفته اند.
رســتم قاسمی وزیر راه و شهرسازی سال گذشته اعام 
کرده بود که روســیه سالانه ۷ میلیون تن زغال سنگ 
به هند صادر می کند که در حال حاضر عمدتاً از مســیر 
دریایی کانال سوئز حمل می شــود که همزمان زیادی 
می طلبد و هم هزینه بالا؛ حال آنکه می توانیم بخشــی 
از این جابه جایی زغال ســنگ روسیه به هند را از خاک 
ایران انجام دهیم که همزمان کمتری خواهد داشت و هم 

هزینه جابه جایی ها به شدت کاهش می یابد.
البته تأکید قاســمی وزیر راه برای اجرایی شــدن این 
پیشنهاد، بر دادن تخفیف های مناسب به روس ها برای 
انتقــال صادرات خود به شــبکه ریلی-جاده ای-بندری 

ایران بود.
مجیدرضا حریری رئیس اتاق مشترک ایران و چین در 
گفت وگو با خبرنــگار مهر درباره دوراهی واگذاری بندر 
شهید بهشتی چابهار به هندی ها یا چینی ها؟ اظهار کرد: 
ایران رسماً عضو ابتکار کمربند-راه چین است؛ این ابتکار 
در ســال ۲۰۱۳ اعام رسمی شد ما هم به عنوان اتاق 
ایران و چین عضو شــورای تجاری ابتکار کمربند-راه 
هســتیم و از اعضای هیئت مؤسس و هیئت امنای آن 

هم به حساب می آییم.
وی ادامه داد: ســال ۲۰۱۴ من در دانشگاه »ای وو« در 
شرق چین سمینار مطالعات یک کمربند یک راه برگزار و 
کتابی در آن سمینار با عنوان شهرهای مهم جاده ابریشم 
منتشر شد؛ ۱۴ شهر کلیدی در این کتاب نام برده شده 

بود که یکی از آنها تهران بود.
رئیس اتاق مشــترک بازرگانی ایران و چین یادآور شد: 
حتی در قالب همین ابتکار کمربند-راه، قرارداد فاینانس 
راه آهن برقی تهران-مشــهد را با چینی ها امضا کرده 
بودیم که پس از خــروج ترامپ از برجام، این اتفاق رخ 

نداد.
وی خاطرنشــان کرد: پروژه سرمایه گذاری هندی ها در 
بندر چابهار، عماً از نظر من یک طرح شکست خورده 
اســت؛ قرار بود هندی ها ۸۵ دلار در این بندر ســرمایه 
گذاری کنند که مشــخص نیســت تا کنون چه میزان 
سرمایه گذاری در این بندر داشته اند؛ این نشان می دهد 

یک جاهایی اشکال دارد.
حریری با بیان اینکه این وضعیت قابل تغییر است البته 
هند و چین با هم رقیب هســتند و کنار هم نگه داشتن 
آنها کار ســختی است ولی می شود در کنار اتفاقاتی که 
در چابهار با حضور هندی ها در حال رخ دادن اســت، با 
توجه به فاصله ۸۰ کیلومتری چابهار ایران با بندر گوادر 
پاکســتان، این مسیر را راه آهن کشید تا از این ظرفیت 
اســتفاده کرد و ارتباطات شــرقی-غربی بندر چابهار را 

افزایش داد.
اگــر بر روی مزیت جغرافیایی ظرفیــت ترانزیتی ایران 

سرمایه گذاری می کردیم، الان قابل تحریم نبودیم
وی تأکید کرد: ایران تنها کشور دنیاست که ۴ راه جهان 
و محل تاقی عبور و مرور میان شرق و غرب و شمال و 
جنوب دنیا به حساب می آید ولی از این ظرفیت هیچ گاه 
استفاده نکرده ایم؛ قطعاً بهترین راه برای کشورهای دنیا، 
عبور از ایران است اما تنها راه نیست و اگر از این مزیت 
استفاده نکنیم، کشورهای دیگر را جایگزین ما می کنند. 
ترانزیت مزیت اصلی کشور ماســت؛ اگر از این مزیت 
استفاده کرده بودیم، قابل تحریم نبودیم چون همه دنیا 

به ما وابسته می شد.
علی ضیایی کارشناس اقتصاد حمل و نقل در گفت وگو 
با خبرنگار مهر درباره جایگزینی گرجستان با ایران برای 
ترانزیت کالا به روسیه گفت: به نظر من این خبر کاماً 

اشتباه است و صحت ندارد.
وی افزود: روســیه هم در دریای ســیاه و هم در دریای 
بالتیــک بنادر بزرگ و مهمــی دارد؛ چه لزومی دارد که 
کشــتی های حامل کالاهای هندی در بنادر گرجستان 
پهلو بگیرند و سپس از مسیر این کشور به روسیه بروند؟

کارشناس ترانزیت با اشاره به اختافات سیاسی گرجستان 
و روسیه که در جنگ اوکراین تشدید هم شده است، ادامه 
داد: اینکه گفته می شود هند گرجستان را جایگزین ایران 
کرده، اشتباه است؛ چون ما اصاً تا کنون مسیر ترانزیتی 
میان هند و روسیه نبوده ایم که حال قرار باشد گرجستان 

جایگزین مسیر ایران شود.
وی تأکیــد کرد: تا پیش از پاندمــی کرونا، کرایه حمل 
دریایی کالا نسبت به حمل زمینی به صرفه تر بود ضمن 
اینکه ما مشــکاتی در داخــل از نظر هماهنگی میان 
دســتگاه های متولی ترانزیت داشتیم همچنین مسائل 

سیاسی و روابط بین الملل هم بر ترانزیت مؤثر است.

از مجلس گرفته تا وزیر و ...

همه در ظاهر موافق واردات خودرو؛ پس مشکل کجاست؟

مدیــر واحد حقوقی اینماد از حکم دیوان عدالت اداری علیه باک چین بلوری 
به نفع اینماد خبر داد.

ندا حیدری مقدم در گفت و گو با خبرنگار مهر در مورد رأی دیوان عدالت اداری 
مبنی بر رد شکایت ســایت باک چین بلورین علیه اینماد و تأیید اقدام مرکز 
توسعه تجارت الکترونیکی )تتا( در تعلیق اینماد کسب وکار مذکور و رد ادعاهای 
این کسب وکار و پرداختیار بزرگ حامی وی، اظهار کرد: سال گذشته پس از الزام 
اینماد برای ارائه درگاه پرداخت اینترنتی توسط شرکت های پرداختیار به عنوان 
مرحله دوم اجرای تکالیف آئین نامه اجرایی قانون مبارزه با پولشــویی، سایت 
باکچین بلوریــن )crystalblock.ir( که از بزرگترین پرداختیار )از نظر 
گردش مالی( ســرویس پرداخت دریافت می کرد، با اظهار خاف واقع فعالیت 
تحت عنوان »خدمات فناوری اطاعــات« اقدام به دریافت اینماد به صورت 
سیستمی کرد، ولی ظرف کمتر از یک هفته در نظارت های پسینی اینماد تخلف 
این کســب وکار مبنی بر مغایرت نوع فعالیت شناســایی و پس از ثبت اخطار 
نظارتی و عدم اقدام اصاحی توســط کسب وکار، اینماد آن بعد از سه مرحله 
اطاع رسانی )ایمیل- پیامک- تماس تلفنی( تعلیق شد. پس از آن با تحریک 

پرداختیار مذکور اقدام به اعتراض رسانه ای گسترده علیه اینماد و طرح شکایت 
در دیوان عدالت اداری کرد.

مدیر واحد حقوقی اینماد افزود: پس از اباغ شکایت به این مرکز، لایحه دفاعیه 
تنظیــم و به دیوان عدالت اداری ارائه شــد و دیوان نیز با توجه به دفاعیات و 
استدلال های قانونی مطرح شده، رأی به رد شکایت مطرح شده و قانونی بودن 

اقدام مرکز تتا در تعلیق اینماد کسب وکارهای حوزه رمزارز صادر کرد.
وی با اشــاره به جایگاه قانونی رأی دیوان عدالت اداری و تأثیر آن در ابهاماتی 
که از نظر قانونی در زمینه مبادله رمزارز مطرح می شــود نیز گفت: رأی دیوان 
عدالت اداری برای کلیه مراجع اداری کشور و تمامی اشخاص حقیقی و حقوقی 
)غیر از مراجع قضائی( لازم الاجراست و این رأی می تواند مهر پایانی بر برخی 
اختافات و ابهامات از جهت وضعیت قانونی / غیرقانونی بودن فعالیت در زمینه 
مبادله رمزارز و تشــویق و ترویج آن باشد که امیدواریم تمامی کسب وکارها و 
پرداختیارهای ســرویس دهنده به آن ها با تمکین به قانون، از ادامه هیاهوهای 
رسانه ای و زیر پا گذاشتن مقررات پرهیز کنند.مدیر واحد حقوقی اینماد اظهار 
کــرد: در هر حال مرکز تتــا در زمینه نظارت بر کســب وکارهای اینترنتی و 

پیشگیری از بروز تخلفات و تضییع حقوق مردم مصمم است و تمامی امکانات 
و تاش خود را بدین منظور به کار گرفته است. این نمونه نیز یکی از مصادیق 
عملکرد موفق اینماد در زمینه نظارت بوده که رأی دیوان عدالت اداری نیز بر 
قانونی بودن اقدامات مرکز تتا در زمینه تعلیق اینماد و مسدودی درگاه پرداخت 
کسب وکارهای متخلف صحه گذاشت و خط بطانی بر توهمات برخی افراد 
بی اطاع مبنی بر انکار این اختیار قانونی کشید. البته باید توجه داشت ماهیت 
کسب وکار به ویژه در فضای مجازی سیال و متغیر است و نظارت مؤثر نیازمند 
توسعه و ارتقای مستمر شگردها و ابزارهاست که این نیز در دستور کار اینماد قرار 
دارد.وی در مورد اینکه چه شیوه هایی برای نظارت بر کسب وکارهای اینترنتی 
وجود دارد، گفت: یکی از کارکردهای اصلی اینماد، نظارت بر کسب وکارهای 
اینترنتی اســت که عاوه بر اثر پیشگیرانه، شناسایی و برخورد مؤثر و به موقع 
نسبت به کســب وکارهای متخلف را هم در پی دارد. شیوه های نظارت اینماد 
شــامل نظارت پس از اعطا، نظارت دوره ای، نظارت موردی، گزارش مردمی، 
نظارت دستگاه های تخصصی )پنل یکپارچه نظارت(، نظارت سیستمی )سامانه 

پایشگر هوشمند( و … است.

مدیر دفتر بهره برداری و نگهداری از تاسیسات آبی و برق آبی 
شــرکت آب منطقه ای تهران، از کاهش ۲۶۹ میلیون متر 

مکعبی ذخایر آب سدهای پنجگانه استان تهران خبرداد.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از پایگاه اطاع رســانی 
وزارت نیرو )پاون(، »محمد شهریاری« با اعام این مطلب، 
تصریح کرد: حجم ذخایر ســدهای تأمین کننده آب شرب 
اســتان تهران، در حال حاضر ۵۰۰ میلیون مترمکعب است 
که در مقایســه با مقدار ۷۷۰ میلیون مترمکعبی روز مشابه 
سال گذشته، حدود ۲۶۹ میلیون مترمکعب کاهش را نشان 

می دهد.
شــهریاری با اشــاره به اینکه میزان بارش از ابتدای سال 
جاری تاکنون تنها حــدود ۱۱.۲ میلی متر بوده که این آمار 
کاهش ۷۶ درصدی بارش را نســبت به متوسط بلندمدت 
نشان می دهد، گفت: از ابتدای سال آبی جاری تاکنون، تنها 
۱۶۱.۲ میلی متر باران باریده اســت، درحالی که این آمار در 
مدت مشابه سال گذشته ۲۱۵ میلی متر بوده است و این امر 
یعنی ما بــا کاهش حدود ۲۵ درصدی بارندگی ها از ابتدای 

سال آبی تاکنون مواجه هستیم.
مدیر دفتر بهره برداری از تأسیســات آبی و برق آبی شرکت 
آب منطقه ای تهران، با بیان اینکه متوســط مخزن نرمال 
برای ســدهای تهران در انتهای فروردین ماه در شــرایط 

نرمــال آب و هوایی، ۸۳۸ میلیون مترمکعب بوده اســت، 
افزود: اگر بخواهیم ذخیــره ۵۰۰ میلیون مترمکعبی فعلی 
ســدهای پنجگانه تهران را با میزان متوسط مخزن نرمال 
مقایسه کنیم، کاهش ۳۳۸ میلیون مترمکعبی را نسبت به 

ذخایر سدها در سال های نرمال شاهد هستیم.
وی در خصوص آخرین وضعیت سدهای مورد بهره برداری 
شرکت آب منطقه ای تهران تا پایان روز یک شنبه چهارم 
اردیبهشت ماه سال ۱۴۰۱ یادآور شد: حجم آب سد امیرکبیر 

حدود ۹۰ میلیون مترمکعب است در حالی که این میزان در 
روز مشابه سال گذشته ۱۶۸ میلیون مترمکعب بوده است. 
حجم آب ســد طالقان از ۳۲۱ میلیون مترمکعب در ســال 
گذشــته به ۲۲۵ میلیون مترمکعب و حجم آب سد لار از 
۹۶ میلیون مترمکعب به ۵۶ میلیون مترمکعب رسیده است.

شهریاری در ادامه افزود: حجم آب ذخیره شده در سد لتیان 
در سال گذشته حدود ۵۴ میلیون مترمکعب بود که امسال به 
۵۸ میلیون مترمکعب افزایش پیدا کرده؛ همچنین حجم آب 
سد ماملو از ۱۳۲ میلیون مترمکعب به ۷۱ میلیون مترمکعب 

رسیده است.
مدیر دفتر بهــره برداری و نگهداری از تأسیســات آبی و 
برق آبی شرکت آب منطقه ای تهران با اشاره به سیر نزولی 
میزان بارندگی ها نسبت به مدت مشابه سال گذشته و بلند 
مــدت و ادامه این روند، ضمن تاکید بر ضرورت مدیریت و 
کنترل مصرف آب در بخش شــرب برای مقابله با کم آبی 
 در سال آبی پیش رو، خاطرنشان کرد: برای عبور از شرایط 
کم آبی و تأمین آب شرب پایدار به ویژه در فصول گرم سال، 
همراهی و همکاری مردم و مسئولان امری اجتناب  ناپذیر 
و مهم است تا بتوانیم بر اساس برنامه ریزی های انجام شده 
در تابســتان پیش رو که روزهــای اوج مصرف آب خواهد 
 بود، مشکلی به جهت خدمت رسانی به مردم نداشته باشیم .

مدیر واحد حقوقی اینماد خبر داد:

حکم دیوان عدالت اداری علیه بلاک چین بلوری به نفع اینماد

یک مقام مسئول خبرداد:

کاهش ۲۶۹ میلیون متر مکعبی حجم آب سدهای پنج گانه استان تهران
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اقتصاد ایران خبر

صنایع تولیدی سپر پرداخت 
مالیات بخش غیرمولد

یک کارشناس بازارسرمایه پیشنهاد کرد که دستگاه های 
دولتی بهتر است به جای دریافت مالیات از شرکت های 
صادرات محور، مکانیزم هایی را به منظور اخذ مالیات از 

بخش غیرمولد راه اندازی کنند.
حســین محمودی اصل  در گفت وگو با ایسنا، درمورد 
تاثیــرات اخذ مالیات از صنایع معدنی بر بازارســرمایه، 
اظهار کرد: در چند وقت اخیــر موضوع اخذ عوارض از 
صادرات صنایع معدنی همانند قیمت سوخت صنایع در 
پیش نویس لایحه بودجه ۱۴۰۱، موجب ایجاد التهاب در 
بازار سرمایه، سردرگمی و نگرانی سهامداران شد.  اخذ 
تصمیمات خلع الساعه بدون اخذ نظر از سازمان بورس، 
نهادهای مالی و ســرمایه گذاری، انجمن های صنفی 
و فعالان بازارســرمایه، عاوه بر آســیب به شرکت ها، 
بسیاری از سهامداران خرد را متضرر کرده و چشم انداز 

سرمایه گذاری را تیره و تار  می کند.
این کارشناس بازارسرمایه با بیان اینکه بی تردید بهترین 
محل برای جذب نقدینگی و سرمایه، تامین مالی تولید 
و کنترل تورم بازارسرمایه است واعتماد و ثبات اقتصادی 
دو مولفه اصلی برای جذب ســرمایه هستند تاکید کرد: 
از آنجایی که بازار ســرمایه بیش از ۵۰ میلیون سهامدار 
دارد و محل تامین مالی بســیاری از شــرکت ها بوده، 
مشارکت سازمان بورس به عنوان متولی بازارسرمایه در 
اخذ تصمیمات کان اقتصادی از اهمیت بالایی برخوردار 

است.
حســین محمــودی اصل بــا تاکید بــر اینکه فضای 
کارشناســی بازار سرمایه گاهی مسیر بهتر و کم هزینه 
تر را برای تصمیم گیران وسیاست گذاران مهیا می کند، 
گفت: اگر تصمیمی اجتناب پذیرهم باشد سازمان بورس 
می تواند با مشــارکت نهادهای مالی و سرمایه گذاری و 
ســایر نهادها مانع از ریزش ارزش سهم ها و هیجانات 

منفی شود.
وی افــزود: اگــر وزارت صمــت از ســازمان بورس 
درخصــوص اخذ مالیــات از صنایع معدنی مشــورت 
می گرفت می توانست منافع ملی را تامین کند. اما حال با 
اخذ این عواض، سبب کاهش درآمدهای ارزی و افزایش 
قیمت ارز خواهد شــد و به مرور زمان عاوه بر افزایش 
قیمت محصولات این صنعت، تولیدات سایر صنایع را نیز 

با افزایش قیمت مواجه می کند.
محمودی اصــل با بیان اینکه محدودیــت صادرات و 
افزایش غیر منطقی عرضه هــای داخلی تنها می تواند 
در چشم اندازهای تورمی کیسه دلالان و سوداگران را 
پــر کند گفت: با توجه به عدم موفقیت در قیمت گذاری 
دســتوری و محدودیت های غیرمنطقــی، اکنون نیز 
ســوداگران  به دنبال فرصتی هستند تا با خرید و انبار 

کردن کالاها منافع خود را تامین کنند.
این کارشناس بازار سرمایه پیشنهاد داد اگر مازاد عرضه  
محصولات  در بورس کالا صادر شــود ضمن برطرف 
کردن نیاز داخلی فضای صادراتی کشــور را نیز تقویت 

خواهد کرد.
محمودی اصل در ادامه به بحران اوکراین اشاره کرد و 
گفت: در شــرایط فعلی که شرکت های روسی  به دلیل 
تحریم ها با دامپینگ های متعدد در برخی محصولات 
بازار شرکت های ایرانی را تهدید می کند، شرکت های 
ایرانی باید حمایت شــوند، اما متاسفانه اکنون مصوبه 
عوارض صادراتی از صنایع معدنی مانعی بزرگ بر ســر 

شرکت های این صنایع است.
این کارشناس بازارسرمایه افزود: تولید صادرات محور و 
اجتناب از تصمیمات خلق الســاعه از مولفه های اقتصاد 
مقاومتی است و پویایی اقتصاد و توانمندی ظرفیت ها در 
گرو افزایش صادرات است. شرکت های تولیدی عاوه 
بــر پرداخت مالیات برارزش افزوده و مالیات عملکرد در 
طول ســال نیز چندماهی با قطعی گاز و برق نیز مواجه 
هســتند به همین خاطر مســئولان بهتر است بجای 
فشار به شــرکت های صادرات محور و کاهش ارزآوری 
مکانیسم های مناسبی را  برای کنترل دلالی و سوداگری 

تاسیس کنند.

 قیمت نفت خام
 همچنان کاهشی

قیمت نفت در بازار جهانی، امروز روند کاهشی خود 
را ادامه داد به طوری که هر بشکه نفت خام وست 
تگزاس اینترمدیت با سه و ۲۳ صدم درصد کاهش 

به ۹۸ دلار و ۷۷ سنت رسید.
به گــزارش خبرگزاری مهر قیمــت نفت در بازار 
جهانی، امروز روند کاهشــی خــود را ادامه داد به 
طوری که هر بشکه نفت نفت خام وست تگزاس 
اینترمدیت با سه و ۲۳ صدم درصد کاهش به ۹۸ 
دلار و ۷۷ ســنت رسید.همچنین قیمت نفت خام 
برنت دریای شمال نیز با ســه و ۸۸ صدم درصد 
کاهش به ۱۰۲ دلار و ۱۹ ســنت رســیده است.
میانگین قیمت سبد نفتی اوپک نیز ۱۰۸ دلار و ۸۱ 
ســنت است که بر این اساس قیمت نفت سنگین 
ایران که در این سبد قرار دارد ۱۰۵ دلار و ۷۵ سنت 
است.قیمت نفت ســبک ایران نیز در بازار جهانی 
۱۰۵ دلار و ۹۳ ســنت معامله می شود.هیرویوکی 
کیکوکاوا، مدیر بخش تحقیقات مؤسســه نیسان 
ســکیوریتیز گفته است: »ســرمایه گذاران تاش 
می کنند در شــرایط ادامه قرنطینه ها در شانگهای 
و احتمــال افزایش نرخ بهــره در آمریکا و قبل از 
آغاز فصل ســفرها و رانندگی در ماه مه، خود را با 
این شرایط تطبیق دهند. اما انتظار نمی رود قیمت 
نفت به خاطر دورنمای تحریم احتمالی واردات نفت 
روســیه توســط اتحادیه اروپا در بحبوحه تشدید 
بحران اوکراین، از ۹۰ دلار در هر بشــکه پایین تر 
بیاید«.مقامات شانگهای در راستای مبارزه با شیوع 
بیماری کرونا حصارهایی در اطراف ساختمان های 
مسکونی کشــیده اند که باعث اعتراض عمومی 
بر سر قرنطینه هایی شــده که بیشتر جمعیت ۲۵ 

میلیونی شهر را در داخل خانه ها نگه داشته است.

بورس سبزپوش شد
روند حرکت بازار سرمایه امروز برخاف روز گذشته 
صعودی بود و شــاخص کل بورس توانست بیش از 

۲۰۰۰ واحد افزایش یابد.
به گزارش ایســنا، شاخص کل بورس با ۲۵۸۶ واحد 
افزایــش تا رقم یک میلیون و ۵۰۷ هزار واحد صعود 
کرد. شــاخص کل بــا معیار هــم وزن ۳۱۱۲ واحد 
افزایش یافت و در رقم ۴۰۵ هزار و ۵۱۷ واحد ایستاد. 
معامله گــران این بازار ۵۳۲ هزار معامله به ارزش ۵۱ 

هزار و ۶۴۷ میلیارد ریال انجام دادند.
گروه مدیریت ســرمایه گذاری امید و گسترش نفت 
و گاز پارســیان نسبت به سایر نمادها بیشترین تاثیر 
منفی و در مقابل صنایع پتروشــیمی خلیج فارس، 
ســرمایه گذاری نفت و گاز پتروشیمی تامین، فولاد 
مبارکه اصفهان، گروه مپنا و ملی صنایع مس ایران 
نسبت به ســایر نمادها بیشترین تاثیر مثبت را روی 

بورس گذاشتند.
در آن سوی بازار ســرمایه شاخص کل فرابورس با 
صعــودی ۸۱ واحدی به رقم ۲۰ هــزار و ۸۲۷ واحد 
رسید. معامله گران این بازار ۲۸۵ هزار معامله انجام 
دادند که ۲۳ هزار و ۱۷۵ میلیارد ریال ارزش داشــت. 
پلیمر آریاساسول و پتروشیمی زاگرس نسبت به سایر 
نمادها بیشترین تاثیر منفی و در مقابل سرمایه گذاری 
مالی سپهر صادرات، تولید نیروی برق دماوند، گروه 
سرمایه گذاری میراث فرهنگی، پتروشیمی تندگویان 
و توسعه مسیر برق گیان نســبت به سایر نمادها 

بیشترین تاثیر مثبت را روی فرابورس گذاشتند.
در بازار امروز ۱۷۱ نماد به ارزش ۵۶۳۰ میلیارد ریال 
صــف خرید و ۱۲ نماد بــه ارزش ۱۸۷ میلیارد ریال 

صف فروش بودند.

عضویت در پیام رسان »وی« 
اجباری است؟

به دنبال انتشــار خبرهایی مبنی بر اجباری شــدن 
عضویت در پیام رسان »وی« برای رجیستری گوشی 

موبایل، گمرک ایران این موضوع را رد کرد.
به گزارش ایســنا، اخیرا در فضای مجازی و خبرها 
این گونه مطرح شده که جهت رجیستر کردن گوشی 
تلفن همراه باید عضو پیام رسان ایرانی«وی« شد تا 

تائیدیه برای کاربر ارسال شود.
این در حالی اســت که لطیفی-ســخنگوی گمرک 
ایران- با اعام اینکه چنین موضوعی صحت ندارد،  
درباره پیام رسان وی به ایسنا توضیح داد که از حدود 
دو ســال قبل توسط گمرک طراحی و تقریبا از یک 
سال گذشــته کاما عملیاتی شده است. در این پیام 
رســان ذینفعان و کاربران گمرک عضو هستند و از 
منابع آنها، برای استعام فرایند تجاری و ترخیص کالا 
است و البته از فضای عمومی این پیام رسان دیگران 

نیز می توانند  استفاده کنند.
ســخنگوی گمرک با تاکید بر اینکه پیام رسان وی 
هیچ ارتباطی با رجیستری ندارد و هیچ کاربری برای 
رجیستری الزامی برای عضویت در آن ندارد، گفت که 
رجیستری به روال سابق انجام می شود و ارسال پیام 
تائید برای کسی که می خواهد جهت رجیستری اقدام 
کند به صورت پیامک روی خط تلفن همراه او ارسال 

می شود و ارتباطی با پیام رسال وی ندارد.
به گزارش ایسنا، بعد از تغییراتی که در دو سال اخیر 
در فرایند رجیســتری اعمال شد، بعد از ورود مسافر ، 
گمرک صرفا  احراز هویت شــخص مسافر و گوشی 
تلفن همراه بــا دریافــت IMEI  آن را در مبادی 
ورودی، در حداقل زمان انجام می دهد؛ به طوری که 
کلیه کنترل های لازم بعدی در راستای رجیستر کردن 
گوشی از جمله کنترل گذرنامه از طریق سرویس ناجا 
و وجود سیم کارت به نام مسافر ورودی، به طور کاما 
غیرحضوری و در فرصت یک ماه از تاریخ ورود مسافر 

در سامانه  EPL انجام می شود.

مخالفت تلویحی دولت با 
پیشنهاد افزایش قیمت نان

مخالفت تلویحی دولت با پیشنهاد افزایش قیمت نان
رئیس اتحادیه نانوایان سنتی تهران گفت: قیمت فعلی 
نان متناســب با افزایش هزینه های تولید نیست. از 
وزارت صمت درخواست کردیم قیمت نان را افزایش 

دهد، ولی هنوز پاسخی دریافت نکرده ایم.
بیژن نوروزی مقدم در گفت وگو با ایســنا، در پاسخ 
به این ســوال که آیا با افزایش قیمت گندم صنف و 
صنعت قیمت نــان افزایش می یابد؟ گفت:ماده اولیه 
نانوایی ها گندم و آرد اســت اما عواملی که در قیمت 
نان اثر می گذارد تنها این دو مورد نیست. بالغ بر ۹۰ 
درصد هزینه های نانوایی ها دستمزد، آب، برق، بیمه 
و خمیرمایه و...اســت و ۱۰ درصد باقی مانده را آرد 
تشــکیل می دهد.وی ادامه داد: بنابراین با توجه به 
افزایــش هزینه های تولید چه قیمت آرد و گندم زیاد 
شود چه نشود باید قیمت نان تغییر کند.رئیس اتحادیه 
نانوایان ســنتی تهران اضافه کرد: از سال ۱۳۹۳ تا 
۱۳۹۸ نرخنامه نان ثابت بود و تغییری نکرد. ســال 
۱۳۹۸ عــددی جزئی به آن اضافه شــد که البته بر 
اســاس آنالیزهای ما نبود. سال ۱۳۹۹ هم مبلغی به 
قیمت نان اضافه نشــد. در سال ۱۴۰۰ مقدار جزئی 
به قیمت نان اضافه شد و در نرخنامه نیز قید شد که 
این نرخ مربوط به ۱۴۰۰ است. یعنی سال ۱۴۰۱ باید 
نرخ جدیدی اعام شود ولی تاکنون با وجود گذشت 
یکماه از آغاز سال هنوز تغییری حاصل نشده است.

وی تصریح کرد: آنالیز قیمت برای سال جدید را انجام 
و از وزارت صمت درخواســت کردیم که قیمت ها را 
تغییر دهد که تاکنون پاسخی دریافت نکردیم.نوروزی 
مقدم در پایان گفت: اگر قرار باشد همه عوامل تولید 
بــا افزایش قیمت همراه شــوند باید قیمت نان هم 
تغییر کند. پیشــنهاد ما این بود که هر سال با توجه 
به افزایش هزینه ها به قیمت نان هم اضافه شود که 
هم دولت زیر بار مالی اضافه نرود و هم به مردم فشار 
نیاید. از طرفی نانوایان هم بتوانند از پس هزینه های 

نانوایی برآیند.

روند  به  توجه  با  گفت:  صمت  وزیر  معاون 
محصولات  تولید  کیفی  و  کمی  افزایش 
مختلف در سال گذشته، پیش بینی می شود 
برای سال جاری رشد تولید و رشد اقتصادی 

داشته باشیم.
به گزارش خبرنگار مهر، محمدمهدی برادران 
طی  کرد:  اظهار  خبری  نشست  در  امروز 
عمل  تولید  ضد  بانک ها  گذشته  سال های 
کرده اند و بسیاری از واحدها حتی با تعطیلی 

یا کاهش تولید مواجه شده اند.
افزود:  صمت  وزیر  عمومی  صنایع  معاون 
جذب  و  بانکی  نظام  در  که  تغییراتی  با 
شاهد  گرفته،  صورت  متخصص  افراد 
اصاح فرایندها هستیم. همچنین با وزارت 
مرکزی  بانک  و  دارایی  و  اقتصادی  امور 

همکاری های خوبی داریم.
وی ادامه داد: موضوع تأمین مالی زنجیره ای 
نیز کار مشترک بین وزارت صمت و اقتصاد و 
بانک مرکزی است که به پرداخت تسهیات 

هدفمند کمک می کند.
برادران گفت: سال گذشته رشد تولید و ارتقای 
کیفیت را در محصولات مختلف داشتیم که 
برآورد می شود این وضعیت برای سال جاری 
دستمزد  افزایش  همچنین  شود.  تکرار  هم 
اگرچه هزینه های تولید را بالا می برد اما به 
افزایش انگیزه کارگران و بهبود راندمان تولید 
کمک می کند و در نهایت به تحریک تقاضا 

منجر می شود.
بنابراین  کرد:  تاکید  صمت  وزیر  معاون 
پیش بینی می شود که برای سال جاری رونق 

تولید و رشد اقتصادی را داشته باشیم.
وی به اشتغال دانش بنیان اشاره کرد و گفت: 
اشتغال و تولید دانش بنیان مدنظر ما قرار دارد. 
در حال حاضر ۷ هزار شرکت دانش بنیان در 
کشور داریم که در نظر داریم به سمت صنعتی 
شدن، تولید انبوه و پیوستن به شهرک های 
شرکت ها  این  که  امیدواریم  بروند.  صنعتی 
صنعتی دانش بنیان  شرکت های  به  تبدیل 

بزرگ شوند.
برادران در مورد مواد اولیه حوزه سلولزی اظهار 
کرد: بسیاری از مواد اولیه در حوزه سلولزی 
از  برخی  و  گردد  برمی  کشور  از  خارج  به 
تولیدکنندگان با همسایگان ارتباط دارند البته 
با اصاح تعرفه ها به دنبال رقابتی کردن فضا 
هستیم که در همین راستا اخبار خوبی هم 
در حوزه توسعه ظرفیت تولید داخل خواهیم 

شنید.

مورد  در  وزیر صمت  معاون صنایع عمومی 
مرکز  فرش گفت:  ملی  مرکز  فعالیت  نحوه 
دارد.  قرار  صمت  وزارت  زیرمجموعه  ملی 
طی ۶ ماه گذشته ۳۵ هزار فرصت شغلی در 

زنجیره فرش دستباف احیا شد.
وی در مورد همکاری با خارجی ها در صورت 
احیای برجام اظهار کرد: وقتی می توانیم روی 
پای خود بایستیم نباید به بیگانه دل ببندیم. 
در این سال ها تولیدکنندگان کنار مردم ماندند 
و  ماند  خواهد  باقی  تولید  محوریت  قطعاً  و 
به سمت واردات بی رویه و میدان دادن به 

شرکت های خارجی نخواهیم رفت.
وی در ادامه با اشاره به وضعیت تولید لوازم 
خانگی گفت: تولید لوازم خانگی در سال قبل 
هفت درصد افزایش داشته و از ۱۵ میلیون 
و ۴۸۹  میلیون  به ۱۶  دستگاه  هزار  و ۴۰۳ 
خط  همچنین  است.  رسیده  دستگاه  هزار 
تولید کولرگازی راه اندازی شده و ۷۰ درصد 

پیشرفت فیزیکی داشته است.
برادران افزود: برای بهبود فرایندهای تولید و 
صادرات لوازم خانگی، سند جامع صنعت لوازم 
خانگی را آماده کرده ایم که تا ماه آینده اباغ 

می شود.
وی از کاهش ارزبری ۱.۵ میلیارد دلاری به 
۱.۲ میلیاد دلار در این صنعت خبر داد و گفت: 
اواخر سال گذشته تولیدکنندگان لوازم خانگی 
افزایش قیمت داشتند، اما بعد از مکاتبات، این 
قیمت ها را به قیمت های قبلی برگرداندند و در 
حال حاضر لوازم خانگی با قیمت های پارسال 

عرضه می شود. البته ادامه این روند ثابت نگه 
داشتن قیمت ها با وجود افزایش قیمت های 
جهانی مواد اولیه که روی مواد داخلی هم اثر 

دارد، دشوار است.
در  متأسفانه  کرد:  تاکید  وزیر صمت  معاون 
کشور برخی از تولیدنماها جای تولید را گرفته 
اند در حالیکه تولیدنماها به جای داخلی سازی 

در حال مونتاژکاری هستند.
وی در مورد مواد اولیه هم گفت: مواد اولیه در 
بازارهای جهانی با افزایش قیمت مواجه شده 
است؛ به عنوان نمونه وضعیت مشابه وضعیت 
لوازم خانگی در صنعت پوشاک وجود دارد، چرا 
که در پی جنگ روسیه و اوکراین قیمت پنبه 

از دو به ۳.۵ دلار رسیده است.
در  کار  نیروی  کمبود  مورد  در  برادران 
تولیدی،  واحدهای  و  صنعتی  شهرک های 
اظهار کرد: به دلیل وضعیت دستمزد، واحدها 
با کمبود نیروی کار مواجه هستند؛ اما جوانان 
باید بدانند که کار تولید برکت دارد اما کارهای 

دلالی این برکت را ندارند.
معاون وزیر صمت در ادامه با اشاره به فعالیت 
۷۳ هزار واحد صنعتی در کشور که از وزارت 
صمت مجوز دارند، گفت: ۱۲ هزار مورد از این 
واحدها راکد هستند که سال گذشته ۲۰۶۷ 

واحد از آنها راه اندازی شد.
وی یادآور شد: عمده مشکات این واحدها 
در ۲۰ عنوان دسته بندی شده که مشکات 
بانکی، مالیاتی، تأمین مواد اولیه، گمرکی، امور 
اراضی و تأمین اجتماعی در صدر مشکات 

از  واحد   ۴۴۹ حاضر  حال  در  دارند.  قرار 
واحدهای راکد توسط بانک ها تملک شده و 
سرمایه در گردش نیز دغدغه اصلی واحدها 
است.برادران همچنین تصریح کرد: در حال 
حاضر درصد عمده ای از منابع بانکی که به 
سمت  به  می شود  پرداخت  کننده  مصرف 
حالی  در  می رود،  قاچاق  یا  تقلبی  کالاهای 
که انتظار نظام تولید از مجموعه بانکی این 
است که تسهیات در اختیار تولیدکنندگان 

قرار گیرد.
و  غلط  تصمیمات  آثار  کرد:  اظهار  وی 
در  سال  دو  تا  شاید  گذشته  غیرکارشناسی 
و  بماند  باقی  مصرف  و  تولید  فرآیندهای 
تأثیرگذار باشد.این مقام مسئول در رابطه با 
کرد:  اظهار  صمت  وزارت  در  قاچاق  مبارزه 
ستادی با عنوان ستاد مبارزه با قاچاق در کشور 
فعال است است و هر وزارتخانه ای هم تکلیف 
دارد که ستادی در این زمینه فعال کند و یکی 
از اعضا مرکزی ستاد وزیر صمت است که 
وزارت خانه  در  را  ستادی  زمینه  این  در  وی 
بیشتر  داشت:  بیان  است.برادران  فعال کرده 
حوزه های مربوط به قاچاق در بخش صنایع 
کلیه  است،  قرار  جدید  رویکرد  در  و  است 
مسائلی که به صنعت مرتبط است، توسط یک 
اداره کل اداره می شود و لذا موضوع قاچاق را 
نیز بخش صنایع عمومی وزارت خانه پیگیری 
می کند.وی با بیان اینکه در ماه گذشته وارد 
خودرو  یدکی  لوازم  قاچاق  با  مبارزه  حوزه 
با  مبارزه  حوزه های  مرور  به  گفت:  شده ایم، 

افزایش می یابد  قاچاق توسط وزارت صمت 
در فاز بعد وارد حوزه مبارزه با لوازم خانگی 
قاچاق و پس از آن نیز وارد مبارزه با قاچاق 
صنایع دخانی و سپس وارد حوزه محصولات 
سلولزی، آرایشی و بهداشت و سپس هم وارد 

حوزه مبارزه با پوشاک خواهیم شد.
معاون صنایع عمومی وزارت صمت با بیان 
در  همیشه  قاچاق  کالاهای  با  مبارزه  اینکه 
دستور کار وزارت صمت بوده است، گفت: اما 
کار جدی در این حوزه آغاز شده است و در 
حوزه ساختار تجدید آرایش داشته ایم، بطوری 
خودرو  یدکی  لوازم  با  مبارزه  حوزه  در  که 
تاکنون اقداماتی انجام شده است و امروز به 
در کالاهای  الگو  این  که  رسیده ایم  الگویی 

دیگر نیز تکرار می شود.
برادران گفت: در الگوی جدید نظامات مختلف 
خودمان  سیاست های  در  و  است  نظر  مد 
کرده  طراحی  را  شفاف  بازار  یک  چگونگی 
ایم و لذا برای اطمینان از اصالت کالا سامانه 
اصالت سنجی در حوزه لوازم یدکی و لوازم 
خانگی فعال شده است و مردم می توانند از 
کد  از طریق  موبایل  نرم افزار  و  پیامکی  کد 

رهگیری اصالت کالا را اتخاذ کنند.
وی افزود: در حوزه مسائل مربوط به اصناف با 
اتحادیه ها تعامات بسیار خوبی صورت گرفته 
و سعی شده است، از حوزه مسئولیت اجتماعی 
آنها استفاده شود و با تولید کنندگان صنایع 
داخلی صحبت شده تا شاهد کاهش کالاهای 
موجود در بازار بخصوص در حوزه هایی که با 

کالاهای قاچاق برخورد می کنیم، نباشیم.
برادران گفت: در حوزه قاچاق اگر تمام نظامات 
شفاف سازی را فعال کنیم و همراه با آموزش 
و مسئولیت پذیری می توانیم امیدوار باشیم که 
وضعیت بهبود یابد و لذا به دنبال آن هستیم که 
اگر تمام بازار را نتوانیم تحت تأثیر قرار دهیم 
به صورت فاز بندی شده اقدام کنیم و مردم 
در این بازارها ارتقا کیفیت کالا را مشاهده کند 
و شاهد کم شدن کالاهای قاچاق و افزایش 

کیفیت کالاهای داخلی باشند.
اظهار  صمت  وزارت  عمومی  صنایع  معاون 
انقاب  معظم  رهبر  مطالبه  موضوع  کرد: 
نیز  را  قاچاق  کالاهای  امحای  در خصوص 
با توجه به فرمان رهبری  دنبال می کنیم و 
در این زمینه تاش می کنیم تا شاهد امحای 
این  مردم  تا  زیرا  باشیم  قاچاق  کالاهای 
موضوع را مشاهده نکنند نسبت به عزم ما در 

خصوص مبارزه با قاچاق دچار تردید هستند.

معاون وزیر صمت اعلام کرد:

پیش بینی رشد اقتصادی طی سال جاری

مدیر کل طراحی و تحلیل فرآیندهای مالیاتی ضمن 
بیان جزئیاتی از روند اخــذ مالیات خانه های خالی، 
اعام کرد: تاکنون از ایــن محل حدود ۱۰ میلیارد 

تومان مالیات وصول شده است.
جهانگیر رحیمی در گفت وگو با ایســنا، اظهار کرد: 
بر اســاس قانون دائمی مالیات های مســتقیم، اخذ 
مالیات از خانه های خالی به این صورت اســت که 
پس از پایان هر ســال مالی، ســازمان امور مالیاتی 
در تیرماه ســال بعد یک ماه فرصت دارد تا نســبت 
به بررسی اطاعات و اعام میزان مالیات هر واحد 
مسکونی اقدام کند اما در قانون بودجه سال گذشته، 
سازمان امور مالیاتی مکلف شد تا پایان ۹ ماهه اول 

سال ۱۴۰۰، مالیات خانه های خالی را وصول کند.
وی افــزود: با توجه به اینکــه تکلیف قانون بودجه 
ســال ۱۴۰۰ برای مالیات خانه های خالی به صورت 

کامل اجرا نشــده اســت، اکنون زمان این است که 
وزارت راه و شهرســازی اطاعــات کامل در این 
زمینه را به ســازمان امور مالیاتی بدهد تا ســازمان 

نسبت به صدور برگ مطالبه اقدام کند.
این مقام مسئول ادامه داد: آنچه که در سال گذشته 
اتفــاق افتاد، اطاعات نزدیک بــه ۵۷۰ هزار خانه 
خالی برای ۹ ماهه آن سال به سازمان امور مالیاتی 
ارســال شد که از این تعداد واحد مسکونی، یکسری 
در شــهرهای زیر ۱۰۰ هزار نفر جمعیت قرار داشت 
که به دلیل مشمول نشدن، کنار گذاشته شدند. البته، 
عده ای از مشــمولان نیز پذیرش را انتخاب کرده اند 
اما نســبت به پرداخت اقدام نکرده اند. یکســری از 
ایــن افراد اعتراض کردند و ما به صورت آفاین به 
وزارت راه و شهرســازی اعام کردیم و عمده این 
افــراد به این دلیل بوده که در ســامانه ملی اماک 

و اسکان برای ثبت یا بروزرسانی مراجعه نکرده اند.
رحیمی بــا بیان اینکه تاکنون کمتــر از ۱۰ میلیارد 
تومان مالیات از خانه های خالی وصول شــده است، 
گفت: اینکه گفته می شــود ۲ میلیــون خانه خالی 
در کشــور وجود دارد، اطاعات آن هــا تاکنون به 
سازمان امور مالیاتی ارســال نشده و اگر قرار است 
تا اطاعاتی تکمیل شــود، از آنجا که تکلیف قانون 
بودجه ســال ۱۴۰۰ برای مالیات خانه های خالی به 
صورت کامل اجرا نشده، باید مشخص شود که این 
خانه ها در ســه ماهه پایانی نیز خالی بوده اند یا خیر. 
همچنین، با ارســال اطاعــات تکمیلی، اطاعات 

سازمان امور مالیاتی هم بروزرسانی خواهد شد.
طبق این گزارش، بر اساس قانون مالیات خانه های 
خالی مصوب آذرماه سال گذشته، اگر واحد مسکونی 
در شــهرهای بالای ۱۰۰ هزار نفر بیش از ۱۲۰ روز 

خالی از ســکنه باشد،  مشمول مالیات می شود و به 
ازای هر ماه بیش از زمان مذکور،  ماهانه مشــمول 
مالیاتی بــر مبنای مالیات بر درآمد اجاره به شــرح 
ضرایب ســال اول معادل شش برابر مالیات متعلقه، 
سال دوم معادل ۱۲ برابر مالیات متعلقه و سال سوم 

به بعد معادل ۱۸ برابر مالیات متعلقه خواهد شد.  
در این بین، وظیفه شناســایی خانه هــای خالی بر 
عهــده وزارت راه و شهرســازی از طریق ســامانه 
اماک و اســکان گذاشــته شــده اســت که این 
وزارتخانــه با راه اندازی ســامانه اماک و اســکان 
نســبت به ثبت اطاعات ســکونتی افراد اقدام کرد 
و کســانی که در مهلت تعیین شــده نتوانستند این 
اطاعــات را ثبت کنند، خانه آن هــا به عنوان خاله 
خالی به ســازمان امور مالیاتی از سوی وزارت راه و 

شهرسازی معرفی شد. 

مدیرعامل ســازمان بنادر و دریانوردی بر لزوم آمادگی 
کامل همه واحدهای دریایی، بندری و مهندسی، جهت 
ارائه خدمات و تسهیل فعالیت های بازرگانی و پشتیبانی 

تجاری، در سال جاری، تاکید کرد.
بــه گزارش خبرگزاری مهر به نقل از ســازمان بنادر و 
دریانوردی، مدیرعامل ســازمان بنــادر و دریانوردی بر 
لــزوم آمادگی کامل همه واحدهــای دریایی، بندری و 
مهندســی، جهت ارائه خدمات و تســهیل فعالیت های 
بازرگانی و پشــتیبانی تجاری، در ســال جاری، تاکید 
کرد و گفت: ۱۴۰۱، ســال پرکاری خواهد بود و تمامی 
طرح هــا و پروژه هــای عمرانی، تجهیزاتی و ســرمایه 

گذاری، بر اســاس برنامه و بودجه مصوب، پیگیری و 
اجرا خواهد شد.

علی اکبر صفایی در نخســتین جلسه شورای هماهنگی 
مدیران و معاونان این ســازمان در سال جاری، با اشاره 
به مدیریت و انجام ســفرهای دریایــی ایمن در نوروز 
۱۴۰۱ تاکید کرد: معاونت امور دریایی، به عنوان متولی 
سفرها و گردشــگری دریایی در کشور، باید برای رفع 
نواقص و کاســتی های موجود در این حوزه به سرعت 
دست به کار شــود و برنامه مدون و مطالعه شده ای را 
برای اجرای ســفرها و گردشــگری دریایی بی عیب و 
نقص و تســهیل کننده، جهت همه ایام ســال، طراحی 

کند.معاون وزیر راه و شهرســازی با اشــاره به اجرایی 
شدن توافقنامه های دریایی و بندری بین تهران و دوحه 
در ســفر اخیر وزیر حمل ونقل و ارتباطات کشــور قطر 
به ایران، اظهار داشــت: سفر دریایی بین ایران و قطر، 
مطالبه مردم و مســئولان کشور است، بنابراین این امر 
باید به سرعت عملیاتی شود و مشکات موجود در این 
زمینه مانند شــناورهای مناسب، اسکله های مخصوص 
پهلوگیری شناورهای مسافری و گردشگری و ترمینال 

مجهز، بدون فوت وقت، برطرف شود.
مدیر عامل سازمان ســازمان بنادر همچنین از تکمیل 
تجهیزات بندری و دریایی، با منابع این سازمان و بخش 

خصوصی در سال جاری خبر داد و گفت: کلیه مصوبات 
این شورا و سایر تصمیمات هیأت عامل در سفر به بنادر 
باید با نظارت و هدایت مدیران، مطابق با برنامه و طرح 

جامع بنادر، اجرایی و عملیاتی شود.
صفایی بــا بیان اینکه هیچ حرف بــدون عمل و هیچ 
تصمیم غیر اجرایی، در دولت ســیزدهم قابل پذیرش 
نیست، افزود: جلسات و هم اندیشی ارگان های دریایی، 
به جهت اینکــه کلیه ارگان ها و شــرکت های دریایی 
کشــور، برای رفع مشــکات و چالش های اساســی 
حمل ونقل دریایی، هم راســتا و هم جهت باشند، بسیار 

مهم است و باید به سرعت این جلسات برگزار شود.

ارتباطات شــرکت  مدیــر فنــاوری اطاعــات و 
ملی پالایــش و پخش فرآورده هــای نفتی گفت: 
نخســتین موافقتنامه جایگاه عرضه ســوخت مایع 
تمــام الکترونیکــی از طریق ســامانه »درگاه ملی 
درخواســت مجوز جایگاه ســوخت« شــرکت ملی 
پالایــش و پخش فرآورده های نفتــی ایران صادر 

شد.
به گزارش شــانا به نقل از شــرکت ملی پالایش و 
پخش فرآورده های نفتی ایران امید وطن خواه درباره 

ارتباطات  و  اطاعات  فنــاوری  مدیریت  اقدام های 
این شرکت در یکپارچه ســازی و ساماندهی صدور 
مجوزهای ســاخت جایگاه های عرضه سی ان جی و 
ســوخت مایع  تصریح کرد: به منظور شفاف سازی،  
حذف فرآیند بروکراســی در صــدور مجوز و حذف 
امضاهــای طایی، ســامانه  ای با عنــوان »درگاه 
ملی درخواســت مجوز جایگاه ســوخت« به آدرس  
http://niordc-station.ir/ راه  اندازی شد؛ 
جایگاه ها  مجوز ساخت  دریافت  به منظور ســهولت 

ســی ان جی و ســوخت مایع از ســوی متقاضیان 
و بخــش خصوصی، ســامانه یادشــده  فعال و در 

دسترس عموم متقاضیان برای استفاده قرار دارد.
وی افــزود: در ایــن فرآیند همه درخواســت های 
مجوزها و فرآیند ساخت جایگاه ها بدون مراجعه به 
نهادهای ذی ربط و فقط با مراجعه به »درگاه ملی 
درخواست مجوز جایگاه سوخت« امکان پذیر است.
مدیر فنــاوری اطاعات و ارتباطات شــرکت ملی 
پالایش و پخــش فرآورده های نفتــی تأکید کرد: 

باوجود این ســامانه از مرحله تقاضــا تا راه  اندازی 
دیگر متقاضیان به شــرکت ها و مناطق زیرمجموعه 

وزارت نفت مراجعه نخواهند کرد.
به گفته وطن خواه، این ســامانه در مرحله نخســت 
به درگاه ملی مجوزهای کشــور متصل شده است 
در مرحله بعدی باید از ســوی وزارت امور اقتصاد و 
دارایی و افتای ریاســت جمهوری )سازمان فناوری 
اطاعات ایران( متصل شــود تــا از این طریق از 

سوی مسئولان ارشد نظام نیز رصد شود.

سازمان امور مالیاتی اعلام کرد

پرداخت ۱۰ میلیارد تومان مالیات خانه خالی

معاون وزیر راه:

برگزاری سفرهای دریایی بین ایران و قطر، مطالبه مردم و مسئولان است

مدیر فناوری اطلاعات و ارتباطات شرکت ملی پالایش و پخش خبر داد

ثبت نخستین درخواست در سامانه درگاه ملی مجوز جایگاه سوخت
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخبارفرهنگ و هنر

»عصرجدید« و »جوکر« با 
موسیقی درست برخورد می 

کنند؟
این روزهــا نگاهی به برنامه های اســتعدادیابی در 
تلویزیون یا رئالیتی شــوهای شبکه نمایش خانگی، 
این پرســش های جدی را به ذهن متبادر می کنند 
که آیا به راســتی تعداد عاقمندان و اســتعدادهای 
خوانندگی در کشــورمان تا این حد زیاد است یا این 
عرصه هنری برای بســیاری سهل و دست یافتنی 
به نظر می رســد؟ بر این اساس، وقتی از بسیاری از 
ایرانی ها خواسته می شود که استعدادشان را مقابل 
دوربین به رخ حریفان بکشند و حتی با شیرین کاری 
رقبایشان را بخندانند و از میدان به در کنند، بافاصله 
یک میکروفن جلوی صورتشــان می گیرند و شروع 

می کنند به خواندن!
بــه گزارش ایســنا، تولیــد و پخــش برنامه های 
استعدادیابی در تلویزیون های دنیا امری معمول است 
که اتفاقا مخاطب بسیاری را هم پای گیرنده ها می 
نشاند. این برنامه ها که گاه به صورت تخصصی در 
حوزه موســیقی برگزار می شوند از چنان جذابیت و 
جایگاهی برخوردارند که مــی توانند در مدت زمان 
کوتاهی سکوی پرشی باشند برای بسیاری از جوان 

های جویای نام.
نگاهی به یکی از برنامه های استعدادیابی تلویزیون 
که این روزها با الگو از مدل های خارجی در شــبکه 
سه سیما تولید و پخش می شود، نکته ای را یادآور می 
شــود؛ اینکه در اغلب قسمت های این برنامه، تعداد 
قابل توجهی از متقضیان حــوزه خوانندگی، حضور 
دارند که ایــن میزان حتی در مقابــل دیگر عرصه 
های موســیقی مانند نوازندگی، رقم قابل توجهی را 
بــه خود اختصاص داده که البته می توان تا اندازه ای 
این وضعیت را به ممنوعیت نمایش ساز در تلویزیون 

هم نسبت داد.
البته ممکن اســت در این میان اســتعدادهایی هم 
شناسایی شــوند و اجراهای خوبی هم ارائه دهند اما 
به همان اندازه این نگرانی هم وجود دارد که اجراهای 
غیرحرفه ای از سوی افراد و معرفی آنها به عنوان یک 
استعداد، تبدیل به الگویی نامناسب شود و خوانندگی 

را حرفه ای آسان نشان دهد.
همچنین نگرانی دیگر می تواند متوجه استعدادها باشد؛ 
چراکه حضور آنها در این برنامه می تواند موجب شود 
که ره صد ساله شهرت را یک شبه پشت سر بگذارند 

و پس از مدتی به یک باره رها شوند.
اکنون ســوال این است که اصا حضور مرتبط افراد 
با حوزه موسیقی در این برنامه ها به چه صورت باید 
باشــد؟ چقدر نیاز به ســختگیری است؟ روندی که 
در پیش گرفته شــده درست اســت؟ و اینکه چنین 
برنامه هایــی چه فواید و ضررهایــی می توانند برای 

فضای موسیقی کشور داشته باشند؟
به همین جهت تصمیم گرفتیم با حسین علیشاپور ـ 

خواننده آواز ایرانی ـ صحبتی داشته باشیم.
او به ایســنا می گوید: برنامه های استعدادیابی چون 
»عصر جدید« ماهیت استعدادیابی دارند و لازم نیست 
کسانی که در رقابت های موســیقایی این برنامه ها 
شرکت می کنند، تحصیات موسیقی یا مهارت های 
آکادمیک داشته باشند. در این برنامه ها، عمدتا جوانان 
شــرکت می کنند تا بتوانند با کســب موفقیت های 

احتمالی راهی به بازار موسیقی پیدا کنند.
ایــن هنرمند ادامــه می دهد: بالاخره در کشــور ما 
بسترهای حضور و بروز، بسیار محدود و معدود است 
و از سویی هم تب و تاب خوانندگی بسیار بالاست. از 
طرفی شرایط، منطقی  و عادی نیست و خب بدیهی  
اســت در چنین شرایطی همه نوع اتفاقی امکان رخ 
دادن داشته باشد؛ مثا این امکان هم وجود دارد که 
برنامه »عصر جدید« یا هر برنامه  دیگری در تلویزیون 
یا شــبکه  نمایش خانگی، کسی را به عنوان خواننده  
برگزیده به اجتماع معرفی کند که بعدها او با ســواد 
ناکافی و کارِ ناقص، الگوی موســیقایی بسیاری از 

جوانان مملکت هم شود!
علیشاپور در ادامه با بیان اینکه از شرایط کنونی ایرانی 
انتظــار برنامه  دیگری با کیفیــت بالاتر را نمی توان 
داشت، بیان می کند: به هرحال ضمن خسته نباشید به 
دست اندرکاران برنامه  »عصر جدید«، بی آن که قصد 
زیر سوال بردن زحماتشان را داشته باشم، باید عرض 
کنــم که همه چیزمان باید به همه چیز بیاید. زمانی 
که وضعیت اجتماعی ـ فرهنگیِ موسیقی و شرایط 
تحصیل آکادمیــک آن را و کا اوضاع اجتماعی ـ 
اقتصادی ایران را به شــکل کنونــی داریم، قاعدتا 
نمی شود یک برنامه استاندارد جهانی را از یک شوی 
تلویزیونی ایرانی انتظار داشت و همین که این برنامه 
با زحمت و سختی ساخته می شود و جوانان می آیند و 

در آن می خوانند، خودش غنیمت است.
مرزهای شوخی با آثار بزرگان موسیقی

در بخش دیگری از این گفت وگو این مسئله را عنوان 
کردیم که در برنامه های کمدی مانند »جوکر« شاهد 
شوخی با آثار بزرگان موسیقی هستیم. آیا حد و مرزی 
برای شوخی با بزرگان فرهنگ و هنر و آثار آنها وجود 

ندارد؟
علیشاپور پاسخ می دهد: شوخی فی نفسه نمی تواند 
کاری بد یا ناشایست به حســاب بیاید. نحوه  انجام 
شــوخی و این که اصا این شــوخی با چه هدفی 
انجام می شود مهم است. اگر شوخی، رنگ تمسخر یا 
لودگی به خودش بگیرد، خب نه تنها با آثار موسیقی و 
شخصیت های موسیقی، بلکه انجامش با هیچ چیز و 
هیچ کس پسندیده نیست. بسیاری از هنرمندان چنین 
چیزی را می دانند و درک می کنند و البته تعدادی هم 
هســتند که متوجه این ظرایف نیستند و بالاخره در 
اوقات مقتضی از سوی جامعه ی هنری مورد اعتراض 

هم واقع شده اند.
او ادامــه داد: معتقــدم که آداب دانی هر کســی به 
نحوه  تربیت و میزان فرهنگ او برمی گردد و کســی 
که ادب و آداب را بشناســد شوخی می کند و مراقب 
هدف شــوخی هم هست که خرابش نکند. شوخی، 
به توهین و ســخره که برسد دیگر کار خراب است 
و بالاخره مصادیق سُخره هم مشخص است و اکثر 

مردم متوجه این مساله هستند.

توضیح اداره کل هنرهای 
نمایشی درباره توقف اجرای 

تئاتر علی سرابی
اداره کل هنرهای نمایشــی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسامی در پی انتشار اخباری مبنی بر توقف اجرای 
نمایش »آن سوی آینه« به کارگردانی علی سرابی در 

تالار وحدت توضیحاتی را ارائه داد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل هنرهای نمایشی، 
در پی انتشــار اخباری مبنی بر توقف اجرای نمایش 
»آن ســوی آینه« به کارگردانی علی سرابی در تالار 
وحدت تهران، اداره کل نمایشــی وزارت فرهنگ و 
ارشاد اســامی روز دوشنبه پنجم اردیبهشت ماه با 
ارســال متنی به رسانه ها ، توضیحاتی در  این زمینه 

ارایه کرد.
در متن ارسال شده از سوی روابط عمومی اداره کل 
هنرهای نمایشی درباره نمایش »آنسوی آینه« آمده 

است:
به دنبال حواشی پیش آمده در خصوص نمایش »آن 
سوی آینه » به کارگردانی علی سرابی ، و به منظور 
شفافیت در اطاع رســانی و تنویر افکار عمومی به 
اطاع می رســاند جامعه تئاتر می بایست با اتکاء به 
هویت و کارکرد تئاتر؛ اساس کار و ارتباطات خود را بر 
گفت ,گو و تفاهم گذاشته و جز صداقت و راستگویی 
را مبنا قرار ندهد.لذا بر اســاس روند تقاضای گروه و 
تالار درخواســت کننده »نمایش مذکور چند هفته 
پیش از اجــرا، بازبینی صورت گرفت و ضمن اعام 
تصویب، مواردی به عنوان اصاحات به گروه اعام 
شــد که مورد توافق صورت گرفت . بر همین منوال 
پس ازحدود ۲ هفته  اجرا بنا بر گزارش بازبینی حین 
اجرا و با عنایت به بررسی نظرات تماشاگران در رسانه 
های متنوع هنری، به علت مغایرت اجراها نسبت به 
اجرای بازبینی، مقرر شد نمایش مجددا بازبینی شود 

که به اطاع گروه رسانده شد.
در همین راستا اداره کل و شورای ارزشیابی و نظارت 
بر نمایش برای حفظ حقوق تماشاگران محترمی که 
برای روزهای آتی اجرا، بلیط تهیه کرده بودند، تاریخ 
بازبینی مجدد را در یکی از روزهای تعطیلی اجرا )ایام 
تعطیلی ماه مبارک رمضان ( در نظر گرفته که مقارن 

روز یکشنبه ۰۳/۰۲/۱۴۰۱ بوده است.
متاســفانه علیرغم هماهنگی های صورت گرفته و 
کمال همکاری اداره کل در تعیین ساعت بازبینی - 
۶ بعدازظهر- پس از مراجعه هیات بازبینی به محل 
بازبینی، گروه در محل حضور نداشــته اند و بازبینی 
صورت نگرفت که گزارش توســط هیات مذکور به 

شورا ارائه شد.
اگر چه همین میزان عدم همکاری و بی توجهی به 
قواعد و قوانین برای ممانعــت از اجرا کافی به نظر 
می رســید با اینهمه مجددا مقرر شد روز بعد یعنی 
دوشنبه مورخ ۱۴۰۱/۲/۵ صبح ساعت ۱۱ ، بازبینی 
انجام شود که مراتب به تهیه کنندگان کار اباغ شد 
ولی این مورد نیز توسط گروه پذیرفته نشد؛ لذا طبق 
ضوابط موجود و به منظور حفظ و حراســت از آیین 
نامه های اجرایی نمایش ها و عنایت به پرهیز از هر 
نوع کج سلیقگی و اشاعه بدرفتاری ها که با عرف و 
باورهای فرهنگی جامعه در تعارض و تضاد است مقرر 
شد که اجرا تا اطاع ثانوی متوقف گردد. بدیهی است 
همه مراحل فوق با هماهنگی تهیه کنندگان، مجریان 
طرح و کارگردان محترم اثر بوده است و عدم توجه و 
عنایت گروه به توافقات صورت گرفته مشکات اخیر 

را پدید آورده است.
از آنجا که ما همگی؛ خود را مجموعه یک خانواده می 
انگاریم در تعجب هستیم که در هنگامه و لحظاتی که 
تاش همه همکاران اداره کل، مبتنی بر رفع مشکل 
اجرا بوده متاسفانه دوستان و هنرمندان محترم گروه، 
با گذاشتن استوری ها و پست های مبهم و مصاحبه 
های غیرواقع و مغایر با حقیقت،  فضای ایجاد توافق 

را مخدوش کردند .
معتقدیم چنین اقدامات غیرحرفه ای و خاف واقع، 
نه تنها با ذات هنر تئاتر، مغایرت دارد بلکه برای ایجاد 
فضایی سالم و رو به جلو مضر و آسیب زننده است«.

 »نون خ 4« تابستان
 کلید می خورد

تهیه کننده ســریال »نون خ ۴« از آغاز تصویربرداری 
این مجموعه طنز از اواســط تابستان خبر داد و گفت: 
فصل چهارم این مجموعه برای نوروز و رمضان ۱۴۰۲ 

پخش خواهد شد.
به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی پروژه، مهدی 
فرجی، تهیه کننده سریال »نون خ« از برگزاری جلسات 
نهایی برای آغاز پیش تولید رســمی فصل چهارم این 
مجموعه به کارگردانی سعید آقاخانی خبر داد.فرجی با 
اشــاره به آخرین وضعیت ساخت »نون خ ۴«، گفت: 
مذاکرات نهایی با مســئولان صداو سیما انجام شده و 
ســاخت فصل چهارم قطعی است و همزمان در حال 
انجام مذاکره با عوامل هســتیم تا پیش تولید رسمی 
فصل چهــارم آغاز شــود. وی اعام کــرد: احتمالا 
تصویربرداری فصل چهارم »نون خ« در اواسط تابستان 
آغاز خواهد شــد. در این فصل بازیگران سرشــناس 
جدیدی عاوه بر بازیگران فصل های گذشته به گروه 
ملحق می شوند.تهیه کننده »نون خ« خاطرنشان کرد: 
تاکنون محل ساخت سریال مشخص نشده است اما 
تاش داریم تا فصل چهارم در یکی از استان های غرب 
کشور ساخته شود. فصل چهارم »نون خ« در نوروز و 

رمضان سال ۱۴۰۲ پخش می شود

شها ناظریان از پیشکسوتان عرصه دوبله و 
همســر مرحوم حسین عرفانی )دیگر دوبلور 
فقید کشــورمان( شامگاه یکشــنبه )چهارم 

اردیبهشت ماه( بر اثر سکته قلبی درگذشت.
مهسا عرفانی ـ فرزند مشترک شها ناظریان 
و حســین عرفانی ـ در گفت وگویی با ایسنا 
خبر درگذشت این پیشکسوت دوبله را تایید 

کرده است.
عرفانی به ایسنا گفت: شب گذشته مادرم به 

دلیل ایست قلبی درگذشت.
همچنین شهراد بانکی، روابط عمومی انجمن 
گویندگان خبر در گفت وگویی با ایســنا خبر 

درگذشت شها ناظریان را تایید کرد.
مهســا عرفانــی درباره ی جزئیات مراســم 
خاکسپاری پیکر شــها ناظریان نیز اعام 
کرد: مراسم خاکسپاری روز چهارشنبه )هفتم 
اردیبهشت ماه( ۱۰ صبح در قطعه هنرمندان 

برگزار می شود.
به گزارش ایسنا، شها ناظریان متولد سال 

۱۳۲۶ تهــران بود و در ســن ۷۵ ســالگی 
درگذشــت.  او از ســال ۱۳۴۱ و همزمان با 

تحصیل در دبیرستان، وارد عرصهٔ دوبله شد و 
در حقیقت شروع حرفه ای دوبله وی به سال 

۱۳۴۲ برمی گردد.
در ابتــدا با نقش های کوتاه زیر نظر عطاءالله 
کاملی، سعید شــرافت و محمدعلی زرندی 
گویندگــی را آغــاز کرد و ســپس به خاطر 
اســتعدادش خیلی زود به عنــوان گویندهٔ 
نقش هــای اول مورد توجــه مدیران دوباژ 

قرار گرفت.
او در طول سال های فعالیت خود در دوباژ، 
به  جای بســیاری از بازیگران مطرح جهان 
از جمله اینگرید برگمن، لورن باکال، سوفیا 
لورن، دایان کیتون، راکوئل ولش، فی داناوی، 
آن مارگرت، کاترین اســپاک، کاترین راس، 
الیزابت تیلور، جولی کریستی، سیلوا کوشینا، 
ژاکلین بیســه، کاترین دنوو، میشل مرسیه، 

و… حرف زده  است.
یکی از درخشــان ترین گویندگی های او در 
دوبلهٔ فیلم مشــهور »کازابانــکا« به جای 
اینگریــد برگمن در کنار گویندگی حســین 

عرفانی به جای همفری بوگارت است.

ناظریان در سریال های سال های دور از خانه، 
رودخانه برفی، پزشــک دهکــده، امیلی در 
نیومون، افسانه شجاعان و افسران پلیس هم 

گویندگی کرده است.
او در کارتون های بل و سباســتین، خانواده 
دکتر ارنست و افسانه توشیشان صداپیشگی 
کرده است.شــها ناظریان در کنار دوبله، در 
برنامهٔ رادیویی »صبح جمعه با شما« فعالیت 
داشــته  اســت. بازیگری در تئاتر را از سال 
۱۳۶۸ تجربه کرد و همچنین در سریال های 
تلویزیونی »این خانه دور اســت« )ســاختهٔ 
بیژن بیرنگ و مســعود رسام( و داستان یک 
شهر )ساختهٔ خســرو معصومی( و فیلم های 
سینمایی »خوش خیال«، »پرِ پرواز« و »شب 
بخیر غریبه« به عنوان بازیگر به ایفای نقش 

پرداخته است.
اجرای مسابقهٔ تلویزیونی »تاش« به همراه 
حسین عرفانی از دیگر فعالیت هایش به شمار 

می آیند.

شهلا ناظریان، دوبلور باسابقه و همسر حسین عرفانی درگذشت

محمدرضا شــفاه تهیه کننده فیلم سینمایی »هناس« به 
کارگردانی حسین دارابی بیان کرد که »هناس« باوجود 

بی مهری »فجر« اکران موفقی خواهد داشت.
محمدرضا شــفاه تهیه کننده فیلم سینمایی »هناس« به 
کارگردانی حسین دارابی در گفتگو با خبرنگار مهر درباره 
شــرایط این فیلم برای اکران عمومــی توضیح داد: این 
روزها مشغول نهایی کردن مجدد پس تولید فیلم هستیم. 
کارهایی که برای ارتقای کیفی فیلم لازم بود اما فرصت 
محدود رساندن فیلم به جشنواره فجر اجازه اجرای کامل 
آن ها را به ما نداده بود. بنابراین نســخه ای که به اکران 
عمومی خواهد رسید تغییراتی خواهد داشت که به بهبود 

کیفیت کار و مؤثرتر شدن اثر منجر خواهد شد.
وی دربــاره احتمال اکران فیلــم در عید فطر هم گفت: 
شخصاً فکر می کنم هر زمانی که یکی از بازه های پررونق 
اکران باشــد، برای نمایش فیلمی که برای مردم ساخته 
شــده و امید به جذب مخاطب دارد، زمان مناسبی است. 
فصل اکران برای فیلم هایی با ژانرهای مختلف، چندان 
تفاوت معناداری ندارد. هرچند برخی افراد نظراتی دارند و 
زمان های مختلف را برای اکران برخی فیلم ها مناسب تر 
می دانند اما غیر از فیلم های کودک و نوجوان که طبیعتاً در 

فصل رونق مدارس اکران بهتری می توانند داشته باشند، 
برای سایر فیلم ها اینگونه نیست و در هر فصلی می توان 

یک فیلم خوب را اکران کرد.
وی ادامه داد: درباره »هناس« احســاس می کنم همین 
مقطع زمان مناســبی برای اکران باشــد چراکه فرصت 
زیادی از جشــنواره نگذشته و این فیلم هم از آثار مطرح 

جشــنواره فجر بود. فراموش نکنیم علی رغم آنکه فیلم 
»هناس« با بی مهری مســئولان جشنواره مواجه شد اما 
تنها فیلمی بود که از ابتدای آغاز جشــنواره تا روز پایانی 
که آرای مردمی به طور کامل حذف شد، از رتبه ۱۲ جدول 
آرای مردمــی به رتبه ۶ صعود کرد و این نشــان می داد 
بدون کارهای تبلیغاتی مرسوم در ایام جشنواره، این فیلم 

توانست با اقبال نسبتاً خوبی از سوی مردم مواجه شود. با 
توجه به اینکه برای اکران عمومی نسخه بهتری را عرضه 
خواهیم کرد، فیلم می توانــد اکران قابل قبول و خوبی را 

تجربه کند.
شفاه در توضیح بیشتر درباره تغییرات نسخه اکران عمومی 
فیلم »هناس« نسبت به نسخه جشنواره هم توضیح داد: 
این تغییرات ارتباطی با اصاحات شورای پروانه نمایش 
نــدارد. بالاخره همه فیلم ها برای بــازه پس تولید نیاز به 
فرصت مناســبی دارند تا بتوانند همــه ایده های خود را 
اجرایی کنند و از آنجایی که تصویربرداری »هناس« کمی 
دیر به پایان رســید و زمان کمی تا مهلت ارسال آثار به 
جشنواره داشتیم، همه ایده های مان را نتوانستیم اجرا کنیم. 
در بخش هایی مثل جلوه های ویژه باید کار می کردیم و به 
موسیقی قطعاتی باید اضافه می شد. در زمینه تدوین هم 
باید تغییرات محدودی اعمال می کردیم که شاید بخشی 

از آن برای مخاطب محسوس هم نباشد.
وی درباره تغییر پایان بندی فیلم باتوجه به بازخوردهای 
جشــنواره هم گفت: در نسخه فعلی پایان بندی را تغییر 
نداده ایم اما برای انتقال بهتر حســی که مدنظر داشتیم، 

بخش هایی از تدوین بخش پایانی فیلم را تغییر دادیم.

می گویند پذیرش اشــتباه و کاستی ها، به منزله ی طی 
کردن نیمی از مسیرِ پیشرفت است و تاش برای جبران 
کاستی ها نیمِ دیگر آن؛ رویکردی که حداقل مدتی است 
در کام رییس سازمان صداوسیما، برخی برنامه سازان و 
حتی هنرمندان باسابقه رادیو و تلویزیون به چشم می خورد 
و فرهنگ سازی و تسری آن به تمام بخش ها، می تواند 

زمینه ساز اتفاقات مثبتی برای رسانه تلقی شود.
به گزارش ایسنا، شــاید هیچ کس به اندازه ی رسانه ها، 
از وضعیــت تعداد مخاطبان و میــزان رضایتمندی ها از 
صداوسیما مطلع نباشد. رسانه ها به اقتضای مسوولیتشان 
و به واســطه ی ارتباط با مردم و همچنین هنرمندان، از 
واقعیت های رسانه ملی کشورشان آگاه می شوند و اغلب 

هم دلسوزانه در مقام آگاه سازی برمی آیند.
بر این اساس، هشدارهای رســانه ای درباره ی وضعیت 
صداوسیما، مدت هاست که به گوش می رسید، اما آنچنان 
که باید و شــاید نه تنها جدی گرفته نشــد که حتی در 
مقطعی )چند ســال قبل( باعث شــد که صداوسیما از 
انتشار آمارهای برنامه های تلویزیونی سر باز زند و نتایج 

نظرسنجی ها را در اختیار رسانه ها قرار ندهد  !
اما واقعیتِ یک رســانه امری نیست که بتوان در فضای 
امــروز جهان ـ به مدد دسترســی آزاد بــه اطاعات و 
شفاف سازی در فضای مجازی ـ مخفی نگه داشت. فقط 
سال ها گذشــت و پس از مدت ها انکارِ سفت و سخت 
مدیرانِ وقت و دور شدن تدریجی عده ای از رسانه ملی، 
حالا برخی مســوولان جدید به فکــر افتاده اند تا راهی 

بیندیشند و وضعیت موجود را ترمیم کنند.
جالب اینجاست که اذعان به اشتباهات و پذیرش خطاها، 

باز هم اغلب از سوی عده ای از هنرمندان مطرح می شود 
که با بزرگ منشی در تمام این سال ها کنار رسانه و مردم 
ایستاده اند و با کم و کاستی ها ساخته اند. نمونه ای از این 
اظهارنظرها، گفت وگوی اخیر حمید منوچهری ـ هنرمند 
باسابقه کشورمان ـ است که در مصاحبه با ایسنا به بهانه 

روز رادیو مطرح شد.
منوچهری در این مصاحبه گفته است: رادیو می بایست 
جایگاه بسیار بسیار بزرگی داشته باشد و اگر نداشته باشد، 
تقصیر ماست. ما نتوانستیم آنچه که می بایست به تمام 
مردم در ایران عزیزمان می گفتیم را بگوییم ... اگر احیانا 
رادیو کمی و کاستی دارد شاید از جانب من و امثال من 
بوده اســت؛ وگرنه می  بایستی تاثیر به سزایی در زندگی 
مردم داشته باشد؛ چون معمولا رادیوها ساخته می شوند 
برای انسان سازی ها، اگر احیانا ما نتوانستیم چنین کاری 

را انجام دهیم، کمی و کاستی از خود ماست نه رادیو.«
چنین نگاهــی اگر زودتــر از اینها در بیــن مدیران و 
برنامه ســازان صداوسیما جاری و ســاری می شد، شاید 
وضعیــت، بهتر از چیزی بود کــه الان با آن مواجهیم. 
هرچند همین حالا هم رســیدن به مواضعی اینچنین، 
می تواند به منزله ی قرار گرفتن رســانه  ملی در کشتی 
نجاتی باشد که مسیر انتهایی آن، معادله ای دو سر برُد ـ 
ساخت برنامه های پرمحتوا و جذاب و انتقال پیام مد نظر 

به مخاطب ـ را رقم می زند.
در این مســیر اغلب منتقدان و کارشناســان، بالا بردن 
کیفیت  متن ها، بازگشت هنرمندان محبوب و کارکُشته، 
پرهیز از ممیزی و سانســور، شنیده شدن صدای مردم 
روی آنتن و به روز شــدن با شــرایط جامعه را راهگشا 

می دانند؛ محورهایی که برخی از آنها در گفته های اخیر 
رییس سازمان صداوسیما هم به چشم می خورد.

پیمان جبلی در دیدار با برخی هنرمندان بر این نکته تاکید 
کرده که »نباید  فشار آنتن ما را از اهمیت فیلمنامه غافل 
کند.« و ســپس این پرسش های کلیدی را در جمع آنها 
مطرح کرده است: »همه ما، چه شما به عنوان هنرمند، 
چه ما به عنوان مســوولان صداوسیما، باید از خودمان 
بپرسیم چرا احساس عاقه ای که مخاطب به هنرمندان 
و آثارشــان داشــت، کاهش یافته اســت؟ چرا بعضی 
آثاری که در گذشــته با هزینه های کمتر ساخته می شد، 

ماندگارترند؟«
رییس صداوسیما ســپس در پاسخ به این پرسش های 
اساســی، چنین تاکید می کند: »همه مــان مقصریم و 

نمی توانیم خودمان را تبرئه کنیم.«
»چه قدر توانســته ایم در یک شبانه روز، خوراک خوب به 
مخاطب بدهیم؟«؛ این پرسش دیگری است که از سوی 
جبلی مطرح شده  است و برای پاسخ به آن به بازنگری 
در تولید پروژه هایی اشــاره کرده که برخی ها این نگاه را 
توقف تولیدات تعبیر کرده  و گفته اند جبلی دستور توقف 
ساخت سریال ها را داده است تا بین ما و شما که صاحب 

اصلی آنتن هستید، اختاف بیندازند.
اما نکته دیگر که سال هاســت بر آن تاکید می شــود و 
البته نیاز به مدیریت درســت اجرایــی دارد، بازگرداندن 
هنرمندان حرفه ای به صداوسیماســت. برخی در همین 
عید نوروز این پرسش را به بحث گذاشتند که چرا برای 
مثال ایرج طهماسب نباید برنامه ی جدیدش »مهمونی« 
را در تلویزیون تولید کند و چرا کارگردانی مثل حســن 

فتحی باید مجبور شود سریال هایش را در شبکه نمایش 
خانگی آن هم پس از کلی خون دل خوردن بســازد و یا 
چرا مجری محبوبی مثل عادل فردوسی پور باید این همه 

سال از آنتن دور باشد؟
به نظر می رسد جبلی حالا برای این پرسش ها هم پاسخ 
دارد اما اینکه با وجود محدودیت ها و نگاه های سلیقه ای 
چقدر بتواند خواسته هایش را روی آنتن اجرایی کند، خود 

مبحث دیگری است.  
رییس صداوسیما هفت ماه پس از آمدنش هنرمندان را 
صاحب واقعی آنتن می خواند و خطاب به آنها می گوید: درِ 
سازمان به روی شما باز است. من سال پیش به دوستان 
گفتم به همه شما اطاع بدهند ما از الان برای سال آینده 

با همه شما کار داریم.
اما نکته اساسی دیگری که مدت هاست اجرایی شدنش 
در رسانه ملی با هدف بهبود وضعیت انتظار می رود و بر 
آن پافشاری می شود، شنیده شدن صدای مردم روی آنتن 
رسانه ملی و به روز شدن با شرایط جامعه است؛ رویکردی 
که اگرچه در ابتدای آمدن پیمان جبلی بر آن تاکید شــد 
و رییس صداوســیما اعام کرد که قرار است »صدای 
بی صدایان« باشند، اما در ادامه بجز چند موضوع خبری، 
آنچنان که باید و شاید هنوز به مرحله ی عملیاتی نرسیده 

است.
جبلی در ســال ۱۴۰۱ برای این مبحث اساســی هنوز 
توضیح جدیدی ارائه نداده اســت امــا قطعا او هم مثل 
خیلی ها می داند که یکی از سه ضلع انتقال صحیح پیام، 
مخاطب است و هیچ رســانه ای را از این شرط اساسی 

گریزی نیست.

بنیاد فیلم مارتین اسکورسیزی یک اتاق نمایش مجازی 
رایگان راه اندازی کرد.

به گــزارش خبرگزاری مهــر به نقــل از ایندی وایر، 
بنیاد فیلم مارتین اسکورســیزی که به ترمیم فیلم های 
کاسیک می پردازد اتاق نمایش مجازی رایگانی برای 

دیده شدن این فیلم ها ایجاد کرد.
این اتاق نمایش که هم فیلم های کاســیک بازسازی 
شــده بنیاد و هم دیگر موسسات مشــغول این کار را 
نمایش می دهد از دوشــنبه ۹ ماه می شــروع به کار 

می کند.
نخستین فیلمی که از این طریق در اختیار عاقه مندان 
آثار کاسیک قرار می گیرد »می دانم کجا می روم!« با 
بازی وندی هیلر و راجر لیوســی، کمدی رمانتیکی از 
سال ۱۹۴۵ ســاخته مایکل پاول و امریش پرسبورگر 

خواهد بود.
این فیلــم و دیگر فیلم هایی کــه در این اتاق نمایش 
ارایــه می شــوند از طریق یک پنجره ۲۴ ســاعته در 

دسترس خواهند بود و معرفی و گفتگو با فیلمسازان و 
آرشیوکننده ها درباره روند ترمیم و بازسازی این فیلم ها 

همراه آنها خواهد بود.
اتاق نمایش قصد دارد مکانی برای مشــاهده هدفمند 
در زمانی معین باشــد و فیلم ها را برای مدت محدودی 
در دســترس قرار دهد. این روش مشــابهتی با دیگر 

گزینه های پخش کاسیک ندارد.
فیلم ترمیم شــده »می دانم کجا می روم!« سال پیش 
برای نخســتین بار در جشنواره کن و در اکتبر پیش در 
جشــنواره فیلم لندن به نمایش درآمد. در معرفی این 
فیلم اسکورسیزی از مراحل ترمیم آن سخن می گوید. 
جوانا هاگ کارگردان »ســوغات«، تیلدا ســوینتون و 
کوین مک دونالد که این فیلم از فیلم های محبوب شان 

است هم درباره آن صحبت می کنند.
مارتین اسکورســیزی به عنوان موسس و رییس بنیاد 
فیلم گفت که مشتاقانه منتظر است تا این بازسازی های 

زیبا را در اختیار مخاطبان وسیعی قرار دهد.

وی عنوان کرد که بســیاری از این فیلم ها بندرت در 
دسترس هســتند و او و بسیاری از فیلمسازان معتقدند 
ایــن فیلم هــا مهم هســتند و بر زندگی مــردم تاثیر 

گذاشته اند و حفظ آنها بسیار مهم است.
این بنیاد در بخش اســتریم نیز فعالیت می کند و اخیرا 
شماری از عناوین را در کانال »کرایتریون« ارایه کرد. 
فیلم های ترمیم شــده در پلتفرم اســتریم بنیاد شامل 
»پروانه شکســته«، »کفش های قرمز«، »دره من چه 
سبز بود«، »اوگتسو«، »لا استرادا«، »واندا«، و »شیء 
اسرارآمیز در ظهر« بوده اند.بنیاد فیلم طیف گسترده ای 
از فیلم ها را برای بازســازی و ترمیم انتخاب کرده که 
شامل فیلم های کاســیک، آوانگارد، مستقل، مستند، 
صامت و کوتاه اســت و دربرگیرنــده دوره ها، ژانرها و 
منطقه های مختلف جهان می شــود. این بنیاد از سال 
۱۹۹۰ توسط اسکورسیزی و چند تن دیگر از فیلمسازان 
تاسیس شده و تاکنون بیش از ۹۰۰ فیلم را ترمیم کرده 

است.

این در حالی است که بیش از نیمی از فیلم های ساخته 
شده قبل از سال ۱۹۵۰ از دست رفته است و فقط %۱۰ 
از فیلم های تولید شــده آمریکایی متعلق به سال های 
پیش از ۱۹۲۹ باقــی مانده اند. حتی فیلم های اخیر نیز 
در حال خراب شدن هستند. به دلیل خطر خراب شدن 
و کم رنگ شــدن رنگ با افزایش سن فیلم ها، مارتین 
اسکورســیزی »مبارزه حفاظت خود را در سال ۱۹۸۰ 
آغاز کــرد« و هم به صنعت و هم به مــردم در مورد 
این مسئله آگاهی داد.در سال ۱۹۹۰ اسکورسیزی بنیاد 
فیلم را همراه وودی آلن، رابرت آلتمن، فرانسیس فورد 
کاپولا، کلینت ایستوود، استنلی کوبریک، جورج لوکاس، 
سیدنی پولاک، رابرت ردفورد و استیون اسپیلبرگ ایجاد 
کرد که همگی در هیــات مدیره اصلی بنیاد بودند. در 
ســال ۲۰۰۶، پل توماس اندرســون، وس اندرسون، 
کورتیس هانســون، پیتر جکسون، آنگ لی و الکساندر 
پین به آنها پیوســتند. در سال ۲۰۱۵، کریستوفر نولان 

نیز به جمع هیات مدیره افزوده شد.

محمدرضا شفاه مطرح کرد؛

»هناس« باوجود بی مهری »فجر« اکران موفقی خواهد داشت

کدام کَشتی صداوسیما را نجات می دهد؟

با نمایش مجازی رایگان انجام می شود

تلاش مارتین اسکورسیزی برای دیده شدن کلاسیک های ترمیم شده
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

ورزش خبر

هادی رضایی عضویت دائمی 
سازمان جهانی پاراوالیبال شد

عضو ایرانی دائم سازمان پاراوالیبال، فعالیت های 
مستمر خود و به ویژه اقداماتی که برای طراحی 
دروس دوره های بین المللی داشــت را به عنوان 

عوامل تاثیرگذار در این عضویت عنوان کرد.
هادی رضایی در گفتگو با خبرنگار مهر با اشاره به 
حکمی که رئیس سازمان جهانی پاراوالیبال برای 
وی به عنوان عضو دائم افتخاری این ســازمان 
صادر کرده است، گفت: به هر حال این تصمیمی 
بوده که از ســوی ســازمان جهانی پاراوالیبال و 
ریاســت این سازمان گرفته شــده است ما قطعا 
فعالیت ها و برنامه هایی دیده شــده که منجر به 

این تصمیم گیری شده است.
وی تصریح کرد: طی مدت زمان ۴۰ سال کارهای 
مختلــف و زیادی برای والیبال نشســته ایران و 
ســازمان جهانی این رشــته انجام داده ام. دوره 
های زیادی در کشورهای مختلف برگزار شده که 
تدریس آنها را بر عهده داشته ام. در برخی از این 
دوره ها که در سطح درجه ۲ بین المللی برگزار شد 

حتی طراح درس هم بودم.
مدیر فنی تیم های ملی والیبال نشسته خاطرنشان 
کرد: همین سال گذشته از مجموع ۸ طرح درس 
دوره های بین المللی، طــراح ۴ درس من بودم 
عاوه بر اینکه مدرس دوره ها هم بودم. من این 
کارها را بر اســاس عاقه و عشقی که به والیبال 
نشسته و فعالیت در این رشته دارم، انجام داده ام 
اما شاید همین ها از چشم رئیس سازمان جهانی 

پنهان نمانده است.
رضایی که پیش از این هم از طرف رئیس سازمان 
جهانی پاراوالیبــال به عنوان مشــاور فنی وی 
منصوب شده بود در مورد اختیاراتی که به عنوان 
عضو دائم افتخاری این ســازمان خواهد داشت، 
گفت: به این واسطه از این پس در تمام جلسات 
مجمع عمومی به عنوان ناظر اجازه حضور خواهم 
داشت. شــرایط حضور در تمام مسابقات والیبال 
نشسته که در کشورهای مختلف برگزار می شود 
را هم دارم و در این رقابت ها فرصت اهدای کاپ 

و مدال به تیم های برتر را هم پیدا می کنم.
وی که همزمان نایب رئیس کنفدراسیون والیبال 
نشســته آسیاســت و عضویت در کمیته مربیان 
جهانی را هم بر عهــده دارد در واکنش به اینکه 
»عضویت دائم در ســازمان جهانــی پاراوالیبال 
احیانا تاثیری در این مســئولیت ها خواهد داشت 
یا کماکان در اختیارتان خواهد بود؟«، گفت: اگرچه 
به واسطه حکم جدیدی که گرفتم مسئولیت هایم 
بیشتر می شود و مشغله های بیشتری هم پیدا می 
کنم اما کماکان دیگر کرسی هایم را هم در اختیار 

خواهم داشت.
مشــاور فنی رئیس ســازمان جهانی پاراوالیبال 
همچنیــن در مورد مســابقات قهرمانی جهان و 
برگزاری این رقابت ها در زمان مقرر جدید )نوامبر 
۲۰۲۲( گفت: قرار بود مســابقات اسفندماه سال 
گذشــته در چین برگزار شود اما به خاطر کرونا با 
تعویق یکی دو ماهه مواجه شد اما بازهم مسابقات 
لفو و میزبانی چین هم منتفی شــد. بعد از آن از 
میان ایران، مصر، بوســنی و فناند که متقاضی 
میزبانی بودند کشور بوسنی به عنوان محل جدید 

برگزاری مسابقات تعیین شد.
وی تاکید کرد: زمان این رقابت ها برای ماه نوامبر 
تعیین شده و تا به امروز هم تصمیم بر برگزاری 
قطعی مسابقات است به خصوص که این رقابت 
ها حُکم انتخابی المپیک را داردو قرار اســت تیم 
های اول و دوم آن ســهمیه بــازی های ۲۰۲۴ 

پاریس را دریافت کنند.

حسین ملاقاسمی درگذشت
ســرمربی ســابق تیم ملی کشــتی فرنگی و 
دارنده مــدال نقره جهان در بیمارســتانی در 

آمستردام هلند درگذشت.
بــه گــزارش ایســنا، حســین ماقاســمی 
)ابراهیمیان( سرمربی ســابق تیم ملی کشتی 
فرنگــی و دارنده مدال نقره جهان در ســال 
۱۹۵۷ و بازیگر ســابق ســینما کــه به دلیل 
بیماری ســرطان در بخش مراقبت های ویژه 
بیمارســتانی در آمســتردام هلند بستری شده 
بود، لحظاتی پیش در ســن ۹۰ سالگی جان 

به جان آفرین تسلیم کرد.
ماقاســمی متولد سال ۱۳۱۱ و از همدوره ای 
جهــان پهلــوان تختی بود که در مســابقات 
جهانی کشتی آزاد در سال ۱۹۵۷ در استانبول 
ترکیه موفق به کســب مدال نقره جهان شد، 
وی سپس به رشته کشــتی فرنگی آمد و در 
رقابت های جهانی ســال های ۱۹۶۱ و ۱۹۶۲ 
در ژاپن و آمریکا بــرای ایران به میدان رفت 
اما موفق به کســب مدال نشد. وی همچنین 
در دو المپیــک ۱۹۶۰ و ۱۹۶۴ بــرای ایران 
کشــتی گرفت.وی در سال های بعد به عنوان 
سرمربی تیم ملی کشــتی فرنگی مشغول به 
فعالیت شــد و در جریان بازی های آســیایی 
۱۹۷۴ تهــران کــه تیم ملی کشــتی فرنگی 
ایران با کسب ۸ مدال طا توسط علی آبادی، 
کریمی،  قنبری،  یداللهی ،دلیریــان،  تورانیان، 
مشــتاقی و فیابی و یک نقره نظافت دوست، 
مقتدرانه بر سکوی نخست ایستاد، هدایت تیم 
ملی را بر عهده داشــت. وی همچنین سابقه 
عضویت در شورای فنی کشتی فرنگی را دارد.

محمود ماقاسمی در حال نشان دادن کفش 
کشتی خود به حسین ماقاسمی

ماقاسمی همچنین از سال ۱۳۴۵ وارد سینما 
شــد و در تعدادی از فیلم های سینمایی قبل و 
بعد از انقاب به ایفای نقش پرداخت که مورد 

توجه قرار گرفت.

مظاهری قدر پیراهن استقلال 
را ندانست

پیشکســوت آبی پوشــان با بیان اینکه دروازه بان 
سپاهان قدر دوران حضورش در استقال را ندانست، 
گفت: مظاهری نباید در باره استقال صحبت کند.

رضا رجبی پیشکســوت آبی پوشــان در گفتگو با 
خبرنگار مهر در خصوص صحبتهای رشید مظاهری 
و کنایه وی به ســرمربی اســتقال اظهار داشت: 
مظاهری باید زمانی درباره استقال صحبت می کرد 
که عضو این تیم بود و حالا که عضو تیم سپاهان 
است به لحاظ اخاق و رفتار حرفه ای اصاً درست 
نیست درباره اســتقال صحبت کند، چه رسد به 
اینکه با گوشه و کنایه به اعضای این تیم طعنه بزند.
وی افزود: مظاهری از نظــر فنی یکی از بهترین 
دروازه بان های یک دهه اخیر فوتبال ایران است که 
در استقال هم حضور موفقی داشت، اما قدر بر تن 
کردن پیراهن پر افتخار این تیم را ندانســت و به 

راحتی این افتخار بزرگ را از دست داد.
پیشکسوت آبی پوشان خاطر نشان ساخت: ما متوجه 
هســتیم این صحبت ها امروز از سر دلسوزی برای 
استقال نیست بلکه بیشتر به راه اندازی یک جنگ 
روانی در آستانه دیدار با سپاهان است. اما استقال 
بســیار بزرگ تر از آن است که با این صحبت ها به 
حاشیه کشانده شود. از آقای مظاهری هم می خواهم 
اگر صحبت و اظهار نظری دارند درباره تیمی باشد 
کــه پیراهــن آن را بر تن کرده و بــرای آن بازی 

می کند.
عضو ســابق کادر فنی آبی پوشان در خصوص ۶ 
دیدار باقی مانده از این فصل و صدرنشینی استقال 
در این مســابقات اظهار داشت: رقبای استقال در 
این هفته ها به جز آنکه باید خودشان امتیازات کامل 
بگیرند، حتماً قدری از انرژی شــان را هم برای به 
حاشیه کشیدن تیم ما و از دست رفتن امتیاز صرف 
می کنند و این وظیفه مدیران، اعضای کادر فنی و 
بزرگترهای تیم اســت که این حاشیه ها را کنترل 
کرده و اجازه ندهند هیچ اتفاقی باعث از دست رفتن 

صدرنشینی تا روز پایانی شود.
رجبی تاکید کرد: هیچیک از دیدارهای استقال تا 
پایان فصل ساده نیست و هر کدام از آنها به دلیلی 
مشکل است. سپاهان، فولاد و مس رفسنجان که 
در خانه خود پذیرای اســتقال هستند از تیم های 
بالانشین در جدول هستند که برای عنوان سوم و 
کسب سهمیه آسیا تاش می کنند و امتیازات بازی 
با استقال برای آنها مهم است. شهرخودرو و نفت 
مسجد سلیمان هم برای بقا تاش می کنند و این 
کار را برای استقال دشوار می کند و تیم آلومینیوم 
هم به دلیل حضور رحمتی و چند اســتقالی دیگر 
روی نیمکت این تیم و انگیزه های بالای آنها برای 
ارائه فوتبالی پاک مقابل اســتقال کار را دشــوار 
می کند. این برنامه نشــان می دهد که استقال ۶ 

دیدار بسیار سخت و مشکل تا پایان فصل دارد.
مدافع پیشین آبی پوشان خاطر نشان ساخت: البته 
تنها رقیب اســتقال برای قهرمانی هم بازی های 
چندان آســانی در پیش ندارد و به نظر من آنها هم 

حتماً تا پایان فصل امتیازاتی از دست خواهند داد.
کارشــناس فوتبال بیان داشــت: نــه اینکه امروز 
اســتقال ۶ امتیاز بیشتر از پرسپولیس داشته باشد 
من این حرف را بزنم، حتی اگر امروز امتیازات دو تیم 
برابر هم بود باز من ادعا می کردم شانس استقال 
برای قهرمانی بیشتر است، چون استقال تیمی به 
مراتب بهتر، منسجم تر و شایسته تر برای قهرمانی 

دارد.

دلیل حذف تیم های بزرگ 
دست کم گرفتن حریفان 

است!
مربی تیم فوتبال نساجی مازندران گفت: این که تیم 
های بــزرگ در جام حذفی کنار می روند به خاطر 

دست کم گرفتن حریفان است.
شاهرخ بیانی در گفتگو با خبرنگار مهر در خصوص 
فینالیست شدن نساجی در جام حذفی گفت: بازی 
سنگینی را برابر مس کرمان داشتیم. مسی ها بسته 
بــازی می کردند و به دنبال ایــن بودند تا بازی به 
وقت اضافه و پنالتی کشیده شود. آنها ۱۱ نفره دفاع 
می کردند و نمی خواســتند بازی را در ۹۰ دقیقه و 
وقت های اضافه واگذار کنند. خوشحالم که توانستیم 
در دقایق پایانی وقت های اضافه گل پیروزی را وارد 
دروازه مــس کنیم و به فینال جــام حذفی راه پیدا 

کنیم.
وی در پاســخ به این پرسش که آیا این بازی برای 
شــما سخت تر بود یا بازی با استقال گفت: هر دو 
بازی سختی های خودش را داشت. استقال هم تیم 
خوبی بود و حتی می توانست به گل هم دست پیدا 
کند اما یک بازی منطقی و به دور از احســاس را 
برابر آنها انجام دادیم و توانستیم در ضربات پنالتی 
برنده شویم. مسی ها هم به دنبال رسیدن به ضربات 
پنالتی بودند تا شاید آنجا بتوانند ما را شکست داده و 

به فینال راه پیدا کنند.
بیانی در خصوص آلومینیوم دیگر فینالیســت جام 
حذفی گفت: آلومینیوم هم تیم خوب و جنگنده ای 
اســت. حضور رحمتی شوک خوبی به این تیم داد. 
تغییرات برای آلومینیوم مثبت بود و حالا باید بازی 
ســختی را برابر آنها انجام دهیم. نساجی باید یک 
بازی منطقی و به دور از احســاس را انجام دهد تا 

بتواند جام را بالای سر ببرد.
مربی نساجی قائمشهر در پاسخ به این پرسش که 
علت حذف استقال برابر شما چه بوده است گفت: 
فکر می کنم استقال، نساجی را دست کم گرفته بود 
و فکر می کرد می تواند به راحتی ما را شکست دهد. 
یکی از دلایلی حذف تیم های بزرگ در جام حذفی 
در تمام دنیا، دست کم گرفتن حریفان است. آبی ها 
شاید اعتقاد داشتند به راحتی ما را شکست می دهند 
اما بازیکنان ما با تمام توان مقابل حریف به میدان 

رفته و در ضربات پنالتی هم پیروز شدند.

پیشکســوت داوری کشــورمان گفت: به 
ناپاکی داوری ایران اعتراف می کنم؛ رئیس 
کمیته داوران از دوستان و نزدیکانش برای 

داوری استفاده می کند.
هادی دزفولی روز یکشــنبه در گفت وگو با 
خبرنگار ورزشــی ایرنا با اشاره به وضعیت 
تاسف بار فدراسیون فوتبال و کمیته داوران 
اظهــار داشــت: در همه جــا حرمت ما را 
نگــه می دارند به جز فدراســیون فوتبال. 
ما مدیران را برای آینده خودمان درســت 
انتخاب نکردیــم. بزرگ ترین ویژگی مورد 
نیاز داوران شــهامت اســت که در داوران 
ما به شدت کم شــده است زیرا مسئولین 
کمیتــه با مدیریــت غلط، فشــارهایی بر 
داوران آورده انــد که عده ای خودشــان را 
فروخته اند.وی عنوان کرد: از زمانی داوری  
کشور خراب شــد که رضا غیاثی با دیپلم، 
داوری بین المللی گرفت و بعد رئیس کمیته 

داوران شد. 
دزفولی مشــکل عرصه داوری را به شدت 
گســترده و همه گیر دید و بیــان کرد: در 
زمان قدیم ســطح ســواد پایین بود ولی 
ســطح فرهنگ بالا بود اما حالا برعکس 
شده است. در آن زمان داوران، فوتبالیست  

هم بودند و فوتبــال را درک می کردند اما 
حالا نه در مســئولین ژن مدیریت، نه در 

داورانمان ژن داوری وجود ندارد. درســت 
است که همگی تحصیل کرده اند اما سواد، 

آگاهی مــی آورد نه مدیریت.پیشکســوت 
داوری کشــورمان رســیدگی به داوران را 

دلیل دیگر ضعف داوری دانســت و ادامه 
داد: یادم می آید که شــام بازنشــتگی ام را 
مهمــان کویتی ها بودم اما از فدراســیون 
ایــران هیچ چیزی ندیــدم. در اینجا حتی 
کاس های درســتی برای داوران انتخاب 
نمی شود، پس چه انتظاری از آن ها دارند؟ 
حتی روی فرهنگ مربیان هم کار نکردند 
تا روش درســت اعتراض را یاد بگیرند اما 
با این حــال باز هم من از چشــم داوران 
می بینم که شهامت و اقتدار کافی را ندارند 
تا مربــی و کادر فنی جــرات داخل زمین 
آمدن را نداشته باشند. باید برای حمایت از 

داوران جریمه ها را سنگین تر کنند. 
وی در پایان خاطرنشان کرد: من به ناپاکی 
داوری ایران اعتراف می کنم. فدراســیون 
زمان شــهاب الدین  از  آشــفته تر  فوتبالی 
عزیزی خادم و مهدی تــاج ندیدم. رئیس 
کمیته داوران از دوستان و نزدیکانش برای 
داوری اســتفاده می کند. داوران به خاطر 
خط نخوردن از لیســت داوران بین المللی 
نظرشان را تغییر می دهند. حتی می دانم که 
عزیزی خادم برای اسم و رسم به فدراسیون 
آمد و سودی برای این ورزش پر مخاطب 

نداشت.

 پیشکسوت داوری:

 به ناپاکی داوری فوتبال ایران اعتراف می کنم

 ارقامــی در خصــوص پــاداش اعضــای هیئت 
رئیســه فدراسیون فوتبال مطرح شــده که بسیار 

شائبه برانگیز و قابل تامل هستند.
به گــزارش ایرنا، ماجرای پاداش هــای جنجالی 
مرحله اول دور انتخابــی رقابت های جام جهانی 
بخش قابــل توجهی از تخلفات شــهاب عزیزی 
خــادم را در دوره مدیریت ۱۱ ماه در فدراســیون 
فوتبال شــامل می شــود و حالا به سوژه رسانه ها 
تبدیل شده اســت. اسناد حسابرســی فدراسیون 
فوتبال در اختیار همه اعضای هیأت رئیســه این 
فدراســیون و همچنین عزیزی خادم و نزدیکانش 
قرار دارد و بر همین اساس از کانال ها و رسانه های 
مختلف در روزهای گذشــته منتشــر شده است. 
بررســی مجموع اسناد منتشر شــده نکات قابل 
توجهی دارد که تحلیل و ارزیابی آن خارج از لطف 
نیست.بر اســاس مستندات ارائه شده در خصوص 
پاداش هــای پرداختی در مرحله اول دور مقدماتی 
مجتبی خورشیدی با دریافت بیش از ۹۱۵ میلیون 

تومان که تنها به صورت ریالی و به عنوان پاداش 
بــه او پرداخت شــده، بدون محاســبه یوروهای 
دریافتی در ســفرهای متعدد که ایــن رقم را به 
بیش از یک میلیارد تومان می رســاند صدرنشین 
بامنازع جدول پاداش هاســت و شهاب عزیزی 
خادم رئیس معزول فدراســیون فوتبال با دریافتی 
۳۰۹ میلیون تومانی بدون محاســبه دریافتی های 
ارزی در جایگاه دوم قرار دارد.بررســی فهرســت 
کلی پاداش ها نشان می دهد عزیزی خادم بیش از 
هرکس و یاران نزدیک خودش نگاه ویژه داشته و 
آنها در صدر جدول بیشترین پاداش ها حتی نسبت 
به دبیرکل و اعضای هیأت رئیسه فدراسیون قرار 
داشتند!این برای نخستین بار بود که به طور مثال 
آشــپز تیم ملی که از نزدیکان و دوستان سرپست 
تیم ملی بود بیش از ۷۰ میلیون تومان و تقریباً دو 
برابر برخی اعضای هیأت رئیسه فدراسیون پاداش 
دریافت کرد. فهرست پاداش اعضای هیأت رئیسه 
نیز که نشــان می دهد دریافتی آنها بین ۳۵ تا ۵۸ 

میلیون تومان بوده بــه خوبی گویای این حقیقت 
است که عزیزی خادم تنها به اطرافیان و دوستان 
خودش نگاه متفاوتی داشــته و حتی رقم دریافتی 
رئیس وقت فدراسیون حدود ۹ برابر سایر اعضای 
هیأت رئیســه بوده که این میزبان تفاوت منطقی 
به نظر نمی رسد. خورشــیدی به طور مثال تقریباً 
۲۰ برابر اعضای هیأت رئیســه فدراسیون پاداش 

دریافت کرده است.
ذکر این نکته نیز خالی از لطف نیســت که مبلغی 
۱۱ میلیــون و ۷۰۰ هزار تومان در همان مقطع به 
عنوان پاداش به کلیه کارکنان فدراســیون فوتبال 
پرداخت شــده و تمامی کارمندان، کارشناسان و 
حتی رؤســای کمیته ها و دپارتمان های فدراسیون 
نیــز همین مبلغ را دریافت کردنــد که این اتفاق 
بی ســابقه نبوده و در ادوار گذشــته نیز تقریبه به 
همین میزان پرداخت شــده است.در نهایت نباید 
ایــن نکته را فراموش کرد که اگر عزیزی خادم با 
اســتفاده از توانمندی های خود و همراهانش و با 

درآمدزایی و جذب اسپانســر این پاداش های را به 
دســت آورده و تقسیم کرده بود شاید چندان جای 
نقدی نســبت به وی وجود نداشت؛ اما با توجه به 
اینکه فدراسیون به دلیل مشکات مالی و کمبود 
اعتبارات بارها متوســل به بودجه دولتی شــده و 
پس از دریافت کمک های دولتی در شرایط فعلی 
کشــور اقدام به توزیع چنیــن پاداش هایی کرده 
پرداخت اینگونه پاداش هــای نامتعارف موجب از 
جانب اهالی فوتبال شــده اســت.بر همین اساس 
و بــا توجه به اینکــه پرداخت ایــن پاداش ها از 
محل اعتبارات و کمک های دولتی صورت گرفته 
حداقل انتظار برخورد قاطع با کســانی اســت که 
خاف رویه، بــدون مجوز قانونــی و البته بیش 
از مبلغ تعیین شده ســقف پاداش از جانب هیأت 
رئیســه که مبلغ ۶۵ میلیــون تومان بوده اقدام به 
فوتبال  نموده اند و فدراســیون  پــاداش  پرداخت 
می بایســت در خصوص مطالبه بازگرداندن وجوه 

پرداختی از طریق مراجع قانونی اقدام کند.

باشگاه های خصوصی پرورش اندام بدون توجه به قیمت های مصوب دولتی از 
ورزشکاران مبالغ میلیونی دریافت می کنند.

به گزارش ایرنا، این روزها ورزش ارزان مورد تاکید مســئولان ورزشی است و 
اینگونه عنوان می شود که برای سامتی جامعه باید ورزش را از مرزبندی های 
طبقاتی خارج و به اصطاح امکانات ورزشی را به صورت برابر میان مردم توزیع 
کنند. این موضوع باعث شــده تا بسیاری از باشگاه های خصوصی با امتیازات 
مختلف از جمله دســتگاه های به روز خارجی، استخر، ارائه برنامه جامع برای 
وعده های غذایی، ماساژ درمانی، تمرین های ورزشی توسط مربیان و ... در صدد 
باشــند و فعالیت خود را به گونه ای دیگر نشــان دهند تا مشتریان زیادی را به 
سمت خود جلب کنند. این مرز بندی باعث شده تا ورزش ارزان را بیشتر موضوع 

ادعایی دید تا واقعیت!
باشگاه لاکچری؛ همین چند روز پیش بود که حضور تعدادی از شخصیت های 
ورزشی جهان در مجموعه ای در شمال تهران این شکاف طبقاتی را دوباره نشان 
داد. نکته جالب در خصوص این باشــگاه شــهریه چند صد میلیونی بود که در 
فضاهای رسانه ای سروصدای زیادی به پا کرد و واکنش بسیاری از مسئولان را 
در پی داشت. در مجموع  بسیاری از باشگاه های درجه یک و خصوصی تهران 
هزینه هایی از چندصد هزار تا چند میلیون تومان را به عنوان شــهریه اخذ می 
کنند و به ازای آن خدمات بهتری را نسبت به باشگاه های دولتی ارائه می دهند.

سوالی که در این میان مطرح می شود این است که چرا در مناطق شمالی شهریه 
باشــگاه های خصوصی تا این اندازه بیشتر از باشگاه های دولتی است؟ نمایش 
تجماتی ورزش در یکی از مناطق تهرانی در حالی اســت که از ابتدای دولت 
سیزدهم طرح واگذاری فضای ورزشی به مردم در دستور کار قرار گرفته و این 

طرح به زودی در مدارس کشور اجرایی خواهد شد.

نکته مهمتر اینکه فخرفروشی سرمایه داران با ابزار ورزش تبعات اجتماعی زیادی 
به دنبال خواهد داشــت و این رویه نه با روحیات مردم و نه با ارزش های حاکم 
بر جامعه همخوانی ندارد. برخی از مجموعه های ورزشی با توجه شناخته شدن 
آنها شهریه های سرســام آور و میلیونی را اخذ می کنند؛ شهریه هایی که برای 
برای ۸ و ۱۲ جلسه در ماه است. اخذ چنین شهریه هایی می تواند بازگوکننده ۲ 
واقعیت باشد؛ اول اینکه نظارت ها بر شهریه باشگاه ها محدود است  و همچنین 
باشگاه هایی که شهریه های گزاف دریافت می کنند پایبند به تعرفه های مصوب 

دولتی و قانونی نیستند.
ر این خصــوص خبرنگار ایرنا به تهیه یک گزارش میدانی در خصوص میزان 
شهریه باشگاه های ورزشی پرداخت. نتیجه این گزارش جالب و قابل تامل است. 
برای نمونه مجموعه ای ورزشی در شهرک اکباتان برای مردان شهریه  ۳ میلیون 
و ۸۰۰هــزار تومانی در نظر گرفته اســت. مجموعه دیگری در خیابان مقدس 
اردبیلی نیز برای ۱۲جلسه ماهانه رقم یک میلیون و ۴۴۰هزار تومان اخذ می کند. 
همین مجموعه ورزشی برای بانوان بین ۸۸۰هزار تومان تا یک میلیون تومان 
دریافت می کند یا باشگاه دیگری برای ۲۰ روز در ماه مبلغ ۷ میلیون ۴۰۰ هزار 

تومان دریافت می کند.
در ادامه نرخ هزینه های مصوب قانونی ســال ۱۴۰۰ اداره کل ورزش و جوانان 

استان تهران ذکر شده است.
تعرفه شهریه باشگاه های ورزشی طبق جدول های قانونی هم اینک در سایت 

اداره کل ورزش و جوانان استان تهران موجود است.
منطقه یک تهران)شمیرانات(:

شــهریه باشــگاه های گروه الف: حداقل ۱۹۷ هزار تومان و حداکثر ۳۳۴ هزار  
تومان

شهریه باشگاه های گروه ب: حداقل ۵۵هزار تومان و حداکثر ۱۱۷ هزار تومان
منطقه ۲ تهران )شمال غرب و شمال شرق تهران(:

شهریه باشگاه های گروه الف: حداقل ۱۵۶ هزار تومان و حداکثر ۲۵۷ هزار
شهریه باشــگاه های گروه ب: حداقل ۵۵هزار تومان و حداکثر ۷۸ هزار و ۳۰۰  

تومان
منطقه ۳ تهران )حوزه های جنوب شرق، جنوب غرب و شهرری(:

شهریه باشگاه های گروه الف:حداقل  ۱۵۶ هزار و حداکثر ۲۲۴ هزار تومان
شهریه باشگاه های گروه ب: حداقل ۴۳هزار تومان و حداکثر ۷۶هزار تومان

منطقه ۴ تهران )شهرستان های استان تهران(:
شهریه باشگاه های گروه الف: حداقل ۱۲۲ هزار تومان و حداثر ۱۷۸ هزار تومان

شهریه باشگاه های گروه ب: حداقل ۳۵ هرار تومان و حداکثر ۴۹هزار تومان
گزارش تکان دهنده از شهریه های میلیونی باشگاه های خصوصی/دهن کجی 

به قیمت های مصوب
در این رابطه رضا خرم رییس گروه اماکن و فضاهای ورزشی اداره کل ورزش و 
جوانان استان تهران به ایرنا گفت: مقدار تعرفه های قانونی باشگاه های ورزشی 
ســالانه طبق درجه بندی توســط نمایندگان اداره کل ورزش اســتان تهران، 
تعزیرات، ســازمان حمایت از حقوق مصرف کنندگان و سازمان صمت اعمال 
می شود و قیمت هایی که در سایر صفحات مجازی مطرح می شود فاقد ارزش 

لازم است.
این مســئول اظهار داشت: هم اینک باشــگاه های ورزشی استان تهران طبق 
درجه بندی در چهار دسته تقسیم بندی شــده اند که تعرفه هر دسته نسبت به 
یکدیگر ۲۰ درصد تفاوت قیمتی دارد. باشــگاه های ویژه با توجه به امکانات و 

شرایط به نسبت درجه سه تعرفه آن تا ۶۰ درصد افزایش خواهد یافت.

چند هفته مانــده به پایان بیســت و یکمین دوره 
رقابت های فوتبال لیگ برتر، مســئولان باشــگاه 
پرســپولیس تمدید قــرارداد تعــدادی از بازیکنان 

تاثیرگذار این تیم را در دستور کار قرار داده اند.
به گزارش خبرنگار مهر، باشــگاه پرسپولیس طبق 
خواســته یحیی گل محمدی در حال تمدید قرارداد 
بازیکنان فعلی این تیم است تا سرخپوشان پایتخت 
دغدغه کمتری برای نقل و انتقالات تابستانی خود 

داشته باشند.
احسان پهلوان، میاد سرلک، مهدی ترابی و عیسی 
آل کثیر جزو بازیکنانی هســتند که با پایان یافتن 
فصل جاری قراردادهایشــان با پرسپولیس به اتمام 
می رسد تا آنها شرایط متفاوتی را نسبت به همدیگر 

برای پیشنهاد تمدید قرارداد پیش رو داشته باشند.
پهلوان نزدیک تر از همه

پهلوان که دو فصل پیش از ذوب آهن به پرسپولیس 
آمد یکی از بازیکنان مورد اعتماد گل محمدی است 
که تقریبا بیشــتر بازی های ایــن تیم را در ترکیب 
اصلی بوده است. او که تأثیر گذاری زیادی در بازی 
رو به جلوی تیمش داشــته است تمایل خود برای 

تمدید قرارداد را اعام کرده اســت تا رضا درویش 
مشکل خاصی در این زمینه نداشته باشد.

آخرین وضعیــت تمدید قرارداد چند ســرخپوش/ 
تصمیم مبهم کاپیتان پرسپولیس

آل کثیر زیر تیغ
مهاجم مصدوم پرســپولیس با تصمیم عجیب خود 
باعــث تعویق ۵ ماهه عمل جراحــی رباط صلیبی 
آســیب دیده خود شــد تا در نیم فصل دوم تنها به 
تمرین ســبک کنار هم تیمی هایش مشغول شود تا 
اینکه سرمربی تیم آب پاکی را روی دست او ریخت 
و اعام کرد به هیچ وجه حاضر نیست تا زمان عمل 
جراحی به او بازی دهد. همین تصمیم باعث شد تا 
آل کثیر دنبال انجام عمل جراحی خود در کشــور 
قطر باشــد. وضعیت تمدید قرارداد آل کثیر بستگی 
به عمل جراحی او دارد تا گل محمدی روی او برای 

فصل آینده حساب باز کند.
سرلک در دوراهی

میاد سرلک هافبک ملی پوش پرسپولیس که تأثیر 
زیادی در این تیم داشــته است یکی از مهره های 
کلیدی گل محمدی اســت که اصــرار به تمدید او 

وجود دارد. ســرلک با وجود عاقه به لژیونر شدن 
در اروپا هنوز پیشنهاد چشــمگیری دریافت نکرده 
تا حضورش در فوتبال اروپا در هاله ای از ابهام قرار 
بگیرد. سرلک در نشست اخیر مدیر برنامه هایش با 
درویش خواســتار افزایش مبلغ قرارداد برای امضا 
برگه تمدید شده اســت که مورد قبول مدیرعامل 
باشگاه نیز قرار گرفته تا این بازیکن احتمال ماندن 

بیشتری تا رفتن از پرسپولیس داشته باشد.
مهدی ترابی و ایمیل های خالی

هافبک ملی پوش پرســپولیس که بیشترین تعداد 
پاس گل را تا پایان هفته بیست و چهارم لیگ برتر 
برای تیمش داده است نیز یکی دیگر از ستاره های 
یحیی اســت که قراردادش رو به اتمام است. ترابی 
بــرای تمدید قرارداد خود خواســتار دریافت تمام و 
کمال مطالباتش شــده است. از ســوی دیگر این 
بازیکن هنوز هیچ پیشــنهادی از کشورهای حاشیه 
خلیج فارس و اروپا دریافت نکرده اســت تا بهترین 
گزینه بــرای او در حــال حاضر مانــدن در جمع 

سرخپوشان پایتخت باشد.
پایان مهدی خانی

مهــدی مهدی خانــی هافبک پیشــین واراژدین 
کراوســی که برای بــازی کردن به پرســپولیس 
آمــد کمترین فرصت حضور را در دو ســال اخیر 
با پیراهن ســرخ پایتخت داشته است. ترافیک خط 
میانــی مانــع از بازی کردن مهدی خانی شــد تا 
مصدومیت های متوالی نیز مزید بر علت شده و او 
شانســی برای ماندن در فصل آینده با پرسپولیس 
نداشته باشــد. او یکی از خریدهای عجیب یحیی 
گل محمدی بود که همچنان جذب او در هاله ای 

از ابهام قرار دارد.
تصمیم مهم کاپیتان

سیدجال حسینی با پیشنهاد تمدید قرارداد با باشگاه 
پرسپولیس در حالی روبرو شد که زمزمه هایی مبنی 
بر احتمال حضــورش در کادر فنی فصل آینده این 
تیم مطرح شده اســت. کاپیتان اول پرسپولیس در 
حالی گرد پیری را روی شقیقه های سفید رنگ خود 
می بیند کــه در مصاحبه های قبلی عنوان کرده بود 
دوســت دارد با پیراهن ملوان بندر انزلی از فوتبال 
خداحافظی کند. باید دید مدافع با تجربه سرخ ها چه 

تصمیمی در قبال این موضوع می گیرد.

مقایسه پاداش های عزیزی خادم و خورشیدی با پاداش اعضای هیئت رئیسه

رژه تجملات ورزش در شمال تهران

دهن کجی به قیمت های مصوب

هیچ پیشنهاد خارجی وجود ندارد

آخرین وضعیت تمدید قرارداد چند سرخپوش
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ضرورت راه اندازی مرکز 
مدیریت یکپارچه امنیت سایبری

در پی حمات سایبری روز گذشته و تاش مهاجمان 
برای حمله به بیش از ۱۰۰ خدمت الکترونیکی مهم 
در بخش های دولتی و خصوصی، یک بار دیگر ضرورت 
با  سایبری  با حمات  مقابله  برای  آمادگی ها  افزایش 
راه اندازی مرکز مدیریت امنیت سایبری در مقیاس ملی 

را به صدا درآورد.
به گزارش ایسنا، مرکز عملیات امنیت افتا اعام کرد با 
اقدام به موقع در روزهای اخیر، از وقوع حمله سایبری 
پیشگیری  کشور  زیرساختی  حوزه های  به  گسترده 
به عمل آمده و عملیات طراحی شده توسط مهاجمین در 

مراحل اولیه بهره برداری خنثی شد.
قصد  سایبری  مهاجمین  مرکز  این  اعام  اساس  بر 
از  یکی  در  امنیتی  حفره  از  سوء استفاده  با  داشتند 
نرم افزارهای پرکاربرد در سازمان ها، ضمن اخذ دسترسی 
به زیرساخت ها و استخراج اطاعات از آن ها، دستورات 
دلخواه را اجرا و محتوای آلوده خود را تزریق کنند، اما 
را  بتوانند حمله سایبری خود  آنکه مهاجمان  از  پیش 
عملی کنند، با اقدام به موقع مرکز عملیات امنیت افتا از 

وقوع آن پیشگیری شد.
در  استفاده شده  رفتاری  الگوهای  و  سرنخ ها  با کشف 
مدیریت  مرکز  کارشناسان  اشراف  همچنین  و  حمله 
و  هدف  نقاط  مهاجمین،  اقدامات  بر  افتا،  راهبردی 
عملیات طراحی شده برای حمله به زیرساخت ها تحت 
رصد قرار گرفت و مشخص شد بیش از ۱۰۰ خدمت 
الکترونیکی مهم در بخش های دولتی و خصوصی جزء 

اهداف اصلی حمله است.
حمات  برابر  در  آمادگی  افزایش  و  سایبری  امنیت 
سایبری ازجمله موضوعاتی است که همواره مورد تأکید 
ارتباطات و فناوری اطاعات بوده است. عیسی  وزیر 
زارع پور اعتقاد دارد: »ضعف امنیت سایبری، پاشنه آشیل 
در  اطاعات  فناوری  توسعه  و  دولت هوشمند  تحقق 

کشور است.«
محمدزاده  امیر  انتصاب  جلسه  در  و  پیش ازاین  او 
لاجوردی به عنوان نماینده ویژه خود در امور امنیت فاوا 
با تأکید بر اینکه این حوزه نیاز به جراحی دارد گفت: 
»اگر به حوزه امنیت سایبری توجه جدی نشود، می تواند 
پاشنه آشیل دولت هوشمند و توسعه فناوری اطاعات 
باشد.« زارع پور بابیان اینکه تقسیم کاری که در این حوزه 
در کشور انجام شده شفاف و کارآمد نیست تأکید کرده 

بود که این روند نیاز به تغییر دارد.
وزیر ارتباطات در ادامه به موافقت رئیس جمهور با تغییر 
و بازنگری تقسیم کار در حوزه امنیت سایبری اشاره کرد 
و گفته بود: »کار ویژه نماینده وزیر ارتباطات در امور 
امنیت فاوا، تهیه پیشنهادات و راه کارهای مناسب برای 
این حوزه است که باید بخش های مختلف وزارتخانه 

برای این موضوع همکاری کنند.«
لاجوردی - نماینده ویژه وزیر ارتباطات در امنیت فاوا نیز 
چند ماه پس از منصوب شدن به این سمت تأکید کرد: 
»ازآنجاکه وزارت ارتباطات متولی امنیت سازمان های 
مدیریت  مرکز  راه اندازی  است،  زیرساختی کشور  غیر 
قرار  کار  دستور  در  ملی،  مقیاس  در  سایبری  امنیت 

گرفت.«
او با اشاره به برنامه های مدنظر برای ارتقای موضوع 
امنیت فناوری اطاعات و ارتباطات به خبرگزاری مهر 
گفت: »اقدامی که پیگیر انجام آن هستیم، راه اندازی 
ارتباطات  وزارت  در  امنیت  یکپارچه  مدیریت  مرکز 
متولی  هم اکنون  ارتباطات  وزارت  ازآنجاکه  است. 
امنیت سازمان های غیر زیرساختی کشور است، ما قصد 
راه اندازی مرکز عملیات امنیت سایبری در مقیاس ملی را 
داریم تا بتوانیم رخدادها و حمات سایبری را به صورت 
برخط شناسایی کرده و در لحظه، با آن ها مقابله کنیم.«

نماینده ویژه وزیر ارتباطات در امنیت فناوری اطاعات و 
ارتباطات با بیان اینکه در حال حاضر مرکز ماهر به نوعی 
این مسئولیت را بر عهده دارد، اما ضعف هایی وجود دارد و 
ما با نقطه ایده آل فاصله داریم، تأکید کرد: »پتانسیل های 
خوبی وجود دارد اما نیازمند همگرایی بخش ها هستیم. 
برای راه اندازی این مرکز، پیش بینی سرمایه ای بیش از 
۳ هزار میلیارد تومان شده اما پتانسیل هایی نیز در وزارت 
ارتباطات وجود دارد که می شود برای راه اندازی این مرکز 

با هزینه کمتر از این پتانسیل ها استفاده کرد.«
با توجه به اینکه سال گذشته، در کشور حمله سایبری 
بزرگی به سامانه هوشمند سوخت انجام گرفت و برای 
چند هفته روند ارائه سوخت با مشکاتی روبه رو شد به 
نظر می رسد که هرچه سریع تر برای ایجاد همگرایی 
حمات  با  مقابله  برای  آمادگی ها  افزایش  و  بیشتر 
سایبری از این جنس، مرکز مدیریت یکپارچه امنیت 
در مقیاس ملی با فرماندهی واحد در وزارت ارتباطات 

و فناوری اطاعات راه اندازی شود.

انجام 20 میلیون مکالمه 
رومینگ ملی در سه ماه

در سه ماهه  چهارم سال ۱۴۰۰، بالغ بر ۲۰ میلیون مکالمه 
از طریق رومینگ ملی صورت گرفته، بدین ترتیب که 
از آنتن  اپراتور در منطقه ای،  درصورت نبود آنتن یک 

اپراتور دیگر استفاده شده است.
به گزاش ایسنا، رومینگ ملی نخستین بار در خردادماه 
۱۳۹۳ بین اپراتور رایتل، همراه اول و ایرانسل برقرار شد. 
اجرای طرح رومینگ ملی با این هدف انجام شد که 
چنانچه در منطقه ای، سیم کارت مشترکان آنتن نداشت، 
آن ها بتوانند از آنتن اپراتورهای دیگر که در آن منطقه 
پوشش دارند، استفاده کنند. این طرح از سال ۱۳۹۷، 
بین هر سه اپراتور تلفن همراه و دو اپراتور روستایی به 

صورت فراگیر به اجرا درآمد.
آخرین آمار منتشرشده توسط سازمان تنظیم مقررات 
و ارتباطات رادیویی درباره مکالمات از طریق رومینگ 
ملی، حاکی از آن است که در سه ماهه  چهارم سال 
۱۴۰۰، در مجموع ۲۰ میلیون و ۱۱۲ هزار و ۸۹ مکالمه 
از طریق رومینگ ملی بین اپراتورهای مختلف تلفن 
آمار ۲۲  با  مقایسه  در  البته  که  گرفته  همراه صورت 
میلیونی سه ماهه  دوم و ۲۰ میلیون و ۸۹۱ هزار سه 

ماهه سوم، کاهش یافته است.

انجمن واردکنندگان موبایل با تاکید بر اینکه 
در پس هر ممنوعیتی فساد و انحصار ایجاد 
خواهد شد، اعام کرده که طرح ممنوعیت 
واردات آیفون به واحدهای صنفی فعال در 
این زمینه، لطمات جبران ناپذیر خواهد زد و 
مطرح کردن این دست ممنوعیت ها حتی اگر 
اجرایی نشود نیز التهابی جدی در این شبکه 

به وجود خواهد آورد.
به گــزارش مملکت آنایــن، در روزهای 
گذشــته اخباری مبنی بر ممنوعیت واردات 
گوشــی های آیفون مطرح شد که اگرچه از 
سوی انجمن واردکنندگان موبایل تایید نشده 
و ایــن انجمن اعام کرد تنها از نظر تامین 
منابع ارزی گوشی های بالای ۶۰۰ دلاری 
آن هم به صورت مقطعی، مشکاتی وجود 
دارد، اما همین اخبار به ســودجویی دلالان 
بازار دامن زده اســت و اقدام به گران کردن 

گوشی های آیفون کرده اند.
از این رو انجمــن واردکنندگان موبایل، در 
بیانیه ای اشاره کرده است: در پی بالا گرفتن 
زمزمه هایی مبنــی بر ایجاد ممنوعیت های 
جدید برای واردات برخی موبایل ها و انتشار 
اخبار ضــد و نقیض از برخی رســانه های 
فارســی زبان خارج از کشور و ایجاد التهاب 
در بازار تلفن همــراه، انجمن واردکنندگان 
موبایل، تبلت و لــوازم جانبی لازم می داند 
به منظور شفاف ســازی، موضع رسمی خود 

را درباره موارد مطروحه اعام کند.
پیــش از هر چیز آنچه که برای این انجمن 
اهمیت دارد، دفاع از حقوق قانونی و مطالبه 
خواسته های زنجیره تأمین تلفن همراه است. 
چراکه بر این باور است شبکه ارزشمند تأمین 
و توزیع موبایل توانســته در ســخت ترین 
سال های اقتصادی کشور با وجود نامایمات 
و تحریم های ناجوانمردانه ایستادگی کند و 
همواره این کالای ضــروری را در روزهای 
اپیدمی کرونــا که مردم ایــران برای امور 

آموزشی و درمانی نیاز مبرم به آن داشته اند 
را تامین کند.

آنچه که مســلم اســت در مقطع کنونی با 
مشــکات عدیده ای در تأمین منابع ارزی 
روبرو هستیم. از سویی چالش های متعددی 
پیش روی بازرگانان جهت بازگرداندن ارز و 
واردات کالاهای ضروری به کشور است. لذا 
لازم اســت تا با همدلی و اهتمام به جمیع 
امور از این گذر به سامت عبور کنیم. لازم 
به ذکر اســت که طی این سال ها تعامات 
ســازنده ای با ذی نفعان دولتی داشته ایم و 
به عنوان طرف مشورتی همواره راهکارهای 
برون رفت از بحران و پیامدهای تصمیمات 
را به گوش سیاســت گذاران و برنامه ریزان 

رسانده ایم.
با بازگشــایی مجدد تالار دوم پرچمدارها به 

بازار بازخواهند گشت
به عنوان مثال در خصــوص مصوبه اخیر 
کارگروه سیاست های ارزی که به تهاتر ارز 
صادراتی خشکبار، گیاهان دارویی، زعفران، 
شیات و میوه و تره بار با واردات موبایل های 
بــالای ۶۰۰ دلار اشــاره دارد نیز به عنوان 
طرف مشــورتی همواره نگرانی های خود 
را مطرح کــرده و طرف دولتی نیز به دنبال 
رفع موانع و بهینه سازی فرآیند اجرایی این 
مصوبه اســت. اختال در روند تأمین ارز در 
تالار دوم نیما که به منظور عرضه ارز مورد 
نیاز واردات موبایل های بــالای ۶۰۰ دلار 
راه اندازی شــده اســت منجر به مشکات 
عدیده ای برای بازرگانان در ترخیص و تأمین 
موبایل های پرچمدار مورد نیاز بازار شده است 
که با خبرهای مثبتی که شنیده ایم به زودی 
تالار دوم بازگشــایی خواهد شد و آرامش 
دوباره بــه بازار موبایل باز خواهد گشــت. 
امیدواریم با تصمیماتی که گرفته خواهد شد 
هم تعهدات ارزی صادرکنندگان محقق شود 
و هم بازار موبایل تأمین و تکنولوژی روز دنیا 

در دسترس مردم قرار گیرد.
در مورد خبر ممنوعیــت واردات آیفون که 
ایــن روزها مصرف کننده را نگــران و بازار 
را ملتهب کرده اســت باید اعام کنیم، این 
بحث سال هاست که مطرح می شود و اهداف 
مختلفی از مطرح شدن این ممنوعیت دنبال 
می شــود. با ایــن وجود ذی نفعــان دولتی 
همواره در حال تبیین راه حل هایی جایگزین 
برای این نوع طرح های پیشــنهادی بوده و 
هستند. ما نیز به عنوان انجمنی تخصصی 
همــواره آمادگی خود را بــرای همکاری و 
ارائه تجربیات در جهــت یافتن روش های 
جایگزین به جای ممنوعیت به تصمیم سازان 
اعام کرده ایم. اما تاکنون هیچ مشــورت و 
گفتگویی در خصوص طرح ممنوعیت آیفون 
با این انجمن صورت نگرفته است. از این رو 
لازم می دانیم به منظور تنویر افکار عمومی 

و حمایــت از زنجیره گران بهــای تأمین و 
عرضه موبایل در کشور نگرانی های خود را 
در خصوص هر نوع ممنوعیتی در این حوزه 

اعام کنیم.
در پس هر ممنوعیتی فساد و انحصار ایجاد 

خواهد شد
نخست اینکه انجمن واردکنندگان موبایل، 
تبلت و لوازم جانبی به عنوان یک تشــکل 
صنفی برآمده از خواسته ی بازرگانان و فعالین 
اقتصادی بر این باور اســت که در پس هر 
ممنوعیتی فساد و انحصار ایجاد خواهد شد و 
تنها راه جلوگیری از ورود به این ورطه توسعه 

اقتصاد آزاد است.
بدون شــک طرح ممنوعیت واردات آیفون 
بــه ۵۰۰۰ واحد صنفی که تنهــا در زمینه 
عرضه و خدمات محصولات آیفون فعالیت 
می کنند لطمات جبران ناپذیر خواهد زد. چرا 

که هــر یک از این واحدهای صنفی به طور 
متوسط چهار اشتغال مستقیم و ۴۰ اشتغال 
غیرمســتقیم ایجاد کرده انــد و قطع کردن 
زنجیره تامین منجربــه تعطیلی و بیکاری 
گسترده در این واحدهای صنفی خواهد شد. 
لذا مطرح کردن این دست ممنوعیت ها حتی 
اگر اجراشیی نشود نیز التهابی جدی در این 

شبکه به وجود خواهد آورد.
از ســویی بیش از ۲۰۰ شــرکت فعال در 
حوزه واردات نیز همه یا بخشــی از واردات 
خود را معطوف محصولات اپل کرده اند و با 
سرمایه گذاری بسیار زیاد در این حوزه عاوه 
بر تامین و عرضه، خدمات پس از فروش به 

مصرف کننده ایرانی ارائه می دهند.
موضوعــی که در این میــان مغفول مانده 
اســت، اطاق لوکس بودن به موبایل های 
آیفون به دلیل قیمت بــالای ۶۰۰ دلاری 

آن هاســت. این در حالی است که در حوزه 
فناوری مفهمومی با عنــوان لوکس وجود 
نــدارد. مدل های متنوعــی از دیگر برندها 
در این رده قیمتی وجــود دارند و آیفون در 
این رده قیمتی تنها نیســت. دســته بندی 
موبایل ها فارغ از قیمت شــان بر اســاس 
امکانات و ویژگی های کاربردیشــان است. 
به این ترتیب کــه موبایل هایی با امکاناتی 
برتر در رده پرچمــداران قرار می گیرند که 
اتفاقا قیمتی بیشــتر از ۶۰۰ دلار دارند. به 
عنوان مثال سری Z، Z و نوت سامسونگ یا 
محصول جدید هوایی یعنی Z۴۰ جزء سری 
موبایل های پرچمدار محسوب می شوند. اما 
فارغ از تمام مســائل مطروحه، این دست 
ممنوعیت ها به جــز افزایش قیمت کاذب 
منجر به رونق گرفتن سوءاستفاده از واردات 
مســافری برای آیفون خواهد شد و دوباره 
رویه قاچاق مسافری را برای سودجویان به 

صرفه خواهد کرد.
به طور کلی این انجمن مطرح شدن مباحثی 
همچون ممنوعیت واردات موبایل که حالا 
تبدیــل به یک کالای ضروری شــده و در 
زندگی روزمره مردم تأثیر جدی می گذارد را 
مغایر با اصول اقتصاد تجارت آزاد می داند و 
معتقد است که تصمیمات و سیاست گذاری ها 
باید حول محور روان ســازی برطرف کردن 
موانــع اقتصادی باشــد. لازم بــه توضیح 
اســت که تاکنون هیچ گونــه محدودیت و 
ممنوعیتی بــرای واردات آیفــون و دیگر 
گوشی موبایل های بالای ۶۰۰ دلاری وجود 
نداشته و رسما از طریق ذی نفعان دولتی نه 
با این انجمن مشــورتی صورت گرفته و نه 
ممنوعیتی اباغ شده است. تنها مانع واردات 
این سری گوشی ها که در دسته پرچمداران 
قرار می گیرند، عدم تأمین ارز مورد نیازشان 
است که طی چند روز آینده با بازگشایی تالار 

دوم نیما این مانع نیز برداشته خواهد شد.

انجمن وارد کنندگان :

 واردات آیفون ممنوع نیست

M A M L E K A T

ادامه از صفحه یک 
به همین دلیل اخافات کاما ریشــه ای بوده و 
ســعودی ها هم دنبال حل حقیقی مشکات به 
صورت ریشــه ای نیست. طی ســال های اخیر 
ریــاض برخی از کشــورهای عربی را تشــویق 
کرد تا بــا اســراییل روابط دیپلماتیــک برقرار 
کننــد تا علیــه نفوذ ایــران در منطقه بایســتد 
 و از ظرفیــت تــل اویو بــرای تقابل بــا ایران 

کند. استفاده 
عربســتان ســعودی به صــورت تاکتیکی وارد 
گفتگو با ایران شــده و بایــد ثابت کند که واقعا 
به دنبــال کاهش تنش هاســت و قــدم های 
عملی بــردارد. اما به نظر می رســد که آنها به 
نتایج  تا  دنبال طولانی کردن گفتگوها هســتند 

ایالات متحده مشخص شود.  انتخابات ۲۰۲۴ 
چرا که توقع دارند در آمریکا بار دیگر جمهوری 
خواهان به قدرت برســند و ریــاض هم بتواند 
از انــزوای فعلی خارج شــود. چــرا که در دوره 
حاکمیــت ترامپ ســعودی ها به شــدت علیه 
ایــران فعال شــد و  پای رژیم صهیونیســتی را 
بــه خلیج فــارس باز کــرد. مذاکــرات اگر به 
 نتیجــه هــم برســد، اختافات ریشــه ای حل 

شد. نخواهد 

یمن در اســتانه تحولاتی قرار گرفته است. این 
تحولات هم جنبه سیاســی دارنــد و اتش بس 
صــورت گرفتــه و هــم از نظر سیاســی اتفاق 
افتاده انــد. ایــا این موضــوع بر از ســرگیری 
مذاکــرات و خبرهای مثبتی کــه به گوش می 

رسد موثر بوده؟
طبیعتــا یکی از مســائل کلیــدی بین دو طرف 
جنگ یمن اســت. ایران اعتقاد دارد که سعودی 
هــا باید جنگ را بــه پایان برســاند. اخیرا هم 
عربســتان به صورت یگ طرفــه در این جنگ 

آتش بس اعام کرده.
 ریــاض باید به این مســاله پاســخ دهد که ایا 
همچنــان دنبال حــذف انصــارالله و حوثی ها 
از ســاختار قدرت یمن اســت یا خیــر. در رفتار 
ایجاد نشــده.  ســعودی علیه حوثی ها تغییری 
راه حل این اســت که ریاض بــا این گروه وارد 
مذاکره شــود و اجازه دهد یــک دولت وحدت 
 ملی با شــرکت همه طیف های سیاسی در یمن

 تشکیل شود.
رفتار ســعودی ها در یمن و شــفافیت آنها می 
توانــد گام مثبتــی در نزدیــک شــدن ایران و 

باشد. عربستان 
میانجی این گفتگوها عراق اســت. این کشــور 

خودش در بن بســت تشکیل دولت قرار گرفته و 
وضعیت سیاســی در آن چندان خوب نیست. آیا 
بغداد مــی تواند به عنوان میانجی کار خود را به 

درستی بین تهران و ریاض انجام دهد؟
تیــم مصطفی الکاظمی و دولتش به عربســتان 
و کشــورهای عربی نزدیک اســت و می توانند 
نقش مثبتی داشــته باشــند. اما مشــکات دو 
طــرف چهار دهه اســت که ادامــه دارد و باید 
ریشــه ای مســاله حــل شــود. مســاله تقابل 
عربســتان با شــیعیان منطقه و رفتــار تخریبی 
 در ســوریه و لبنان و ... باید حل شــود تا اتفاق

بیفتد. مثبتی   
 دولت عراق صادقانه در تاش اســت تا دیدگاه 
های دو طــرف را در این سلســله گفتگوها به 

کند. نزدیک  یکدیگر 
بــه نفــع دولت عراق اســت که دیــدگاه های 
سعودی و ایران نزدیک شــود. آنها می خواهند 
اختافات حل شــود تا این مشکات بر عرصه 
این  الکاظمی  بــرای  تاثیر نگذارد.  داخلی عراق 
یک امتیاز اســت که بتواند میانجی گری کرده و 
دو طرف را به هم نزدیک کند. با این کار جریان 
های شــیعه را وادار می کند تا به او رای دهند و 

در نخست وزیری باقی بماند.

چشم انداز مذاکرات تهران و ریاض در بغداد؛ تاکتیکی یا راهبردی؟

 هانی زاده: تنش زدایی بین ایران و عربستان 
تنها از طریق حل اختلافات ریشه ای ممکن است

کاریکاتور

 آغاز عملیات جدید ترکیه در شمال عراق!
نیروهای نظامی ترکیه عملیات جدید هوایی و زمینی خود را در شمال عراق کلید زدند. وزارت دفاع ترکیه اعام 

کرد که عملیات جدیدی را در منطقه کردستان عراق آغاز کرده است.

سرپرســت دفتر شــرکت ها و اماده ســازی بنگاه های سازمان 
خصوصی سازی جزئیات واریز پول به حساب سرخابی ها و زمان 
معامله سهام دو باشگاه را اعام کرد و گفت: پول پذیره نویسی 
در حســاب دو باشــگاه قرار دارد، اما به صورت قانونی مسدود 

است.
حســین امیررحیمی در گفت و گو با ایسنا، با بیان اینکه فرایند 
پذیره نویســی سهام دو باشگاه اســتقال و پرسپولیس در ۲۸ 
اسفندماه ســال گذشته به پایان رســید، اظهار کرد: درواقع در 
این تاریخ مبلغی که باید از طریق پذیره نویســی جذب میشد و 
افزایش ســرمایه صورت میگرفت تکمیل شد.   پس از آن پول 
افزایش ســرمایه از محل صرف سهام پس از کسر هزینه های 
قانونی ســازمان بورس و فرابورس که حدود نیم درصد بوده و 
کل مبلغ که بیش از دو میلیارد تومان برای هر باشــگاه است به 
حساب دو باشگاه واریز شد. درواقع از آنجایی که باشگاه ها باید 
هزینه را راســا پرداخت میکردند اما نکردند این هزینه از حساب 

افزایش سرمایه برداشت شده است.
وی ادامه داد: پس از پذیره نویسی، باشگاه ها در نامه ای خطاب 
به فرابورس وجود مبلغ حاصل از افزایس ســرمایه در حســاب 
بانکی را تایید و فرابورس در نامه ای خطاب به ســازمان ثبت، 

افزایش ســرمایه دو باشــگاه را ثبت کرد. در حال حاضر نیز هر 
دو باشــگاه در ایــن مرحله قرار دارند. ۷۲ ســاعت بعد از اینکه 
ســازمان ثبت تایید کرد، فرابورس گشایش نماد را انجام داده و 
گشــایش نماد که انجام شد سهام قابل معامله می شود. پس از 
آن مبلغی که نزد بانک برای هر دو باشــگاه مسدود شده قابل 
برداشت است.سرپرست دفتر شرکت ها و اماده سازی بنگاه های 

ســازمان خصوصی سازی از تشکیل کارگروهی برای نظارت بر 
نحــوه هزینه منابع حاصل از پذیره نویســی خبر داد و افزود: با 
هدف انضباط بخشــی، قرار است ناظری برای نحوه هزینه کرد 
ایــن منابع در دو باشــگاه در نظر گرفته شــود. این کار به چند 
دلیل صورت میگیرد. نخست آنکه هیات مدیره دو باشگاه کامل 
نیست. دوم آنکه دو باشگاه هزنیه ها و بدهی های زیادی دارند 

که قصــد داریم با برنامه ریزی این هزینه ها پرداخت شــود و 
اینطور نباشــد که بدهی ها داده شود اما باشگاه در هزینه های 
روزمره و شرایط توسعه ای مشکل داشته باشد. سوم اینکه منابع 
از بازار سرمایه جذب شده است، به عبارتی سهام داران منابع را 
در اختیار هیات مدیره قرار دادند که شــرایط باشگاه بهبود پیدا 
کند. بــه همین دلیل با همکاری وزارت ورزش و وزارت اقتصاد 
دنبال این هســتیم که نهاد نظارتی برای کمک به باشگاه ها در 

زمینه نحوه هزینه کرد این منابع در نظر گرفته شود.
امیررحیمی به این ســوال که میزان منابعی که حاصل از پذیره 
نویســی عاید باشگاه ها شد چقدر بود، پاسخ داد: ۳۵۰  میلیارد و 
۵۰۰ میلیون تومان عاید باشگاه پرسپولیس و ۳۵۹ میلیارد تومان 
نیز عاید باشــگاه استقال شــد. از این میزان حدود دو میلیارد 
تومان برای هر باشــگاه به طور قانونی و بر اســاس مصوبات 
سازمان بورس برای مالیات، هزینه های کارگزاری و... اخذ شده 
است. ســایر مبلغ در حساب بانکی باشــگاه ها قرار دارد اما به 
صورت قانونی مســدود است. ســه روز بعد از اینکه مجوز را از 
سازمان ثبت گرفتند، گشــایش نماد صورت میگیرد و این مبلغ 
قابل برداشت اســت اما پس از تشکیل یک نهاد ناظر این مبلغ 

استفاده خواهد شد.

سرپرست دفتر شرکت ها و اماده سازی بنگاه های سازمان خصوصی سازی

جزئیات واریز پول به حساب سرخابی ها و زمان معامله سهام دو باشگاه


